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NEZGODNO ZAVAROVANJE 
OTROK IN MLADINE

DARILO OB 

SKLENITVI

www.vzajemna.si

Zavarovanje za primer nezgode ali bolezni otroka

Naj bosta otroštvo in mladost polna igrivosti 
in aktivnega preživljanja časa. Za več varnosti 
poskrbite raje z nezgodnim zavarovanjem. Ob 
sklenitvi vas čaka tudi darilo – torbica.

Poslovalnica Grosuplje
Taborska cesta 4, 1290 Grosuplje
Telefon: 01/ 781 08 51
Delovni čas:
pon: 8:00 do 12:30 in od 13:00 do 16:00
sre: 8:00 - 12:00 in 13:00 - 17:00  
pet: 8:00 - 12:30 in 13:00 do 15:00

Za dodatne informacije smo za vas dosegljivi 
tudi na telefonski številki 041 725 296.

Oglas ZOT_185x127_(5-8-2015).indd   1 5.8.2015   11:32:04



NAVODILA
Članki naj bodo napisani in posredovani v elektronski obliki v programu Word, izjemoma jih lahko posredujete 
v rokopisu. Zaradi velikega števila prispevkov in zaradi želje uredništva, da čim večjemu številu ljudi omogoči 
povedati svoje mnenje, bomo objavljali prispevke, dolge do največ 30 tiskanih vrstic (cca. 2500 znakov). Vsa 
besedila morajo biti podpisana s polnim imenom in priimkom. Digitalne fotografije naj ne bodo vstavljene med 
besedilo, ampak naj bodo posredovane samostojno. K fotografijam je zaželeno, da posredujete tudi besedilo 
(podnapis) in obvezno avtorja fotografije. Uredništvo si pridržuje pravico, da članke ustrezno skrajša in v pri-
meru, če v skladu s programsko zasnovo časopisa ne sodijo v nobeno od rubrik, ne objavi. V uredništvu nismo 
zavezani, da se z vsemi prispevki tudi strinjamo.

DIMENZIJE IN DODATNA NAVODILA ZA PRIPRAVO OGLASOV:  celostranski pokončni 185 x 260 mm, 
1/2 ležeči 185 x 127,5 mm, 1/4 pokončni  90 x 127,5 mm, 1/8 ležeči 90 x 61 mm. Vsi oglasi so barvni. Format 
datoteke naj bo  *.PDF ali *.JPG.

GROSUPELJSKI ODMEVI – GLASILO PREBIVALCEV OBČINE GROSUPLJE 
Ustanovitelj časopisa: Občinski svet Občine Grosuplje • Odgovorni urednik: Brane Petrovič • Uredniški 
odbor: Tamara Barič, Marjan Trobec, Gregor Steklačič, Janez Pintar, Marija Samec, Matjaž Trontelj • Naslov 
uredništva: Občina Grosuplje, 1290 Grosuplje, Taborska 2 (hišna centrala 788 87 50) • Elektronski naslov: 
odmevi@grosuplje.si • Lektoriranje: Marija Samec (oglasi in razpisi niso lektorirani) • Oblikovanje in tisk: 
PARTNER GRAF d.o.o., Kolodvorska 2, 1290 Grosuplje

Uvodnik / 4

Nagovor župana / 5

Iz občinske hiše / 6

Politika / 21

Iz naših krajev / 23

Gospodarstvo / 26

Ekologija / 29

Dobrodelnost / 31

Izobraževanje / 32

Kultura / 38

Društva / 43

Šport / 54

Spomini in zahvale / 62

Razvedrilo / 65

Napovednik dogodkov / 68

Uvodnik
Spoštovana bralka, spoštovani bralec Grosupeljskih odmevov!

Lep pozdrav v začetku novega šolskega leta. Po počitnicah za 
učence in letnih dopustih, ki jih je koristila večina zaposlenih, 
pa tudi mi smo si vzeli nekaj prostih dni, smo spet na polnih 
obratih, vsak na svojem področju. Tokrat smo spet nekoliko 
pohiteli z izidom glasila, saj nas že ta konec tedna čakata 
vsaj dve aktivnosti, na kateri želimo povabiti čim več bralcev. 
Najprej vsi lepo vabljeni na osrednjo in tradicionalno občinsko 
prireditev Grosuplje v jeseni v soboto, 19. septembra, naslednji 
dan pa na prireditev Turističnega društva Šmarje – Sap »Beremo pod lipo« v Šmarju – Sapu. 
Od zadnje redne številke je minilo že kar nekaj časa, saj je bila prejšnja praznična in nekoliko 
drugačna, zato se je nabralo veliko gradiva in verjetno bo kak članek ostal tudi za prihodnje 
Grosupeljske odmeve. 

Pestro je bilo dogajanje na športnih področjih, med drugim so se nogometeši Grosupljega 
uvrstili v tretjo slovensko ligo ter pričeli kar uspešno, rokometaši so proslavili 55 let 
neprekinjenega delovanja kluba, članica Strelskega kluba Grosuplje Renata Oražem je 
postala svetovna prvakinja, uspešno tekmuje tudi naša tekačica Maruša Mišmaš, dobre 
tekmovalce in tekmovalke imamo tudi v odbojki, košarki, še mnogih drugih športih, o čemer 
si preberite na športnih straneh. 

Kot vsako poletje so imeli tudi letos ogromno prireditev in obletnic naši gasilci, saj imamo kar 
osemnajst gasilskih društev. Na tekmovalnem področju so se najbolje izkazali grosupeljski 
gasilci veterani, ki so že tretje leto zapored postali pokalni prvaki in osvojili pokal v trajno 
last, le malo za njimi so gasilci iz Ponove vasi.

Na kulturnem področju se v poletnih mesecih stanje nekoliko umiri, so pa bila nekatera 
društva vseeno aktivna. Iz Račne so se na gostovanje na Švedsko podali pevci in plesalci.
V želji po promociji naših turističnih znamenitosti je na povabilo župana dr. Petra Verliča 
na obisk Županove jame in Tabora Cerovo v avgustu prispela močna delegacija iz Ljubljane, 
od katere si lahko obetamo povečan obisk šolarjev in turistov, ki obiščejo naše glavno mesto.
V teku je kar nekaj projektov energetske sanacije objektov, končno so odpravljene ovire za 
začetek gradnje šole na Polici, pa še veliko ostalih dobrih novic boste našli. 

Želim si, da bi se pozitiven trend razvoja naše občine nadaljeval. Vsem bralcem želim lepo 
jesen ter veliko veselja in uspehov pri dejavnostih, s katerimi se pač ukvarjajo. 

Brane Petrovič, 
odgovorni urednik 

Kazalo

Vabljeni k soustvarjanju občinskega glasila. 
Vaše prispevke pričakujemo do 13. oktobra na e – naslov: odmevi@grosuplje.si



Spoštovani občanke in občani, dragi bralci Grosupeljskih odmevov! 

Mesec september si v naši občini zapomnimo po dveh dogodkih. 
Prvi, ta je za mnoge naše šolarje in njihove starše pa tudi učitelje 
najpomembnejši, je začetek novega šolskega leta. Tako kot vsako 
leto smo letos slovesno pospremili preko šolskega praga naše 
prvošolce. Priznam, da so bili zelo pogumni. Šolarje  na Polici 
smo razveselili z novico, da se gradnja nove podružnične šole 
pričenja spomladi prihodnje leto.  Kolikor se je le dalo, smo skupaj 
z vodstvi šol čez poletje poskrbeli za nekaj prostorskih predelav 
in s tem dodatne šolske prostore za učence. Kar nekako v senci 
ostajajo predšolski otroci, čeprav vem, da je marsikdo od naših 
malčkov prestopil tudi vrtčevski prag. Včasih zna to biti za starše 
še večji stres kot pa kasneje, ko odidejo otroci v prvi razred. 

Zagotovo so se prihoda v vrtec razveselili v vrtcu Pika v Šmarju, ki je dobil novo zunanjo preobleko in je 
rezultat  evropskega razpisa za energetske sanacije javnih objektov. Ponosni smo lahko, da nam je s temi 
sredstvi uspelo sanirati večino vrtcev v naši občini. 

Uspešno sta se zaključila tudi razpisa za trajno ureditev še obeh preostalih krožnih krožišč,  ki sta sedaj še 
v plastiki. Na obeh krožiščih, to je Pod gozdom in Logo, se bodo ureditvena dela kmalu pričela, v sklopu 
urejanja krožišča pri Logotu se bo uredil še pločnik od bencinske črpalke do odcepa za Perovo, skupaj s 
sanacijo brežine ter ureditvijo javne razsvetljave. Prebivalci Perovega bodo tako varno po pločniku prišli 
do središča Grosupljega.  

Drug dogodek, po katerem si zapomnimo mesec  september, pa je naše druženje na Kolodvorski in Taborski 
cesti v Grosupljem v okviru tradicionalnega festivala Grosuplje v jeseni. V soboto, 19. septembra, ste 
vljudno vabljeni, da sobotni dan preživite z nami in z vašimi prijatelji. Na stojnicah se bodo predstavila 
društva in podjetniki, poskrbljeno bo za jedačo in pijačo ter obilo programa za vse generacije. Mlajše bodo 
razveselili klovn Žare, Ribič Pepe in Čuki, v popoldanskem in večernem pa tudi že nočnem delu pa bodo 
poleg ostalih nastopili Kingstoni in Pero Lovšin, Groševci torej obljubljajo »k'r dob'r žur«.

Lep septemberski mesec vam želim in se vidimo na Kolodvorski na Grosupljem v jeseni!

Dr. Peter Verlič,
župan občine Grosuplje

Nagovor župana
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Evropska unija je od svoje ustanovitve leta 1950 veliko dosegla. 
Vzpostavila je enotni trg za blago in storitve, ki zajema 28 držav 
članic s 500 milijoni državljanov, ki se lahko prosto gibljejo 
in živijo, kjer želijo. Uvedla je enotno valuto – evro, ki je zdaj 
ena najmočnejših svetovnih valut in zaradi katere je enotni trg 
učinkovitejši. Poleg tega prispeva največji delež programov 
razvojne in humanitarne pomoči na svetu ter ima vodilno vlogo 
na področju boja proti podnebnim spremembam in njihovim 
posledicam. Evropska unija ima tudi ene najvišjih okoljskih 
standardov na svetu.

Včasih to preradi pozabimo, vendar pa je naš obstoj odvisen od 
narave. Ta nam daje osnovne gradnike naše družbe: rodovitno 
zemljo, ki nam daje hrano, surovine, ki jih potrebujemo za stavbe 
in oblačila, svežo vodo, ki jo pijemo, in čist zrak, ki ga dihamo. 
Evropska unija zato s svojo okoljsko politiko spodbuja zeleno 
gospodarstvo, skrbi za varovanje narave, za zaščito naravnih 
habitatov, za čist zrak in vodo, za ustrezno ravnanje z odpadki, 
s tem pa tudi za zdravje in kakovost življenja Evropejcev. S 
finančnimi sredstvi preko Kohezijskega sklada Evropske unije v 
veliki meri spodbuja prav okolju prijazne projekte. Pri tem gre 
predvsem za obsežne naložbe v infrastrukturo, ki pripomore k 
izboljšanju oskrbe z vodo in odgovornejšemu ravnanju z odpadki.

Za pridobitev nepovratnih sredstev iz Kohezijskega sklada 
Evropske unije za prepotrebno ureditev kanalizacijskega omrežja 
in rekonstrukcijo čistilne naprave v Grosupljem je uspešno 
kandidirala tudi Občina Grosuplje.

Občina Grosuplje je vlogo za pridobitev nepovratnih sredstev 
oddala v juliju 2011, v decembru 2012 pa je Ministrstvo za 
gospodarski razvoj in tehnologijo izdalo odločbo, s katero je bilo 
Občini Grosuplje dodeljenih 14,7 milijona evrov. V začetku julija 
2013 je bila sklenjena pogodba z izvajalcem gradnje podjetjem 
Riko, ki je z izvedbo projekta pričel konec avgusta 2013. V 
decembru 2014 je bil opravljen tehnični pregled čistilne naprave 
in pričelo se je poskusno obratovanje.

V petek, 19. junija 2015, smo novo moderno Čistilno napravo 

Grosuplje slovesno predali svojemu namenu. Dogodku so 
med drugim prisostvovali župan občine Grosuplje dr. Peter 
Verlič, direktor podjetja Riko Janez Škrabec, direktor Javnega 
komunalnega podjetja Grosuplje Stane Stopar, direktor občinske 
uprave Občine Grosuplje Dušan Hočevar, pooblaščenec župana 
Iztok Vrhovec, mag. Blaž Mozetič in Iris Oražem z Ministrstva 
za okolje in prostor, župan občine Ivančna Gorica Dušan Strnad, 
župan občine Dobrepolje Janez Pavlin, župan občine Škofljica 
Ivan Jordan, podžupan občine Kočevje Roman Hrovat ter več 
občinskih svetnikov in svetnic Občine Grosuplje.

Zbrane so na tem slovesnem dogodku nagovorili: direktor 
podjetja Riko Janez Škrabec, direktor Javnega komunalnega 
podjetja Grosuplje Stane Stopar in župan občine Grosuplje dr. 
Peter Verlič.

»Ne bom jemal veliko časa na tej slovesnosti, ki pripada vam, 
Grosupeljčanom. In to upravičeno, saj danes Grosuplje prevzema 
nove standarde na občutljivem ekološkem področju,« je dejal 
direktor podjetja Riko Janez Škrabec. Povedal je, da je bilo delo 
glede na zahtevnost projekta in njegov obseg opravljeno spodobno 
hitro, za kar je zaslužna celotna organizacija in priprava. Ne 
majhen obseg birokratskih poslov, ki jih predpisuje Kohezijski 
sklad Evropske unije, kot so usklajevanja, priprava dovoljenj 
in podobno, je investitor Občina Grosuplje pripravila zgledno 
in tako omogočila kvalitetno in hitro izgradnjo. Pri Riku pa so 
po drugi strani z bogatimi izkušnjami na zdaj zelo aktualnem 
in tudi že dobro razvitem področju ekoloških tehnologij izbrali 
prvovrstne dobavitelje med znanimi evropskimi proizvajalci. 
Danes, po malo manj kot dveh letih, je naprava že opravila 
preizkus obratovanja in tudi požela prve pohvale. Ob tem uspehu 
se je iskreno zahvalil vsem svojim partnerjem za profesionalno 
in odgovorno sodelovanje. »Veseli smo, da smo prispevali k 
ambiciozni in premišljeni umestitvi Grosupljega v novo, ekološko 
ozaveščeno, prebivalstvu prijazno mesto,« je še dejal.

Direktor Javnega komunalnega podjetja Grosuplje Stane Stopar 
je v svojem nagovoru posegel nekaj desetletij nazaj in nas 
seznanil, da so pri pregledu razpoložljive dokumentacije prve 
zapise o opremljenosti Grosupljega s kanalizacijskim omrežjem 
zasledili v predlogu urbanističnega razvoja občine Grosuplje iz 
leta 1966. V dokumentu je zapisano, da se je z načrtno gradnjo 
kanalizacijskega omrežja v Grosupljem pričelo leta 1959, in da 
je bilo do leta 1966 na omrežje ter mehansko čistilno napravo 

Otvoritev nove moderne Čistilne naprave Grosuplje

Pričetek prireditve je z zaigrano slovensko in evropsko himno naznanil 
Pihalni orkester Glasbene šole Grosuplje, pod mentorstvom Mitje 

Dragoliča.

Skozi prireditev nas je spretno 
popeljala Tajda Lekše.

Tina Kadunc Tiana je prireditev 
popestrila z dvema skladbama.
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priključenih približno 25 % naselja. Prva omrežja so bila torej v 
Grosupljem zgrajena že v petdesetih letih prejšnjega stoletja, prav 
tako tudi prva in enostavna mehanska čistilna naprava, ki se je 
nahajala na območju današnje Industrijske ceste, in iz katere je 
delno očiščena odpadna voda odtekala v Šmarski potok.

Izdelana študija, ki je vključevala tudi gradnjo omrežja v 
Grosupljem ter okolici, je predvidela razvojno komponento za 
35 let, to je do leta 2010. Gradnja je bila končana proti koncu 
70. let, zgrajena biološka čistilna naprava pa je bila ena prvih 
in sodobnejših v Sloveniji. V tem obdobju je bil zgrajen tudi 
prvi povezovalni kanal, ki je s čistilno napravo povezal širše 
območje naselja, kasneje pa tudi Šmarje – Sap. Intenzivna 
izgradnja kanalizacijskih omrežij na vseh načrtovanih področjih, 
zviševanje standardov za varovanje okolja ter veliko povečanje 
števila prebivalcev Grosupljega v zadnjih letih je prineslo dodatne 
obremenitve odpadnih voda in tehnične zmogljivosti obstoječe 
čistilne naprave niso več zadoščale. Poledice so bile onesnaženi 
potoki, reke, tudi Radensko polje in reka Krka na samem izviru.

Direktor Javnega komunalnega podjetja Grosuplje Stane Stopar 
je tako povedal, da je bila odločitev za izgradnjo nove večje in 
sodobnejše čistilne naprave nujna. Sprejeta je bila v letu 2011, z 
gradbenimi deli pa so pričeli v avgustu leta 2013. Med gradnjo so 
seveda ustrezno poskrbeli, da proces čiščenja odpadnih voda ni 
bil moten in da gradnja ni predstavljala dodatnih obremenitev 
za okolje. »Novo čistilno napravo po zaključeni izgradnji in po 
zaključenem poskusnem obratovanju v upravljanje prevzema 
Javno komunalno podjetje Grosuplje, ki na območju treh občin 
že upravlja s skoraj 200 km kanalizacijskih omrežij, vključno 
z vsemi objekti ter petimi čistilnimi napravami, s preko 500 km 
vodovodnih omrežij, v katerih je več kot 100 različnih objektov, z 
modernim centrom za ravnanje z odpadki v Špaji dolini ter z več 
drugimi pomembnimi infrastrukturnimi objekti. Skupaj imamo 
preko 12.000 uporabnikov, ki jim želimo nuditi vedno boljše in 
vedno kvalitetnejše storitve. Ponosni smo na vse, kar smo dosegli, 
še posebej pa seveda na našo novo in skupno pridobitev, novo 
sodobno čistilno napravo, ki lahko dnevno prečisti nekaj manj kot 
8000 m3 odpadnih voda in ki jo prevzemamo v upravljanje ravno 
ob našem velikem jubileju, to je ob 50-letnici Javnega komunalnega 
podjetja Grosuplje, ki je bilo ustanovljeno leta 1965,« je povedal 
Stane Stopar in se ob tej priložnosti zahvalil vsem, ki so s svojim 
delom, idejami, vztrajnostjo prispevali k temu, da smo v tako 
kratkem času in brez večjih zapletov projekt uspešno zaključili.

»Naša občina Grosuplje leži na prelepem koščku Slovenije. Tam, 
kjer se konča Ljubljana in se začne mehkoba dolenjskih gričev 
in zelenih dolin, kjer se mestni utrip našega največjega mesta 
Grosupljega spogleduje s podeželjem, tu smo doma. In tu želimo 
živeti zdravo, tu želimo živeti okolju prijazno. In tu želimo pisati 
zgodbe za prihodnost,« je v svojem nagovoru dejal župan dr. Peter 
Verlič. Simbolična predaja te čistilne naprave verjetno pomeni 
zaključek največjega projekta v naši občini, financiranega z 
evropskimi sredstvi. Izgradnja nove čistilne naprave je bila 
vredna preko 10 milijonov evrov. Nismo pa dobili samo novih 
kilometrov kanalizacije, uredili smo tudi več cest, jih asfaltirali, 
uredili komunalne vode in javno razsvetljavo ter tako dali naši 
občini še nekoliko lepši izgled. Zato ne čudi, da smo ravno pred 
kratkim prejeli tudi certifikat Zlati kamen za leto 2015 – občina 
dobrega življenja. »In ob koncu moja zahvala vsem in vsakemu 
posebej, ki je v ta projekt vgradil košček svojega življenja. Naši 
zanamci nam bodo hvaležni za to, kar jim danes puščamo,« je 
dejal župan.

Napočil je slavnostni trenutek. Župan občine Grosuplje dr. 
Peter Verlič, direktor Javnega komunalnega podjetja Grosuplje 
Stane Stopar in direktor Rika Janez Škrabec so slovesno prerezali 
trak, nova moderna čistilna naprava pa je bila tako tudi uradno 
predana svojemu namenu. Nova Čistilna naprava Grosuplje bo 
omogočala optimalno čiščenje, voda iz naših gospodinjskih in 
industrijskih objektov bo odtekala v naravo čista. To bo pozitivno 
vplivalo na naše okolje, naravo, ohranjanje biotske raznovrstnosti, 
razvoj naše občine. Na zdravje in na kakovost življenja nas samih, 
zagotovo pa nam bodo hvaležni tudi naši otroci, vnučki, naši 
zanamci.

Iskrene čestitke ob novi pridobitvi je izrekel tudi grosupeljski 
župnik Janez Šket. Tam, kjer je čist zrak, kjer je čista voda, je tudi 
bolj zdravo življenje, je dejal, ob tem pa pomislil tudi na to, da 
ni pomembno samo, da imamo čisto vodo, čist zrak, ampak da 
imamo tudi čiste medsebojne odnose, pomembno je prijateljstvo. 
Župnik Janez Šket je nato novo čistilno napravo blagoslovil, da 
bo dobro delovala in da bodo tudi vsi, ki bodo za to skrbeli, svoje 
delo dobro opravljali.

Prireditev sta z veselo in prijetno glasbo popestrila Pihalni 
orkester Glasbene šole Grosuplje, pod mentorstvom Mitje 
Dragoliča, in Tina Kadunc Tiana, ki nam je zapela dve pesmi iz 
svojega  lastnega repertoarja in CD - ja. Skozi prireditev nas je 
spretno popeljala Tajda Lekše.

Jana Roštan

Trak so prerezali župan dr. Peter Verlič, direktor Javnega komunalnega 
podjetja Grosuplje Stane Stopar in direktor Rika Janez Škrabec.
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Slavnostna akademija ob občinskem prazniku
in praznovanje 20 let občine Grosuplje
V torek, 23. junija 2015, je v avli Osnovne šole Louisa Adamiča 
Grosuplje potekala slavnostna akademija v počastitev 
občinskega praznika, dneva slovenske državnosti, 24 let 
samostojnosti Republike Slovenije in 20 let občine Grosuplje.

Slavnostni akademiji so prisostvovali: župan občine Grosuplje 
dr. Peter Verlič, direktor občinske uprave Dušan Hočevar 
s soprogo, pooblaščenec župana Iztok Vrhovec s soprogo, 
poslanec Državnega zbora Janez Janša, ljubljanski pomožni 
škof msgr. dr. Anton Jamnik, župnik in dekan Janez Šket, 
dobitniki priznanj in nagrade, svetnice in svetniki Občine 
Grosuplje, predsednica in predsedniki krajevnih skupnosti, 
vodje uradov občinske uprave Občine Grosuplje in direktorji 
zavodov Občine Grosuplje.

Prav tako so bili z nami županja in župani sosednjih občin: 
iz Ivančne Gorice Dušan Strnad, iz Škofljice Ivan Jordan, iz 
Dobrepolja Janez Pavlin, iz Velikih Lašč Anton Zakrajšek s 
soprogo, z Blok Jože Doles, iz Ribnice Jože Levstek s soprogo in 
iz Kostela Lili Butina. Z nami sta bila tudi podžupana občin 
Ivančne Gorice Tomaž Smole in Škofljice Boris Zupančič.

Svoj praznik praznuje sodobna in ustvarjalna občina in vseh 
njenih skoraj 20.000 izjemnih, delavnih in ustvarjalnih ljudi. 
Dvajset let ni veliko za življenje občine, a letnica je pomnožena 
s tisoči src, z neštetimi utripi več kot 7.300 delavnih in 
prazničnih dni. Naše Grosuplje zori, preraslo je najstniška 
leta, vpeto je  v ustvarjalnosti sodobnega utripa: srečujemo se 
v mestni knjižnici in na hodnikih osnovnih šol, tekmujemo 
v športnih društvih in se potrepljamo na gasilskih paradah, 
potočimo solzo ob potolčenem kolenu v novem zdravstvenem 
domu, si stisnemo roko ob sobotah na tržnici, zapojemo v 
zboru ...  Skozi prireditev nas je po vseh krajih naše občine, 
do vseh njenih naravnih biserov in kulturnih znamenitosti 
popeljal Boštjan Romih, tudi naš občan.

Prireditev sta naznanili slovenska in evropska himna, 
prisluhnili smo županu občine Grosuplje dr. Petru Verliču, 
poslancu Državnega zbora Janezu Janši, izvoljenem v volilnem 
okraju Grosuplje, in ljubljanskemu pomožnemu škofu msgr. 
dr. Antonu Jamniku, ki je našo občino ob njenem 20. rojstnem 
dnevu tudi blagoslovil.

Ob praznovanju občinskega praznika so bila podeljena  
priznanja in nagrada Občine Grosuplje. Priznanje Občine 
Grosuplje z bronastim znakom je prejelo Društvo prijateljev 
mladine Šmarje - Sap, priznanje Občine Grosuplje s srebrnim 
znakom je prejel Dom starejših občanov Grosuplje, priznanje 
Občine Grosuplje z zlatim znakom je prejela Gasilska zveza 
Grosuplje, najvišje priznanje, nagrado Občine Grosuplje z 
zlatim znakom, pa je prejel Rudolf Rome.

Na odru so se zvrstili in nas s petjem in glasbo navdušili: 
Nuša Derenda, Pihalni orkester Glasbene šole Grosuplje pod 
vodstvom dirigenta Mitjo Dragoliča, Moški pevski zbor Šmarje 
– Sap, Ženski pevski zbor Lastovke, Otroški pevski zbor Adamčki 
in učenci Podružnične šole Kopanj. Ob koncu prireditve pa so 
nam združeni, s pesmima Mini maxi in Dan ljubezni, zaželeli 
mini težav in maxi uspehov ter čim več ljubezni.

Nagrado Občine Grosuplje z zlatim znakom je prejel Rudolf 
Rome.

Rudolf Rome je bil prvi župan ''moderne občine'' Grosuplje, 
izvoljen na demokratičnih lokalnih volitvah 4. decembra 
1994. Bil je županski kandidat pomladnih strank: Slovenske 
ljudske stranke (SLS), Slovenskih krščanskih demokratov 
in Socialno – demokratske stranke Slovenije (SDSS). Svoj 
mandat je nastopil 1. januarja 1995, v času, ko so na območju 
družbeno – politične skupnosti občine Grosuplje nastajale tri 
nove občine: Grosuplje, Dobrepolje in Ivančna Gorica. Rudolf 
Rome je bil pred tem predsednik skupščine dotedanje skupne 
občine, izvoljen na prvih demokratičnih volitvah leta 1990 
in je takrat veliko prispeval k ustanavljanju in graditvi nove 
občine ter k modernejšemu razvoju lokalne samouprave.

Kot prvi župan je oral ledino pri sprejemanju in ustanavljanju 
temeljnih predpisov delovanja lokalne skupnosti in 
postavljanju novih smernic življenja občine Grosuplje. 
Funkcijo župana je opravljal do leta 1998. V naslednjem 
mandatnem obdobju je bil še 4 leta dejaven svetnik občinskega 
sveta. Po koncu županskega mandata je delal na mnogih 
gospodarskih in javnih razvojnih projektih, od leta 2006 pa 
kot uradnik v državni upravi Republike Slovenije še naprej 
deluje na področju lokalne samouprave in regionalnega 
razvoja.
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Priznanje Občine Grosuplje z zlatim znakom je prejela 
Gasilska zveza Grosuplje.

Gasilska zveza Grosuplje je bila ustanovljena leta 1955. Danes 
skrbi za usklajeno delovanje društev, v katere je včlanjenih 
2776 članov vseh starosti. Gasilska zveza Grosuplje skrbi 
za vključevanje novih članov, za strokovna izobraževanja 
in s tem za uspešno delo gasilcev ob požarih in drugih 
nesrečah. V zadnjih letih veliko pozornost posveča tudi 
usposabljanju gasilcev operativcev za nudenje prve pomoči 
poškodovanim ob nesrečah. Gasilska zveza Grosuplje skrbi 
za usklajeno opremljanje vseh 18 prostovoljnih gasilskih  
društev s sodobno in tehnološko ustrezno opremo, ki se 
izkaže ob posredovanju v poplavah, požarih, žledu in drugih 
nesrečah, ki so prizadele našo občino v zadnjih letih. Z enako 
pozornostjo skrbi za gradnjo in obnovo gasilskih domov, ki 
že dolgo niso namenjeni le shranjevanju gasilske opreme, pač 
pa postajajo centri mnogih dejavnosti v krajih naše občine. V 
letošnjem letu Gasilska zveza Grosuplje praznuje 60 let.

Priznanje občine Grosuplje z zlatim znakom je prevzel 
namestnik predsednika Gasilske zveze Grosuplje Iztok 
Vrhovec.

Priznanje Občine Grosuplje s srebrnim znakom je prejel 
Dom starejših občanov Grosuplje.

Dom starejših občanov deluje že več kot 30 let. Ob otvoritvi 
je bilo v domu 128 postelj, z dograditvijo pa danes dom 
zagotavlja institucionalno varstvo 178 oskrbovancem, od 
leta 2009 izvaja tudi program dnevnega varstva. V letu 2011 
je dom pridobil dovoljenje za izvajanje socialnega servisa, 
ki vključuje tudi ponudbo obrokov na domu in ostale vrste 

domače pomoči. V lanskem letu so skupaj z Občino Grosuplje 
uspešno izvedli projekt Center aktivnosti Grosuplje.

Vsa leta Dom starejših občanov Grosuplje uspešno sodeluje 
z zunanjimi institucijami, društvi in posamezniki – vrtci, 
osnovnimi šolami, zdravstvenim domom, centrom za 
socialno delo, knjižnico, župnijo Grosuplje, mnogimi društvi 
in prostovoljci. Strokovno delo in skrb za sodobno in udobno 
bivanje ga uvrščajo med najsodobnejše domove v Grosupljem.  

Priznanje Občine Grosuplje s srebrnim znakom je prevzela 
direktorica Doma starejših občanov Grosuplje mag. Marta 
Gašparovič.

Priznanje Občine Grosuplje z bronastim znakom je prejelo 
Društvo prijateljev mladine Šmarje – Sap.

Društvo prijateljev mladine Šmarje – Sap je prostovoljno, 
samostojno, nepridobitno združenje, ki deluje v dobro 
otrok, mladostnikov, staršev in družin. Namen in temeljni 
cilj delovanja društva je dvig kakovosti življenja otrok, 
mladostnikov in družin, zastopanje in uveljavljanje njihovih 
interesov in potreb ter zaščita njihovih pravic.

Društvo je več let tudi član Društva prijateljev mladine 
Slovenije in deluje na različnih področjih: organizira aktivnosti 
za predšolske in šolske otroke, sodeluje z institucijami, ki se 
profesionalno ukvarjajo s problematiko otrok in družin, 
pomagajo socialno šibkim družinam, spodbujajo prostovoljno 
delo med mladimi, pa tudi organizirajo izobraževanja 
mladostnikov, njihovih staršev in svojih članov. Društvo 
prijateljev mladine Šmarje - Sap letos praznuje 40 let.

Priznanje Občine Grosuplje z bronastim znakom je prevzela 
predsednica Društva prijateljev mladine Šmarje – Sap 
Katarina Rupnik.

Jana Roštan
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Park v centru Šmarja – Sapa z novimi igrali
in pridihom medovitih lip
V sredo, 24. junija 2015, so malčki iz vrtca Pika in prvošolčki 
Podružnične šole Šmarje - Sap, ki so ta dan prejeli svoje prvo 
spričevalo, v novem parku v centru Šmarja – Sapa posadili 
kar 12 lip, avtohtonih medovitih dreves. Lipa je tudi simbol 
Slovenije, zato je bilo še toliko lepše, da so jih posadili ravno 
na dan pred državnim praznikom dnevom državnosti. Otroci 
pa so imeli pred pričetkom poletnih počitnic še en razlog za 
veselje, v parku po novem stojijo tudi nova igrala.

Preden pa so mački iz vrtca ter prvošolke in prvošolci poprijeli 
za lopatke in se lotili sajenja lip in preizkušnje novih igral, smo 
park v centru Šmarja – Sapa slovesno otvorili. Malčkom iz 
vrtca, prvošolkam, prvošolcem ter njihovim vzgojiteljicam in 
učiteljicam so se na dogodku pridružili župan dr. Peter Verlič, 
direktor občinske uprave Dušan Hočevar, pooblaščenec 
župana Iztok Vrhovec, predsednik Krajevne skupnosti Šmarje 
– Sap Janez Pintar, duhovni pomočnik v Šmarju – Sapu Stane 
Kerin, pa tudi več občinskih svetnikov, članov sveta Krajevne 
skupnosti Šmarje – Sap in ostalih krajanov.

Vse prisotne je pred novim parkom pozdravil predsednik 
Krajevne skupnosti Šmarje – Sap Janez Pintar in nas ob tem 
spomnil, da je bilo na mestu parka še nedavno pokopališče. 
Staro pokopališče so preuredili v park in ga dopolnili s 
klopmi, igrali, posadili pa bodo tudi lipe, ki bodo s svojimi 
krošnjami v parku nudile prijetno senco.

Nove pridobitve v centru Šmarja – Sapa je vesel tudi župan 
dr. Peter Verlič. Naši najmlajši se bodo lahko igrali na igralih, 
tekali po parku, starejši pa se malo sprehodili. Bil je zadnji 
šolski dan, zato je vsem prvošolkam in prvošolcem zaželel 
lepe in razigrane počitnice.

Duhovni pomočnik Stane Kerin je nov park z igrali blagoslovil, 
še prej pa je malčkom povedal, da se vedno, ko je v družbi 
otrok, spomni na otroke na Madagaskarju, kjer je bil letos na 
obisku pri misijonarju Pedru Opeki. »Približno čez kakšno 
uro se bodo otroci tam zbrali, da bodo dobili vsak en krožnik 
riža. To je edino, kar dobijo v celem dnevu za jesti,« je dejal. 
Zaželel jim je, da se bodo imeli na novih igralih lepo, da bodo 
uživali na počitnicah, v jeseni, ko se bodo spet vrnili v šolo, 
pa se pridno učili. »Otroci v Afriki bi radi šli v šolo, se učili, pa 
nimajo niti zvezka in svinčnika,« je še povedal.

Direktor občinske uprave Dušan Hočevar nam je zaupal, da 
je bilo sprva mišljeno, da bomo v novem parku ob občinskem 
prazniku in 20-letnici občine Grosuplje le posadili lipe in 
postavili nove stebričke za umiritev prometa, ki smo jih letos 
na novo zasnovali in na njih upodobili našega grosupeljskega 
konjička. Pred dvema tednoma pa se je ponudila priložnost, 
da v park postavimo tudi igrala. Izvedeli smo, da vrtec Hansa 
Christiana Andersena podarja dva sklopa igral brezplačno, 
in priložnost izkoristili. Igrala smo nekoliko obnovili, 
predsednik Krajevne skupnosti Šmarje – Sap je poskrbel še za 
pitnik, Javno komunalno podjetje Grosuplje za koš za smeti 
in za klopce, pomagali so tudi lokalni podjetniki.

Napočil je trenutek, ko smo skupaj prerezali trak in malčki 
so se zapodili po novem parku, na nova igrala. Seveda so tudi 
pridno posadili lipe, za tem pa se zasluženo posladkali še s 
sladoledom.

Jana Roštan
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POT PRIJATELJSTVA Vukovar–Ljubljana 2015
V počastitev dneva državnosti sosednjih in prijateljskih držav 
Republike Slovenije in Republike Hrvaške se vsako leto že 
tradicionalno odvija kolesarska »Pot prijateljstva Vukovar–
Ljubljana«, ki jo organizira Hrvaško društvo Ljubljana v 
sodelovanju z Zvezo hrvaških društev v Sloveniji.

Že 13. kolesarska karavana »Pot prijateljstva Vukovar – 
Ljubljana« se je pričela v četrtek, 25. junija 2015, v mestu 
Vukovar, na poti pa so se udeleženci srečevali z župani in 
drugimi najvišjimi predstavniki mest in občin: Vukovar, 
Osijek, Našice, Slatina, Virovitica, Đurđevac, Bjelovar, 
Vrbovec, Zagreb, Sveta Nedelja in Samobor. Tretji dan, v 
soboto, 27. junija 2015, se je karavana kolesark in kolesarjev 
po postankih v Sevnici in Trebnjem pripeljala v Šmarje – Sap, 
kjer ji je dobrodošlico v naši občini v imenu župana dr. Petra 
Verliča izrekel predsednik Krajevne skupnosti Šmarje – Sap 
Janez Pintar, gasilci Prostovoljnega gasilskega društva Šmarje 
– Sap pa so poskrbeli za malo osvežitve s pijačo in okrepitve 
s hrano.

»Moram poudariti, da je pot prijateljstva Vukovar - Ljubljana 
pomembna pot. Zavedati se moramo, da smo različni. Imamo 
različen jezik, smo različne narodnosti, imamo različni državi. 
Marsikaj pa imamo skupnega, med drugim to, da imamo radi 
mir. Naj bo pot prijateljstva Vukovar – Ljubljana spodbuda k 
miru in pa seveda tudi k sodelovanju med obema državama,« 
je povedal predsednik Krajevne skupnosti Šmarje – Sap Janez 
Pintar in kolesarjem zaželel prijeten postanek v naši občini, za 
tem pa prijetno pot proti Ljubljani.

Vodja poti Milan Pavelić se je v imenu organizatorja Hrvaškega 
društva Ljubljana, v svojem osebnem imenu in v imenu 
vseh kolesarjev zahvalil za tako prisrčno dobrodošlico in si 
zaželel, da se to sodelovanje nadaljuje. Povedal je, da znotraj 
društva deluje tudi sekcija njihovih najmlajših, ki gojijo prav 
to, o čemer je govoril predsednik Krajevne skupnosti Šmarje 
– Sap Janez Pintar. Gojijo različnost kulture, ki nas v bistvu 
povezuje. Ta različnost je v resnici bogastvo, ki ga skušajo 
skozi pot prijateljstva Vukovar – Ljubljana vsako leto še 
nadgrajevati.

Jana Roštan, foto: Brane Petrovič

Razvojni svet Ljubljanske urbane regije je junija 2015 soglasno 
sprejel Regionalni razvojni program Ljubljanske urbane regije, ki 
je temeljni strateški in programski dokument za ključne razvojne 
usmeritve regije v obdobju 2014–2020.

Dokument v celoti sledi ciljem finančne perspektive Evropske 
unije 2014–2020 za pametno, trajnostno in vključujočo rast. 
Regionalni razvojni program Ljubljanske urbane regije, v 
katerega je vključenih 495 projektnih predlogov v skupni 
vrednosti 1.838 mio €, hkrati predstavlja pomembno podlago za 
črpanje evropskih sredstev.

Vizija Ljubljanske urbane regije za obdobje 2014–2020 je: Zeleni 
motor razvoja – metropolitanska bioregija znanja. Ljubljanska 
urbana regija je slovenska regija z največ znanja in kreativnega 
potenciala, saj so tu zgoščene ključne državne, znanstvene, 
raziskovalne, izobraževalne in kulturne institucije. Zaradi 
velikega števila podjetij in delovnih mest ustvari regija več kot 
tretjino slovenskega bruto družbenega proizvoda, kar pomeni, 
da je tudi gospodarsko najbolj razvita regija v državi.

Na podlagi uresničevanja razvojnih potencialov bo Ljubljanska 
urbana regija ohranjala in krepila vlogo glavnega nosilca 

gospodarskega razvoja na nacionalni ravni. Razvijala bo 
človeški potencial in spodbujala interdisciplinarno sodelovanje 
ter prenos znanja. Ustvarjala bo ugodne pogoje za razvoj 
gospodarstva in spodbujala podjetništvo, s čimer bo zadrževala 
in privabljala visoko kvalificirano delovno silo ter investitorje. 
Preko mednarodnega povezovanja in krepitve vloge evropske 
metropole pa bo postala konkurenčna tudi v mednarodnem 
okolju.

Ljubljansko urbano regijo odlikuje dobro ohranjeno in lahko 
dostopno naravno okolje, velika biotska raznovrstnost in pestra 
krajinska slika. Je edinstvena med evropskimi metropolitanskimi 
regijami prav zaradi bližine kakovostnih območij narave ter 
prepletenosti grajenega in naravnega okolja.

Regija bo s svojimi dejavnostmi stremela k izgradnji pozitivnega, 
trajnostnega odnosa z okoljem, ki jo bo v slovenskem in 
mednarodnem prostoru umestil kot bioregijo. V harmoniji z 
naravnim okoljem bo preudarno ravnala s svojimi naravnimi 
dobrinami in krepila razvoj zelenega gospodarstva ter zelenih 
delovnih mest – tudi s pomočjo sodobnih zelenih tehnologij. 
Prek trajnostnega in vključujočega razvoja bo regija nudila visok 
življenjski standard prebivalcem regije.

Regionalni razvojni program
Ljubljanske urbane regije 2014–2020

Predsednik Krajevne skupnosti Šmarje – Sap Janez Pintar in vodja poti 
Milan Pavelić.
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V skladu z vizijo razvoja regije so razvojni cilji regije osredotočeni 
predvsem na delovanje regije, ki bo učinkovito notranje 
povezana, aktivnosti pa usmerjene predvsem v preudarno rabo 
prostora, naravnih virov in energije ter v spodbujanje razvoja 
znanja, kreativnosti in inovativnosti. Glavni cilj programa je 
prepoznavna in konkurenčna metropolitanska regija, ki bo 
omogočala kakovostna delovna mesta ter zagotavljala visoko 
kakovost bivanja.

V dokumentu si lahko podrobneje pogledamo tudi 
najpomembnejše regijske projekte, pa tudi seznam vseh ostalih 
projektov, med katerimi so nekateri za našo občino še posebej 
pomembni. Dokument je dostopen na spletni strani Regionalne 
razvojne agencije Ljubljanske urbane regije: http://www.rralur.
si/. 

Jana Roštan

Obisk generalne sekretarke Rdečega križa Slovenije 
Renate Brunskole
V četrtek, 23. julija 2015, je župan dr. Peter Verlič v občinski hiši 
sprejel generalno sekretarko Rdečega križa Slovenije Renato 
Brunskole, srečanju sta prisostvovala tudi predsednik Rdečega 
križa Slovenije – Območnega združenja Grosuplje Franc Horvat 
in sekretarka Rdečega križa Slovenije – Območnega združenja 
Grosuplje Anica Smrekar.

Obisk je bil vljudnostne narave. Generalna sekretarka Rdečega 
križa Slovenije Renata Brunskole se je županu dr. Petru Verliču 
zahvalila za korektno sodelovanje, župan pa je dejal, da bi si želel, 
da bi bilo tega še več, predvsem v smeri osveščanja naših občank 
in občanov na področju prve pomoči, krvodajalstva in podobnih 
dejavnostih Rdečega križa Slovenije.

Beseda pa je tekla tudi o evropskem preverjanju znanja ekip prve 
pomoči (FACE), ki bo potekalo od 10. do vključno 13. septembra 
2015 v glavnem mestu Romunije, Bukarešti. Preverjanja se 
bo udeležilo 28 ekip iz 26 držav, Slovenijo bo zastopala ekipa 
prve pomoči Rdečega križa Slovenije – Območnega združenja 
Grosuplje, aktualna državna prvakinja.

Naj spomnimo, da je ekipa prve pomoči Rdečega križa Slovenije 
– Območnega združenja Grosuplje 27. septembra 2014, na 
državnem preverjanju usposobljenosti ekip prve pomoči Civilne 
zaščite in Rdečega križa v Kopru, v močni konkurenci dosegla 
najboljši rezultat in osvojila prvo mesto. S tem uspehom pa bo letos 
zastopala Slovenijo na Evropskem preverjanju (FACE) v Bukarešti.

Jana Roštan

Občina Grosuplje med energetsko
najprodornejšimi občinami leta 2015
Energetika.NET je letos že šesto leto zapored podelila nagrade 
slovenskim občinam, ki so v zadnjem letu ali dveh naredile 
največ na področju učinkovite rabe energije in uvajanja 
obnovljivih virov, in se lahko pohvalijo z lepimi rezultati. 
Med 15 energetsko najbolj prodornih in odmevnih občin v 
Sloveniji se je uvrstila tudi občina Grosuplje.

V kategorijo malih občin (do pet tisoč prebivalcev) so se med 
najprodornejše občine uvrstile: Poljčane, Kobarid, Cerkno, 
Brda in Črna na Koroškem, v kategorijo srednje velikih: 
Hrastnik, Bled, Ravne na Koroškem, Tolmin in Šempeter-
Vrtojba, med velikimi občinami (nad 13 tisoč prebivalcev) 

pa so na področju učinkovite rabe energije in uvajanja 
obnovljivih virov največ naredile občine: Nova Gorica, 
Jesenice, Litija, Šentjur in Grosuplje.

Vse te občine so dokazale, da zmanjšujejo stroške za 
energente, izpolnjujejo evropske in slovenske energetske in 
okoljske obveze ter ustvarjajo nove poslovne priložnosti, ki 
jih prinaša učinkovita raba in obnovljivi viri energije. Tako 
izboljšujejo življenjski standard svojih občanov in prispevajo 
k varovanju tako lokalnega kot nacionalnega okolja. Za 
energetsko najprodornejšo občino leta 2015 je bila razglašena 
občina Brda.
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Med velike okolju prijazne projekte Občine Grosuplje 
uvrščamo uvedbo nove mestne linije Ljubljanskega 
potniškega prometa 3G, opremljeno s plačilnim sistemom 
Urbana, in tako še dodatno prilagojeno potnikom. Prav linija 
3G je v Slovenijo prinesla uvedbo conskega sistema, bistveno 
pri tem pa je, da je mobilnost uporabnika z uporabo ene 
same vozovnice veliko večja. Preprosto, moderno, potnikom 
prijazno in zlasti tako, kot to poznajo že po vseh razvitejših 
deželah v svetu. Načrti Občine Grosuplje se na področju 
javnega prometa in trajnostne mobilnosti s tem projektom 
ne zaključujejo. S Slovenskimi železnicami bomo v prihodnje 
poskušali vpeljati isto vozovnico kot za mestni promet tudi 
za vlak.

V naši občini se nahaja tudi elektro črpalka za električne 
avtomobile, na strehah Osnovne šole Brinje in Športne 
dvorane Brinje Grosuplje smo postavili sončno elektrarno, 
s podelitvijo koncesije za opravljanje lokalne gospodarske 
javne službe dobave, postavitve, vzdrževanja in izvajanja 
javne razsvetljave v občini Grosuplje pa smo pričeli tudi 
z energetsko učinkovito prenovo javne razsvetljave v naši 
občini.

Velik poudarek dajemo tudi energetskim sanacijam javnih 
objektov. S pridobljenimi nepovratnimi evropskimi sredstvi 
smo v zadnjih letih uspešno sanirali že štiri objekte, osnovni 
šoli v Šmarju – Sapu in na Tovarniški v Grosupljem ter vrtca 
Tinkara in Kekec v Grosupljem. V teku pa so še energetske 
sanacije starega dela zdravstvenega doma, vrtca Pika v 
Šmarju – Sapu in osnovne šole na Adamičevi v Grosupljem. 

Ti objekti so bili zelo veliki in potratni, zgrajeni v času, ko na 
energijo še nismo tako pazili. Z energetsko sanacijo objektov 
se bodo občutno zmanjšale toplotne izgube in znižali visoki 
stroški ogrevanja.

Z že energetsko prenovljeno šolo na Tovarniški v Grosupljem 
in vrtcem Tinkara naj bi na leto prihranili 366 MWh toplote 
in proizvedli 122 MWh energije iz obnovljivih virov. Z že 
energetsko prenovljenim vrtcem Kekec pa naj bi na leto 
prihranili 196 MWh toplote in pridobili 67 MWh energije iz 
obnovljivih virov.

Prav tako dajemo velik poudarek informiranju naših občanov, 
saj smo v ta namen zagotovili prostore in potrebno opremo 
za energetsko svetovalno pisarno ENSVET, njeno delovanje 
pa zagotavljajo sredstva Eko sklada.

Jana Roštan

Konec leta 2012 se je Občina Grosuplje prijavila na javni razpis 
za energetsko sanacijo šol in vrtcev s tremi vlogami, in sicer z 
vrtcem Kekec na Trubarjevi cesti v Grosupljem, z Osnovno šolo 
Louisa Adamiča Grosuplje z vrtcem Tinkara na Tovarniški cesti 
v Grosupljem in s Podružnično šolo Šmarje – Sap, v začetku 
leta 2013 pa na javni razpis za energetsko sanacijo šol, vrtcev, 
zdravstvenih domov in knjižnic še s tremi vlogami, in sicer z 
osnovno šolo na Adamičevi cesti v Grosupljem, z vrtcem Pika 
v Šmarju - Sapu in z zdravstvenim domom, ob katerem takrat 
še ni bilo prizidka. Občina Grosuplje je uspela z vsemi šestimi 
vlogami.

Objekt, ki smo ga s sredstvi, pridobljenimi iz Kohezijskega sklada 
Evropske unije, uspešno sanirali že v letu 2013, je Podružnična 
šola Šmarje – Sap, v letu 2014 pa so se v lepo novo obleko ovili 
še vrtca Kekec in Tinkara ter osnovna šola na Tovarniški cesti v 
Grosupljem.

V torek, 7. julija 2015, pa sta župan občine Grosuplje dr. Peter 
Verlič in direktor podjetja NGD, d.o.o., Igor Mrzlikar podpisala 
že tudi gradbeno pogodbo za energetsko sanacijo starega dela 
Zdravstvenega doma Grosuplje. Vrednost te pogodbe znaša cca 
76.500 evrov.

Zdravstveni dom Grosuplje je že več mesecev bogatejši za 8 novih 
splošnih ambulant, urinski in hematološki laboratorij, službo 
nujne medicinske pomoči, dvigalo, garažo in tehnične prostore, 
ki smo jih pridobili z izgradnjo novega prizidka. Tokrat pa bo 
stari del zdravstvenega doma dobil novo fasado oz. toplotni ovoj. 
Prav tako bo urejen nadstrešek nad vhodom, izvedli pa bodo 
tudi ostala gradbena dela, ki bodo zagotovila zmanjšanje porabe 
energije. Dela intenzivno izvajajo že to poletje.

Operacijo delno sofinancira Evropska unija iz evropskega 
kohezijskega sklada. Operacija se izvaja v okviru operativnega 
programa razvoja okoljske in prometne infrastrukture za obdobje 
2007–2013, 6. razvojne prioritete »Trajnostna raba energije«, 1. 
prednostne usmeritve »Energetska sanacija javnih stavb«.

Jana Roštan

Podpis pogodbe za energetsko sanacijo
starega dela Zdravstvenega doma Grosuplje
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To poletje intenzivna dela kar na treh javnih objektih

S šolskimi poletnimi počitnicami so se pričele energetske 
sanacije kar treh javnih objektov. Intenzivna dela že vse poletje 
potekajo na starem objektu Zdravstvenega doma Grosuplje, 
na šoli na Adamičevi cesti v Grosupljem in na vrtcu Pika v 
Šmarju – Sapu.

Zdravstveni dom Grosuplje bo dobil novo fasado, toplotno 
bodo izolirali podstreho. Prav tako bodo toplotno izolirali 
podstreho na šoli na Adamičevi cesti v Grosupljem, vrtec 
Pika pa bo poleg nove fasade in toplotne izolacije podstrehe 
dobil tudi nova okna in vrata. Seveda pa na vseh treh objektih 
potekajo tudi druga, s tem povezana gradbena in obrtniška 
dela.

V ponedeljek, 24. avgusta 2015, sta si dela na vseh treh 
objektih ogledala župan dr. Peter Verlič in direktor občinske 
uprave Dušan Hočevar, pri ogledu del na vrtcu Pika pa se 
njima je pridružil tudi predsednik Krajevne skupnosti Šmarje 
– Sap Janez Pintar.

Z energetskimi sanacijami javnih objektov bomo dolgoročno 
prihranili ogromne količine energije, zagotovili pa bomo tudi 
višji nivo bivanja in prispevali k varovanju okolja.

Operacije delno sofinancira Evropska unija iz evropskega 
kohezijskega sklada. Izvaja se v okviru operativnega programa 
razvoja okoljske in prometne infrastrukture za obdobje 2007–
2013, 6. razvojne prioritete »Trajnostna raba energije«, 1. 
prednostne usmeritve »Energetska sanacija javnih stavb«.

Jana Roštan

Energetska sanacija starega dela Zdravstvenega doma Grosuplje.

Energetska sanacija vrtca Pika v Šmarju – Sapu.

6. redna seja Občinskega sveta Občine Grosuplje
V sredo, 29. julija 2015, je v dvorani Družbenega doma 
Grosuplje potekala 6. redna seja Občinskega sveta Občine 
Grosuplje. Najpomembnejša točka dnevnega reda je bila tokrat  
nedvomno sprejem Odloka o spremembah in dopolnitvah 
odloka o Občinskem prostorskem načrtu občine Grosuplje za 
območje nove Podružnične osnovne šole Polica, zaradi katere je 
bila seja sredi poletja, v času dopustov, tudi sklicana. Občinski 
svetnice in svetniki so sklep soglasno potrdili, parcela na Polici 
za novo podružnično osnovno šolo pa je tako postala zazidljiva. 
Župan dr. Peter Verlič se je ob tej priložnosti zahvalil vsem 
občinskim svetnicam in svetnikom, saj so bili kljub poletnemu 
času prisotni skoraj vsi in tako že na ta način izkazali podporo 
projektu. Posebna zahvala gre občinski svetnici Valentini 
Vehovec, ki je pomagala občinski upravi streti še zadnji oreh, 
in tako s posredovanjem na Ministrstvu za okolje in prostor 
pripomogla k pridobitvi še zadnjega pozitivnega mnenja. 
Občina je namreč morala od 21 nosilcev urejanja prostora 
pridobiti kar 23 pozitivnih mnenj. Župan se je zahvalil tudi 

sodelavkam in sodelavcem na občinski upravi, ki so kakorkoli 
pomagali, direktorju občinske uprave Dušanu Hočevarju 
in vodji urada za prostor Mihi Simončiču pa zaželel, naj bi 
gradnja nove šole kar najbolje tekla in jima povzročala čim 
manj sivih las. Želimo si, da bi nova šola svoja vrata odprla že 
septembra 2016.

Tokratna seja je bila kar nekoliko svečana, saj so občinski 
svetnice in svetniki sprejem odloka pospremili z aplavzom, 
vzdušje pa je bilo tako še prijetnejše.

Odlok o spremembah in dopolnitvah odloka o Občinskem 
prostorskem načrtu občine Grosuplje za območje nove 
Podružnične osnovne šole Polica (SDOPN2), 

ki so ga občinski svetnice in svetniki sprejeli.  

Občinski prostorski načrt (OPN) Občine Grosuplje je 
stopil v veljavo 13. 2. 2013. V obdobju priprave OPN je bil 
izdelan urbanistični načrt za naselje Polica, v katerem so bile 
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variantno obravnavane lokacije za novo Podružnično šolo 
Polica, ki pa v sprejeti OPN, ki je stopil v veljavo 13. 2. 2014, 
niso umeščene.

Občina je zato pričela s spremembami in dopolnitvami 
Občinskega prostorskega načrta Občine Grosuplje (SDOPN 
1), ki vključuje tudi pobudo občine za spremembo osnovne 
namenske rabe za novo lokacijo Podružnične šole Polica.

Med postopkom SDOPN 1 je občina pričela s pridobivanjem 
zemljišč za novo lokacijo šole. Ker pa je potreba po izgradnji 
nove šole strateškega pomena za občino in je v širšem 
družbenem interesu, se je občina odločila postopek spremembe 
namenske rabe prostora na predlaganem območju voditi v 
posebnem postopku sprememb in dopolnitev Občinskega 
prostorskega načrta Občine Grosuplje (SDOPN 2).

SDOPN 2 tako zajema samo območje podružnične šole. Gre 
za spremembo namenske rabe iz kmetijskega zemljišča v 
stavbna zemljišča, spreminjajo pa se tudi prostorsko izvedbeni 
pogoji za to območje.

Sam postopek SDOPN 2 se je pričel s sklepom župana 
23. 10. 2014. Občina je nato pripravila osnutek SDOPN 
2, kar pomeni, da je zrisala namensko rabo za območje, ki 
je potrebno za to podružnično šolo, pripravila pa je tudi 
podrobne prostorske izvedbene pogoje in jih posredovala 
nosilcem urejanja prostora v prva mnenja. V okviru teh prvih 
mnenj je podala tudi vlogo na Sektor za celovito presojo 
vplivov na okolje Agencije RS za okolje, da se izjasni, ali je 
potrebna tudi celovita presoja vplivov na okolje in s tem 
posledično priprava okoljskega poročila. Prejeli smo odločbo, 
da okoljskega poročila in celovite presoje vplivov na okolje 
ni potrebno izdelati, kar je za samo časovnico izvedbe tega 
projekta pozitivno.

Nosilcem urejanja prostora je bila preko obrazložitev in 
utemeljitev v prostorskem aktu jasno izkazana potreba za 
postavitev nove podružnične šole. V tem dokumentu je bila 

prikazana analiza stanja, kar pomeni, da je bilo prikazano 
tako fizično stanje šole v obeh objektih, kot tudi demografsko 
stanje tega območja in pa potrebe s prirastom otrok. Potrebe 
se bodo že naslednje šolsko leto izrazito povečale, kot kaže, pa 
bo v šolskem letu 2017/2018 potreben celo nov razred.

Občina je nato prejela vseh 23 mnenj nosilcev urejanja 
prostora, od katerih je bilo 6 takšnih, da so bile potrebne 
dodatne obrazložitve, dopolnitve oz. spremembe prostorskih 
ureditev.

Sprememba namenske rabe je bila prvotno načrtovana v 
okvirnem obsegu 19.000 m2 in se je nanašala na zahodno 
območje južnega dela naselja Polica.

Na podlagi prvih mnenj nosilcev urejanja prostora se je 
območje zmanjšalo na okvirno 8.500 m2.

Na podlagi idejne zasnove POŠ Polica, izdelane v juniju 
2015, se je območje zmanjšalo na sedanjih 7.613 m2, kot je 
tudi spremenjena namenska raba iz kmetijskih zemljišč v 
zazidljiva zemljišča za namen drugih območij centralnih 
dejavnosti.

V času od 15. 4. 2015 do 15. 5. 2015 je potekala tudi javna 
razgrnitev, v okviru katere se je lahko zainteresirana javnost 
6. 5. 2015 v Družbenem domu Grosuplje udeležila tudi javne 
razprave.

Prispela je ena pripomba, ki se je nanašala na oblikovanje 
objekta v enoti PO 231, zato so pripravili stališče do pripombe.

Na podlagi sprejetega stališča so pripravili predlog SDOPN 2 
in ga posredovali nosilcem urejanja prostora v druga mnenja. 
Na podlagi pozitivnih mnenj je lahko občinski svet sprejel 
usklajen predlog SDOPN 2, ki je bil objavljen v uradnem 
glasilu in je pričel veljati, kot je določeno v sprejetem odloku.

Jana Roštan

Predstavitev projekta izgradnje
PODRUŽNIČNE ŠOLE POLICA
LOKACIJA NOVE PODRUŽNIČNE ŠOLE POLICA

Izgradnja nove Podružnične šole Polica je predvidena na 
nepozidanem zemljišču, na manjši vzpetini, ki je na zahodni 
strani omejena z robom gozda, na vzhodni strani pa z lokalno 
cesto ter naseljem Polica. Na severni strani območje omejuje 
dolenjska avtocesta, ki tudi deli naselje na dva dela, medtem ko 
se na južni strani odpirajo pogledi v neokrnjeno naravo, zaradi 
česar mora biti oblikovanje objekta še posebej premišljeno, da 
se z novimi posegi kvaliteta prostora le še nadgradi.

ZASNOVA NOVE ŠOLE, PROSTORI V KLETI, PRITLIČJU 
IN V NADSTROPJU ŠOLE TER TELOVADNICA

Zasnova šole sledi naravnim danostim – terenu. Prostori za 
učence in učitelje so umeščeni v pritličje, telovadnica pa je zaradi 
svojega volumna spuščena nivo nižje, v klet, saj je le tako kljub 
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velikosti nemoteč in neprevladujoč element v prostoru. Tloris 
objekta je zaradi njegove velikosti in kompleksnosti členjen. 
Fasada se poigrava s kombinacijo barv, celotno zgodbo pa 
zaključujejo leseni ali kovinski fasadni elementi parafraziranih 
debel dreves. Ideja je, da se drevesa, ki omejujejo obravnavano 
zemljišče v naravi, prenesejo na fasado in s tem ustvarijo videz, 
da se objekt izgubi v prostoru.

Šola bo imela 5 oddelkov in bo skladno s priporočili za gradnjo 
šol zadoščala za 140 otrok (28 otrok / oddelek). Obsegala bo 
klet, pritličje in nadstropje.

V pritličju so umeščene učilnice od 1. do 5. razreda s 
pripadajočim kabinetom, sanitarije ter knjižnica z računalniško 
učilnico. Jedilnica bo imela tudi funkcijo večnamenskega 
prostora v času šolskih prireditev. Kuhinja bo razdelilna, 
gospodarski vhod pa je ločen od vhoda za učence in učitelje. 
Upravni prostori z lastnim vhodom se nahajajo na vzhodni 
strani objekta in se navezujejo na ostale prostore šole. Tu bodo 
zbornica s prostorom za priprave na pouk, pisarna strokovnega 
delavca oz. vodje enote ter sanitarije za zaposlene.

V nadstropju je predviden prostor za klimat ter shramba 
pripomočkov in ostalih rekvizitov, ki se skozi čas ustvarijo v 
šoli. Ob glavnem vhodu je predvidena garderoba, kjer so za 
učence 1. razreda predvidene klasične garderobne klopi s 
prostorom za obešanje oblačil, za višje razrede pa garderobne 
omarice. V hodnikih so predvidene visoke omare in stenski 
panoji za razstave izdelkov učencev, prav tako pa tudi posebne 
tapecirane niše, kjer bodo otroci lahko posedali v času 

odmorov, hkrati pa bodo prostoru dodale tudi igrivost.

Na severni strani osnovnega objekta se bo na nivoju kletne 
etaže nahajala telovadnica. Dostop bo preko stopnic, ki bodo 
imele vgrajeno ploščad za dostop tudi gibalno oviranim. V tem 
delu šole bodo tudi ločene garderobe z umivalnicami, sanitarije 
ter shramba športnih pripomočkov in športni kabinet. Tribune 
niso predvidene, se bo pa v ta namen koristil povezovalni 
hodnik v pritličju, s katerega bo pogled na vadbeni prostor. V 
pritličju, ki bo povezano s šolo, se bo nahajal tehnični prostor 
za klimat telovadnice, kurilnica in dodatni prostor za potrebe 
hišnika. V sklopu šolskega kompleksa pa je predviden tudi 
prostor za krajevno skupnost.

ZUNANJA UREDITEV NOVE PODRUŽNIČNE ŠOLE 
POLICA

Zemljišče se nahaja na robu naselja, kjer ga obdajajo zelene 
površine in gozd. Zunanja ureditev se bo po izgradnji šole 
prilagodila obstoječemu terenu, nove višinske razlike pa se bo 
uredilo z brežinami.

Dostop bo mogoč z javne poti na vzhodni strani zemljišča. 
Organiziran bo enosmerni promet, ki bo hkrati tudi obračališče 
za šolski avtobus. Znotraj dovoznih poti je predviden tudi pas 
parkirišč za 16 osebnih vozil. Vozne površine bodo asfaltirane, 
ostale površine pa bodo tlakovane.

Šola s telovadnico bo orientirana tako, da bo na severni strani 
tvorila šolsko dvorišče, to pa se bo nato po terenu spustilo v 
zunanjo tribuno. V nivoju telovadnice bo urejeno tudi zunanje 
igrišče.

Jana Roštan
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Župan Ljubljane Zoran Janković z delegacijo obiskal 
Županovo jamo in Tabor Cerovo
V torek, 18. avgusta 2015, so župan Mestne občine Ljubljana 
Zoran Janković, podžupana in podžupanja Mestne občine 
Ljubljana Aleš Čerin, Dejan Crnek in Tjaša Ficko ter direktorica 
javnega zavoda Turizem Ljubljana Petra Stušek s sodelavci 
mestne uprave in Turizma Ljubljana obiskali naš kraški 
podzemni biser Županovo jamo, v njeni bližini protiturški 
Tabor Cerovo, kulinaričen pridih pa so obisku dodali v Baru 
pr’ Martinet.

Pred Županovo jamo so jih sprejeli župan dr. Peter Verlič, 
direktor občinske uprave Dušan Hočevar in pooblaščenec 
župana Iztok Vrhovec. Nekaj pozdravnih besed je pred vstopom 
v jamo povedal predsednik Županove jame – turističnega in 
okoljskega društva Grosuplje Damjan Viršek, skozi Ledenico 
v Srebrno, Županovo, Veliko, Blatno in v Matjaževo dvorano, 
z najlepšim kapnikom v jami, imenovanim »Prestol kralja 
Matjaža«, pa nas je popeljal vodič Matija Kovač. Videli smo 
čudovite kapnike različnih oblik, nekateri med njimi so 
bili kristalni, se srečali z nekaterimi živalskimi prebivalci 
podzemeljskega sveta, vodič pa nam je ob vsem videnem 
zaupal še marsikatero zanimivost, ki pa naj ostane skrivnost 
za bodoče obiskovalce našega kraškega bisera. Sledila je še 
Zadnja dvorana z globokim breznom, s prijetnimi vtisi pa smo 
se nato po prihodu iz jame odpravili še do bližnjega Tabora 

Cerovo. Tam nas je pričakala vodička Andreja Grablovic in 
nas seznanila z zgodovino cerkvice sv. Nikolaja, okoli katere je 
zgrajeno obzidje.

Gostje so bili nad turistično ponudbo naše občine navdušeni. 
»Jama je izjemen biser,« je po ogledu Županove jame dejal 
Zoran Janković.

Namen obiska je sicer bil, da bi naše turistične znamenitosti 
vključili v turistično ponudbo Ljubljane. Našo prestolnico 
vsako leto obišče lepo število turistov, v letu 2014 so po 
ocenah Turizma Ljubljana v Ljubljani zabeležili preko milijon 
nočitev. Poleg lepega in bogatega utripa mesta, ki ga zagotovo 
začutijo obiskovalci ob obisku naše prestolnice, domači in 
tuji gostje prav gotovo ne bi ostali ravnodušni tudi ob obisku 
bližnje kraške lepotice, v neposredni bližini katere se nahaja še 
protiturški tabor, prav tako vreden ogleda.

Ker pa je pomemben del turistične ponudbe tudi kulinarika, 
smo se po ogledu Županove jame in Tabora Cerova odpravili še 
do Bara pr’ Martinet, prejemnika priznanja »Znak ljubljanske 
kakovosti 2015«. Bar pr' Martinet je poznan kot posebna 
gostilna, saj nima prave kuhinje. V kaminu, prirejenem v 
peč, pripravljajo mesne jedi izpod peke, prekajujejo postrvi in 
kuhajo v lončenih posodah. V ponudbi imajo tudi dobrote iz 
bližnje okolice, kot so sir iz sosednje kmetije, bržola, jelenov 

pršut in slanina krško-poljskega prašiča, ki je edina 
avtohtona slovenska pasma.

Naravni biseri in kulturne znamenitosti naše občine, 
kot so Radensko polje, Županova jama, Tabor 
Cerovo, Magdalenska gora, pa naravoslovna učna pot 
Po sledeh vodomca, lansko leto izbrana za eno izmed 
naj tematskih poti v Sloveniji, ter pestra kulinarična 
ponudba predstavljajo velik potencial za razvoj 
turizma v naši občini. Želimo si, da bi te prečudovite 
naravne in kulturne lepote privabile v našo občino 
nove obiskovalce.

Jana Roštan

V Županovi jami je nastala skupinska fotografija.

Župan Zoran Janković se je ob obisku Županove jame vpisal tudi v 
knjigo vtisov.

Na ogledu Tabora Cerovo…
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1. ŠOLSKI DAN
1. šolski dan je zagotovo pravi praznik za prvošolke in 
prvošolčke, pa tudi njihove starše. Lep sprejem so v torek, 1. 
septembra 2015, za novopečene šolarje pripravili v šolah na 
Polici, v Št. Juriju, Šmarju – Sapu, Žalni, na Kopanju ter v šoli 
Brinje in na Tovarniški v Grosupljem. Prvošolke in prvošolce 
so lepo pozdravili ravnateljica Osnovne šole Louisa Adamiča 
Grosuplje Janja Zupančič, pomočnica ravnateljice Osnovne 
šole Brinje Grosuplje Katja Kmetec, pedagoške vodje šol in 
njihove bodoče učiteljice, starejši učenci pa so zanje zapeli 
pesmice, zaplesali in jim zaigrali različne igrice. Vsi pa so ta 
dan prejeli tudi rumene rutice.

Nasmejane učiteljice, ponosne starše, predvsem pa prvošolke 
in prvošolce je ta dan lepo pozdravil tudi župan dr. Peter 
Verlič. »Niste več Zvončki, Trobentice, Medvedki, Zajčki … 
ampak pravi šolarji. Naučili se boste brati, pisati, računati. 
Pa tudi risali boste, se naučili kakšno pesmico, čas bo tudi za 
telovadbo,« je dejal. Prvošolke in prvošolčke je tudi vprašal, 
ali je ta dan kdo jokal, takšna je bila namreč njegova izkušnja. 
A izkazalo se je, da prav nihče. S tistimi na Polici pa je delil še 
posebno lepo sporočilo: »Drugo šolsko leto boste vsi učenci te 
šole vstopili v novo šolo, v nove prostore. Letos pa vas prosim 
še za malo potrpljenja, pa skupaj glejmo, kako bo rasla nova 
šola.«

Še nekoliko bolj slovesno je bilo ta dan tudi v šoli na 
Tovarniški v Grosupljem. Prvošolke in prvošolci so skupaj 
z županom dr. Petrom Verličem, njegovim pooblaščencem 
Iztokom Vrhovcem in ravnateljico Janjo Zupančič slavnostno 
prerezali trak in odprli dve novi učilnici.

Jana Roštan

Podružnična šola Žalna

Podružnična šola Polica

Podružnična šola Šmarje - Sap

Podružnična šola Kopanj

Podružnična šola Št. Jurij

Osnovna šola Brinje Grosuplje

Osnovna šola Louisa Adamiča Grosuplje, DE Adamičeva
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Vabljeni k soustvarjanju Dolgoročnega občinskega 
strateškega načrta za obdobje 2015 do 2020

Spoštovani,

Občina Grosuplje pripravlja Dolgoročni 
občinski strateški načrt za obdobje od leta 
2015 do 2020. Razvojni načrt bo temeljni 

občinski dokument za doseganje dolgoročnih razvojnih 
ciljev lokalne skupnosti in izboljšanje kakovosti življenja 
prebivalcev v občini. 

Lokalno in širše okolje občine se v zadnjih letih nenehno 
spreminja in s tem pričakovanja in potrebe občanov ter 
subjektov, ki delujejo v občini. Nove trende mora občina 
prepoznati, spremljati in se nanje ustrezno odzivati. 

Dokument bo podal razvojno vizijo občine, iz nje izhajajoče 
strateške razvojne cilje ter ukrepe in projekte za njihovo 
uresničevanje. Izražati mora usmeritve trajnostnega 
gospodarskega, okoljsko vzdržnega in družbenega razvoja, 
ki bo ena izmed podlag za prihodnje prostorske dokumente 
občine.

Dokument bo odražal vpetost tako v regionalno, državno, 
kakor tudi v širše evropsko okolje. Slediti mora dolgoročnim 
strateškim načrtom in ciljem evropske finančne perspektive 

2014–2020. Cilje Dolgoročnega občinskega strateškega načrta 
občani definiramo predvsem zaradi nas samih, ki živimo in 
delujemo v občini Grosuplje, saj smo z njim odgovorni tudi 
bodočim generacijam.

Občina Grosuplje želi, da ta dokument soustvarjate tudi 
občani, javne službe, organizacije, podjetja in vsi drugi, ki 
ste zainteresirani za razvoj tega okolja. Odločili smo se za 
sodobnejši pristop k zbiranju vaših konstruktivnih mnenj, zato 
bodo v naslednjih mesecih na spletni strani občine objavljene 
spletne ankete za različna področja delovanja v občini (http://
www.grosuplje.si/anketnivprasalnikstrateskinacrt.html). 
Pozivamo vse zainteresirane, da pristopite k izpolnjevanju 
anketnih vprašalnikov in podate svoje mnenje in ideje na 
področju družbenih dejavnosti (izobraževanje, kultura, šport, 
zdravstvo in socialno varstvo), gospodarstva (podjetništvo, 
turizem, kmetijstvo) ter okolja in prostora (prostor, 
komunalna infrastruktura, energetika, ekologija).

Tudi vaše mnenje je pomembno. Postanite aktivni 
soustvarjalec razvojne zgodbe vaše občine!    

Dr. Peter Verlič, župan
Dušan Hočevar, direktor občinske uprave

O B V E S T I L O
Obveščamo dijake in študente, da  Občina Grosuplje na svoji spletni strani http://www.grosuplje.si/ objavlja 

JAVNI RAZPIS ZA DODELITEV OBČINSKIH ŠTIPENDIJ ZA ŠOLSKO LETO 2015/2016. 
Javni razpis se izvede v skladu z Odlokom o podeljevanju štipendij Občine Grosuplje. 

Rok za oddajo vlog je  do ponedeljka, 5. 10. 2015 do 9. ure.

Občina Grosuplje

O B V E S T I L O
Obveščamo dijake in študente dodiplomskega in podiplomskega študija, vključene v izobraževalne programe na 

področju kmetijstva, da Občina Grosuplje na svoji spletni strani http://www.grosuplje.si/ objavlja JAVNI RAZPIS 
ZA DODELITEV SREDSTEV ENKRATNE OBČINSKE POMOČI ZA IZOBRAŽEVANJE NA PODROČJU 

KMETIJSTVA V LETU 2015.

Javni razpis se izvaja v skladu s Pravilnikom o dodelitvi enkratne občinske pomoči za izobraževanje na področju 
kmetijstva (Ur. list RS, št. 94/05 in 113/07) in Pravilnikom o dodeljevanju pomoči za ohranjanje in spodbujanje 

razvoja kmetijstva in podeželja  v občini Grosuplje za programsko obdobje 2014–2020 (Ur. list RS, št. 50/15).

Rok za oddajo vlog poteče v ponedeljek, 5. 10. 2015. do 9. ure.

Občina Grosuplje
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Zatiranje škodljivih rastlin iz rodu Ambrosia
V letu 2010 je pričel veljati Zakon o spremembah in dopol-
nitvah Zakona o zdravstvenem varstvu rastlin (Ur. list RS, št. 
36/10), na podlagi katerega je bila izdana Odredba o ukrepih 
za zatiranje škodljivih rastlin iz rodu Ambrosia (Ur. list RS, št. 
63/10). Ta določa, da je posebno nadzorovano območje celo-
tno ozemlje Republike Slovenije, imetniki zemljišča pa mora-
jo na zemljišču, na katerem rastejo škodljive rastline iz rodu 
Ambrosia, z namenom preprečevanja širjenja in za zatiranje 
škodljivih rastlin izvesti naslednje ukrepe:

• odstraniti škodljive rastline vključno s koreninami ali od-
straniti njihov nadzemni del na način, da se škodljiva rastli-
na v tej rastni dobi ne obraste več;

• opraviti nadaljnja redna opazovanja zemljišč v rastni dobi 
do konca septembra.

Škodljive rastline so zlasti pelinolistna ambrozija (Ambro-
sia artemisifolia), trikrpa ambrozija (Ambrosia trifida), 
obmorska ambrozija (Ambrosia maritima) in trajna am-
brozija (Ambrosia coronopifolia). Natančnejši opis in slike 

škodljivih rastlin so dostopni na spletni strani MKO, Fito-
sanitarne uprave RS.

Pelinolistna ambrozija (Ambrosia artemisifolia) se pojavlja v 
večjih populacijah in predstavlja zaradi povzročanja inhala-

Možnost najema počitniškega objekta
v Kranjski Gori in v Termah Čatež
Občina Grosuplje obvešča občane, da imajo v letošnjem letu 
možnost najema počitniškega objekta v Kranjski Gori ali v 
Termah Čatež.

Počitniški objekt v Kranjski Gori, s pogledom na kranjsko-
gorsko smučišče, ponuja namestitev za 7 oseb (5 osnovnih 
ležišč + 2 dodatni ležišči), v počitniški hišici v Termah Čatež, 
ki se nahaja v neposredni bližini termalnih kapacitet, pa lahko 
počitnikuje do 6 oseb (4 osnovna ležišča + 2 dodatni ležišči).

Več informacij je dostopnih na www.grosuplje.si, pod zavih-
kom počitniški apartmaji, kjer si lahko ogledate tudi foto-

grafije počitniških objektov.  

Prijavo za oba počitniška objekta  uredite  v sprejemni pisar-
ni Občine Grosuplje, Taborska cesta 2, 1290 Grosuplje.

Preveritev prostih terminov in ostale informacije lahko pri-
dobite tudi po telefonu številka 01 7888 750 ali na elektronski 
naslov info@grosuplje.si.

Želimo vam prijetno počitnikovanje!

Občina Grosuplje

Novi koncesionar za opravljanje dimnikarskih storitev 
Na podlagi odločbe vlade RS, št. 35404-22/2015/4 z dne 16. 7. 2015, je imenovan  novi koncesionar za opravljanje 

dimnikarskih storitev na območju občine Grosuplje, to je:

O.R. Inženiring, d.o.o.
Kranjska cesta 4,
4240 Radovljica

Tel.: +386 (0) 12 009 820
Fax: +386 (0) 83 895 002

Splet: www.or-ing.si

Z njim je sklenjena koncesijska pogodba z veljavnostjo do  31. decembra 2015.

Občina Grosuplje
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cijskih alergij eno najpomembnejših vrst, ki jih je potrebno 
zatirati. Iz naravnih rastišč v Severni Ameriki se je razširila v 
območja Evrope, del Azije in Avstralije. Je pokončna in vitka 
rastlina, visoka tudi do 2 m in običajno precej razvejana (raz-
vejanost se prične takoj nad tlemi). Pred cvetenjem jo prepo-
znamo po deljenih (sestavljenih in nazobčanih) ter na spo-
dnji strani dlakavih listih, ki so podobni listom pelina, v času 
cvetenja pa po dolgih moških socvetjih rumene barve. Cveti 
postopoma – najprej zacvetijo cvetovi na spodnjem delu ra-
stline, postopoma pa se odpirajo še cvetovi proti vrhu rastline. 

Steblo je rdečkasto in dlakavo. Je zelo prilagodljiva rastlina, 
ki se hitro širi, po odstranitvi zelenega dela se hitro obraste 
in tvori cvetove ter sprošča alergen cvetni prah. Če rastline 
odstranjujemo le s košnjo nadzemnih delov, je košnjo potreb-
no opravljati pogosto in kositi do konca rastne sezone, ker se 
rastlina hitro obrašča in kljub temu, da ne doseže višine, že 
tvori cvetove in semena. Rastlina cveti od julija do novembra. 

Cvetove oprašuje veter, semena pa lahko tvori  samooplodno, 
zaradi česar že ena rastlina lahko ustvari novo populacijo. Se-
mena pelinolistne ambrozije ob zrelosti preidejo v stanje mi-
rovanja in tako lahko ostanejo tudi po več let (semena ostane-
jo živa tudi preko 20 let). Prekinitev mirovanja in pridobitev 
kalilne sposobnost izzovejo optimalne razmere za kalivost 
(optimalna temperatura 15 stopinj C, svetloba, neporasla tla).

Izbira metode zatiranja pelinolistne ambrozije je odvisna od 
števila rastlin, njihove razvojne faze, zastopanost semen am-
brozije v tleh, od habitata in načina rabe zemljišča. Za pre-
prečevanje razvoja rastlin se lahko uporabijo različne metode:

• mehansko zatiranje:

- puljenje (primerno zaščiteni: rokavice, v času cvetenja tudi 
zaščitno masko),

- brananje in okopavanja na njivskih površinah,

- košnja zaradi preprečevanja tvorbe semena v velikih popu-
lacijah,

- oranje njivskih površin, ki seme zakoplje globoko v tla, da se 

prepreči kalitev semena,

- mulčenje pri manjših populacijah rastlin z namenom pre-
prečevanja kalitve semena (gradbišča, nekmetijske površi-
ne) ter

• kemično zatiranje s herbicidi (trenutno so registrirani 3 her-
bicidi za tretiranje ambrozije na nekmetijskih površinah).

Nadzor nad izvajanje ukrepov iz Odredbe o ukrepih za zati-
ranje škodljivih rastlin iz rodu Ambrosia izvaja Inšpektorat 
RS za varno hrano, veterinarstvo in varstvo rastlin, Območna 
uprava Ljubljana, Dunajska 22, Ljubljana.

V zvezi z navedenim lastnike in uporabnike zemljišč, upra-
vljavce in službe vzdrževanja infrastrukturnih in drugih 
objektov pozivamo, da preverjajo prisotnost škodljivih vrst 
rastlin iz rodu Ambrosia na zemljiščih, s katerimi upravljajo, 
ter rastline odstranijo oz. jih zatirajo v skladu z navodili in 
opisanimi ukrepi za zatiranje škodljivih vrst rastlin iz rodu 
Ambrosia. 

Gradiva za pomoč pri odkrivanju in navodila za zatiranje 
škodljivih vrst iz rodu Ambrosia najdete na spodaj navedenih 
spletnih naslovih (vir MKO). 

http://www.furs.si/svn/zvr/POSNadzori/Ambrosia/Ambro-
sia_Zlozenka.pdf

http://www.fu.gov.si/si/storitve_in_ukrepi/skodljive_rastli-
ne/ambrozija/

http://www.fu.gov.si/fileadmin/fu.gov.si/pageuploads/STO-
RITVE/Posebno_nadzorovani_organizmi/Skodljive_rastli-
ne/Euhresconavodila.pdf

V primeru vprašanj glede odkrivanja in zatiranja škodljivih 
vrst iz rodu Ambrosia ali prijav o najdbi rastišč ambrozije, 
kjer imetniki zemljišč niso ukrepali, se obrnite na zgoraj na-
vedeni naslov pristojne inšpekcijske službe ali Občine Gro-
suplje.

Občina Grosuplje

2. piknik Lokalnega odbora SMC Grosuplje 
V petek, 19. junija 2015, smo se člani Lokalnega odbora SMC 
Grosuplje in naši prijatelji ter simpatizerji  zbrali na tradi-
cionalnem pikniku v Polharski koči v dolini Malenček na 
Spodnjem Blatu pri Grosupljem. Tako kot ob našem prvem 
snidenju, tik pred lokalnimi volitvami v jeseni lansko leto, je 
tudi tokratno srečanje minilo v sproščenem vzdušju. Osnovni 
namen je bilo druženje s prijatelji, simpatizerji in podporniki, 
v prekrasnem vzdušju v zeleni naravi naše občine. 

Obeležili smo tudi prvo obletnico delovanja Stranke moder-
nega centra, ki je prvi rojstni dan praznovala v začetku junija, 
ter se spomnili še prelomnega  13. julija 2014, ko je Stranka 
modernega centra na državnozborskih volitvah dosegla zgo-
dovinski rezultat.

Iz občinske hiše / Politika
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Obisk predsednikov Lokalnih odborov SMC v Grosupljem
V poletnih mesecih se je zaključil 
krog regijskih srečanj lokalnih odbo-
rov SMC po Sloveniji, ki so potekala 

v Murski Soboti, na Jesenicah, v Ajdovščini, Kočevju, Celju, 
v Grosupljem in v Mariboru. Na sedmih sestankih, ki jih je 
vodil namestnik generalnega sekretarja stranke SMC Horst 
Hafner, so sodelovali predsedniki in ostali predstavniki lokal-
nih odborov, regijski koordinatorji SMC in tudi poslanci in 
poslanke iz lokalnih okolij. Srečanja so se začela 17. avgusta 

v Murski Soboti, cilj vseh pa je bil pregled dela v prvem letu 
ter zastavljanje novih ciljev in aktivnosti v prihajajoči jeseni 
oziroma letu.

V ponedeljek, 31. avgusta, je Lokalni odbor SMC Grosuplje 
gostil drugo srečanje predsednikov Lokalnih odborov 4. re-
gijske skupine. Srečanja so se udeležili tudi namestnik gene-
ralnega sekretarja Horst Hafner, poslanca Urška Ban in Igor 
Zorčič, s svojim obiskom pa nas je počastil tudi minister za 
infrastrukturo dr. Peter Gašperšič. Srečanje je odprl predse-

dnik domačega Lokalnega odbora 
Grosuplje Nejc Kolmančič, ter v 
pisarni Lokalnega odbora SMC 
Grosuplje (Ob Grosupeljščici 1B) 
vsem zbranim zaželel prijetno do-
brodošlico. Predsedniki lokalnih 
odborov so pregledali dosedanje 
delo in določili smernice in nalo-
ge za prihodnje. Dr. Peter Gašper-
šič je pojasnil, kako je z realizacijo 
nekaterih projektov v posameznih 
občinah ter se zavzel tudi za neka-
tere izpostavljene projekte, ki smo 
jih kot prioritetne zastavili v LO 
SMC Grosuplje. Po formalnem 
delu je sledila zakuska in spro-
ščeno kramljanje o aktualni pro-
blematiki doma in po svetu. Brez 
dvoma pa nas čaka delovna jesen.

Stranka modernega centra

Vabljeni na uradne ure LO SMC Grosuplje
Vse občanke in občane občine Grosuplje ter zainteresirano 
javnost lahko od začetka septembra 2015 ponovno vabimo v 
prostore našega lokalnega odbora in svetniškega kluba Stran-
ke modernega centra Grosuplje. 

V naši pisarni na naslovu Ob Grosupeljščici 1B, 1290 Grosu-
plje (stavba Doma obrtnikov, 1. nadstropje), smo za vas do-
segljivi  med uradnimi urami vsak ponedeljek, med 18. in 20. 
uro, vseskozi pa na telefonu 041/311-227 oziroma na nasle-
dnjih elektronskih naslovih: kolmancic.nejc@smc-grosuplje.

si ; gabersek.majda@smc-grosuplje.si ; derganc.izidor@smc-
-grosuplje.si ; trontelj.violeta@smc-grosuplje.si ; rus.dusan@
smc-grosuplje.si. 

Več informacij vam je na voljo na naši novi spletni strani na 
naslovu http://grosuplje.strankasmc.si. Vabljeni, da nam za-
upate vaše pobude, vprašanja in ideje za prijetnejše bivanje v 
naši občini!

LO SMC Grosuplje

Pred slabim letom, po ustanovnem kongresu, smo se pričeli 
takrat še neformalno sestajati tudi člani in podporniki stranke 
na lokalnem območju, ki obsega občine Grosuplje, Ivančna 
Gorica in Dobrepolje. Združeval nas je idealizem in trdno 
prepričanje, da je z državo mogoče upravljati bolje, pravič-
neje, pri tem pa smo bili vsak po svojih močeh pripravljeni 
pomagati tudi sami.

Veseli me, da sta nas s sekretariata stranke obiskala regijski 
predstavnik Vladimir Lipovšek in strokovni sodelavec se-

kretariata SMC Jure Vozelj. Na dogodku, ki se je zavlekel še 
pozno v noč, se je zbralo več kot 30 udeležencev, katerim se 
zahvaljujem za obisk. Vsi tisti, ki ste tokrat izostali, vljudno 
vabljeni na druženje v okviru okroglih miz in tematskih raz-
prav, ki bodo od septembra naprej potekale v naših strankar-
skih prostorih. Vabljeni tudi na redne uradne ure.

Predsednik LO SMC Grosuplje,
Nejc Kolmančič
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OO SDM Grosuplje je ponovno skočil v akcijo! 
Topli dnevi odhajajo in približuje se obarvana, a hladna jesen. 
Zato smo se v podmladku Slovenske demokratske stranke od-
ločili, da bomo zbirali oblačila, obutev ter druge potrebščine.

Vse zbrano smo predali Karitasu, ki ga bo razdelil med vse, ki 
si jih v teh časih težko privoščijo.

Namen našega projekta je in vedno bo pomagati socialno šib-
kejšim ljudem in jim vsaj malo polepšati dni.

Člani OO SDM Grosuplje pa želimo še več podobnih akcij! 
Zato hvala vsem, ki ste tudi tokrat pomagali pri zbiranju.

 OO SDM Grosuplje

O B V E S T I L O
Obveščamo vas, da Krajevna skupnost Grosuplje organizira jesensko čistilno akcijo pod geslom

 OČISTIMO NAŠO KRAJEVNO SKUPNOST.

Namen akcije je očistiti in urediti okolje tako, da bo prijazno krajanom in gostom, ki v naš kraj prihajajo. Z akcijo 
se bomo spomnili tudi dneva Krajevne skupnosti Grosuplje, ki ga obeležujemo 24. septembra.

Čistilna akcija OČISTIMO NAŠO KRAJEVNO SKUPNOST
 bo potekala v petek, 2. oktobra, in v soboto, 3. oktobra 2015.

Pričakujemo čim večji odziv in skupno sodelovanje!

KRAJEVNA SKUPNOST
GROSUPLJE

Informacije: 
M: 040 456 500
E: info@ks-grosuplje.si 
www.ks-grosuplje.si

Človeka poti življenja vodijo preko mnogih križišč na raz-
lične kraje, med različne ljudi. Pred desetimi leti je župnika 
dr. Eda Škulja in prelata dr. Franceta Oražma pot pripeljala 
v župniji Škocjan in Turjak, v nedeljo, 5. julija 2015, pa so se 
jima ob njunem odhodu župljani obeh župnij za ves doprinos 
tamkajšnjim krajem in tudi širše lepo zahvalili. Za vse dobro, 
kar sta storila za župnijo Škocjan in za našo občino Grosuplje, 
se njima je zahvalil tudi župan dr. Peter Verlič.

Župljani Škocjana in Turjaka so povedali, da sta župnik dr. 
Edo Škulj in prelat dr. France Oražem ob svojem prihodu v 
Škocjan z veliko vnemo dokončala pastoralni center, ki jim je 
danes v ponos. Tam jih družijo različne dejavnosti. Ko so de-
jali, da jim je v cerkvi hladno, sta se hitro odzvala, tako da jim 
je danes tudi pozimi v cerkvi toplo. Prebudila sta župnijo, ne 
samo materialno, ampak tudi v duhovnem smislu, saj ob nju-
ni podpori deluje veliko skupin. Z globoko vero sta jim pode-
ljevala zakramente in jim bila vedno pripravljena prisluhniti.

Župljani so še povedali, da so pri njunem delu ves čas čutili, 

da resnično delata iz srca. In ko se v teh dneh na jesen svojega 
bogatega duhovniškega in akademskega življenja poslavljata 
od njih, so njima župljani obeh župnij iz srca zaželeli obilo 
zdravja in božjega blagoslova, da jima bo v novem domu re-
snično lepo in mirno. V zahvalo so jima poklonili tudi darilo, 
ki ju bo vsak dan spomnilo na prelepo škocjansko in turjaško 
faro.

Nekaj besed je župnikoma ob tej priložnosti namenil tudi 
predsednik Krajevne skupnosti Škocjan in Prostovoljnega ga-
silskega društva Škocjan Martin Tomažin. »Zbrali smo se, da 
se vama zahvalimo za 10-letno izjemno uspešno in plodno delo 
v škocjanski fari, ki je močno preseglo običajne dušno pastir-
ske okvire. Vajino odprtost, širino in povezovalnost smo lahko 
čutili vsi krajani. Vsa leta sta plodno in iskreno sodelovala s 
Krajevno skupnostjo Škocjan, s Prostovoljnim gasilskim dru-
štvom Škocjan in s Kulturnim društvom Škocjan,« je dejal in 
še povedal, da se je predvsem po njuni zaslugi v Škocjanu leta 
2008 zgodilo ekumensko bogoslužje ob 500-letnici rojstva 

Župljani Škocjana in Turjaka so se zahvalili župniku dr. Edu Škulju 
in prelatu dr. Francu Oražmu za ves doprinos tamkajšnjim krajem

Politika / Iz naših krajev
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Primoža Trubarja, ki ga je opravil farni župnik dr. Edo Škulj, 
slavnostna govornika pa sta bila ljubljanski nadškof Alojz 
Uran in evangeličanski škof Geza Erniša. Takrat je tudi širša 
slovenska javnost izvedela in slišala za Škocjan.

»Srečni in ponosni smo, da sta celo desetletje te vajine plo-
dne in ustvarjalne poti namenila Škocjanu in da smo lahko 
skupaj popotovali po naših prelepih Škocjanskih vaseh,« je še 
dejal Martin Tomažin ter jima v imenu Krajevne skupnosti 
Škocjan in Prostovoljnega gasilskega društva Škocjan izrekel 
iskreno zahvalo za njuno opravljeno delo in prehojeno pot, ki 
sta jo posvetila kraju in ljudem.

Čestitkam se je v svojem imenu in v imenu občine Grosuplje 
pridružil tudi župan dr. Peter Verlič ter se jima zahvalil za vse 
dobro, kar sta storila za župnijo Škocjan in tudi za širšo sku-
pnost naše občine Grosuplje. »Moja srečanja z vama so bila 
res da kratka, vendar pa so pustila globoko sled. Lepe, tople, 
odprte besede sta namenila in verjamem, da so vas tako doži-
vljali tudi farani,« je povedal župan. Dejal je še, da je nekje za-
sledil, da vsako slovo pomeni začetek novih spominov. Zato 

jima je zaželel, da poneseta lepe spomine iz župnije Škocjan in 
občine Grosuplje, na njuni novi poti pa naj ju spremljajo nove 
moči in obilo trdnega zdravja.

Jana Roštan, foto: Brane Petrovič

Oratorij župnije Št. Jurij
V župniji Št. Jurij smo letos od 29. 6. do 5. 7. že štirinajstič 
organizirali oratorij za otroke iz naše župnije, pridružili pa so 
se tudi nekateri otroci iz drugih župnij, ki smo jih tudi toplo 
sprejeli. Cel teden se je okoli župnijske cerkve ter bližnje in 
širše okolice širilo prijateljsko povezovanje, ples, smeh in tudi 
božja beseda, ki jo je 20 animatorjev poskušalo približati 70 
zvedavim otrokom. Geslo oratorija je bilo Hočem biti svet, 
zgodba o življenju sv. Dominika Savia.

Kljub temu da župnija ni velika, vsako leto prihaja veliko 
otrok, animatorji pa poskrbijo, da se vsak počuti najbolje ce-
loten teden oratorija. Na oratoriju se vedno dogaja in letos ni 
bilo nič drugače, bila je dramska igra, delavnice, velike igre, 
vedno najbolj pričakovane vodne igre, izlet pa tudi sladoled, 
lubenice, piškoti in sok. Vsako jutro smo dvignili zastavo ter 
ob njej zapeli ter zaplesali, spustili pa smo jo ob koncu vsa-
kega dneva.

Letos je bil naš oratorij malce drugačen, saj je prvič minil brez 
našega župnika Antona Hostnika, ki je odšel v zaslužen po-
koj. Ker smo župnika imeli radi in ga še vedno pogrešamo, 
smo vsi skupaj med oratorijem odšli h njemu na obisk, Zelo 
se je razveselil našega prihoda.

Tudi na oratoriju nas je obiskala posebna oseba, in to je bil 
naš novi župnik Milan Grden, ki nam je namenil par toplih 
besed. Seveda pa oratorij ni potekal brez prisotnosti župnika, 
to nalogo je opravljal grosupeljski župnik Janez Šket.

Duhono podporo smo imeli v sestri Marti Zadravec, HMP. 
Sestre nas spremljajo že od začetka oratorija, pravzaprav so 
bile one idejne vodje oratorija v župniji Št. Jurij, za kar se jim 
iz srca zahvaljujemo.

Zaključek oratorija je bil v nedeljo, kjer smo še zadnjič dvigni-
li zastavo ter zapeli, po sveti maši pa smo imeli srečelov, ka-

terega celoten izkupiček smo namenili v dobrodelne namene. 
Tudi sveta maša je bila posebna, saj smo se morali posloviti 
od naše sestre Marte Zadravec, ki smo jo iz našega skupnega 
objema spustili v objem drugih otrok in animatorjev na Ko-
roškem. Animatorji smo se od sestre poslovili tudi z izletom 
v njen rojstni kraj, kjer smo se podružili, malce plavali ter jedi 
pristne prekmurske jedi.

Še enkrat bi se ji radi zahvalili za vse, kar je naredila za žu-
pnijo in animatorje ter ji sporočili, da jo imamo radi in da bo 
vedno dobrodošla v naši župniji. Sestra Marta, mama, hvala!

Ob tej priložnosti bi se radi zahvalili vsem, ki so kakorkoli 
pripomogli, da je oratorij zopet uspel.

Tako je minil naš letošnji oratorij, drugo leto pa bo zagotovo 
zopet veselo in razigrano, poleg tega pa bomo praznovali pet-
najstletnico našega oratorija. 

PS: Vsi, ki bi radi postali naši prijatelji, nas lahko poiščete 
na facebook strani https://www.facebook.com/OratorijStJu-
rijPriGrosupljem

Franci Gruden
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Oratorij župnije Šmarje – Sap
En teden v času počitnic je za mlade in otroke v župniji  
Šmarje – Sap prav poseben. To je čas, ko se v naši župniji od-
vija oratorij. Letos je potekal že deseto leto zapored in dosegel 
rekord glede števila udeležencev in animatorjev. Vseh skupaj 
nas je bilo kar 148, od tega 112 otrok in 36 animatorjev.

Lik letošnjega oratorija je bil ču-
dovit, mlad svetnik in zavetnik 
ministrantov – Dominik Savio. 
Svetnik, ki je umrl že zelo mlad. 
Ravno zaradi svoje mladosti je bil 
lik še posebej blizu otrokom. Nje-
govo življenje in načela v življenju 
smo spoznavali preko jutranje 
igre, katehez in molitve. Vedno 
znova nas je navdušila njegova za-
gnanost za svetost pri tako rosnih 
letih. 

Letošnji izlet nas je popeljal na kopanje na Kodeljevo, kamor 
naj bi odšli z vlakom. Ker bi bilo že prav kičasto, če bi nam 
šlo vse po načrtih, nas je presenetilo to, da se je naš vlak po-
kvaril in tako so po nas nekoliko kasneje prišli avtobusi.  Čas 
čakanja smo porabili za kratko molitev za vsakega izmed nas 
in plesanja bansov. Kopanje na Kodeljevem je prineslo veliko 
veselja in lepih dogodivščin, na koncu pa smo se v Šmarje 
vračali izmučeni in z utrujenimi nogami.

Ponovno smo na oratoriju pri-
pravili 3 delavnice. Tokrat gasil-
sko, likovno in avtopralnico. V 
likovni delavnici so otroci lahko 
izdelali označevalec strani (bral-
no znamenje) za knjige ali svoj 
dnevnik. V gasilski delavnici so 
se otroci preizkusili v vlogi gasil-
cev, tako da so si ogledali njihove 
obleke, kombije, se preizkusili v 
gasilskih vajah. Pravi letošnji hit 
pa je bila delavnica avtopralni-
ca. Naloga vsake izmed skupin 

je bila temeljito čiščenje enega avtomobila. Seveda smo pri 
tem ocenjevali njihovo natančnost, spretnost in medsebojno 
spodbudo. 

Popoldneve smo preživljali ob velikih igrah. Prvi dan smo se 
preizkušali v novodobni igri Snapchatting. Preko fotografij 
na mobitelih so otroci dobili napotke za nadaljevanje igre. V 
torek so bile na vrsti tradicionalne vodne igre, ki so ponov-
no povzročile navdušenje med otroki. Četrtkova velika igra 
je bila še posebej divja, saj se je vsak posebej boril za točke 
svoje skupine.

Vsako leto se skušamo lotiti novih izzivov. Prijetno je, ko 
nam jih skupaj uspe izpeljati. Prav tako smo veseli, da vsako 
leto ostane tudi nekaj stvari za izboljšavo, kar je naša motiva-
cija, da nadaljujemo in rastemo.

Veseli smo, da nam zaupajo starši, ki nam v naše roke poši-
ljajo njihovo najdragocenejše bogastvo – svoje otroke. Za en 
teden nam jih zaupajo, da jih usmerjamo in jim damo delček 
sebe, ki jih bo bogatil. 

Včasih se niti ne zavedamo, kaj vse te stvari prinašajo nam, 
animatorjem, in koliko oratorij pomeni in prinese otrokom. 
Cilj celotnega tedna in priprav je ravno to, kar je tudi geslo 
letošnjega oratorija: »Hočem biti svet«. Vsaka  ura priprav, 
postavljanje drugega pred sebe, vsak podarjen nasmeh, vsako 
spodbujanje skupine, pomoč prijatelju, podarjen bombon, 
napisano pismo je bil majhen korak na poti do svetosti vsa-
kega izmed nas. Vsak ima svojo in če smo uspeli vsaj neko-
mu odkriti delček te poti, smo pravzaprav ob tem odkrili tudi 
delček svoje.

Zahvalili bi se vsem, ki ste nas med oratorijem krepčali s sla-
nimi, sadnimi in sladkimi prigrizki. Prišli so nam zelo prav. 
Hvala tudi vsem, ki ste karkoli prispevali v oratorijsko blagaj-
no, pa tudi staršem za pripeljane avtomobile v avtopralnico 
in spremstvo na sredinem izletu. Velika hvala našemu gasil-
skemu društvu, ki nam je bilo letos v veliko pomoč, saj so 
nam omogočili izvajanje gasilske delavnice ter nam popestrili 
vodne igre. Še posebej hvala našim sponzorjem: Občina Gro-
suplje; Makra International, d.o.o., pooblaščeni zastopnik 
Tupperware; TGP Žnidaršič, d.o.o.; Klimatizacija Štrubelj, 
d.o.o.; Cementni izdelki Zobec, d.o.o.; D design Damjan Ko-
cman, s.p., Andrej Potokar, s.p., Vrtnarstvo Frbežar Slavko, 
s.p.

Šmarski animatorji
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Lačna medvedka z mladičema je v začetku avgusta  
našla hrano kar v vasi Cerovo in sicer kup koru-
znih odpadkov. Vaščani so jo lahko opazovali kar 
tri dni zaporedoma, dokler ni zmanjkalo hrane. 

Po pripovedovanju domačinov so se lahko pribli-
žali na razdaljo okoli 30m, če so se približali bolj 
se je odmaknila, sicer pa se je vrnila po hrano. V 
okolici vasi se je zadrževala dobra dva meseca,  vi-
deli so jo tudi vaščani Ponove vasi , nazadnje pa 
so jo opazili v vasi Medvedica.

Brane Petrovič

Srečanje lesarjev na OOZ Grosuplje
V torek, 16. 6. 2015, je v organizaciji OOZ Grosuplje v Domu 
obrtnikov v Grosupljem potekalo srečanje LESARJEV občin 
Grosuplje, Dobrepolje in Ivančna Gorica. Sekretarka Sekcije 
lesnih strok Iris Ksenija Brković je številne prisotne seznanila s 
številnimi koristnimi informacijami, ki jih potrebujejo pri svo-
jem delu.

Srečanje je potekalo v organizaciji OOZ Grosuplje, na pobudo 
sekretarke Sekcije lesnih strok pri OZS, Iris Ksenije Brkovič. Va-
bljeni so bili vsi poslovni subjekti, ki se ukvarjajo z lesno dejav-

nostjo iz občin Grosuplje, Ivančna Gorica in Dobrepolje, tako 
člani zbornice kot nečlani. V sproščenem vzdušju je sekretarka 
predstavila delovanje Sekcije lesnih strok pri OZS, njene aktiv-
nosti in njene dosežke. Pri dosežkih je izpostavila odpravo pri-
jave kratkotrajnih del na višini ter spremembo Uredbe o emisiji 
snovi iz malih in srednjih kurilnih naprav. Lesarji boste naravni 
les v vseh oblikah (drva, žagovina, kosi, odrezki, lubje, storži) in 
lesne ostanke, ki nastajajo pri obdelavi in predelavi lesa ter proi-
zvodnji pohištva (barvan ali lakiran les, iverne in vlaknene plošče 
ter drugi lepljeni izdelki), lahko po novem uporabili za ogreva-

Iz naših krajev / Gospodarstvo

30. obletnica valete OŠ Louisa Adamiča Grosuplje
Grosuplje – v nedeljo 6. septembra 2015 smo se pri Šormovem 
mlinu sestali sošolke in sošolci, ki smo pred 30 leti končali osnov-
no šolo Louisa Adamiča. Torej gre za pretežno generacijo letnika 
1970. Takratni 8. razred smo obiskovali v 5 oddelkih, to je A, B, 
C, D in E. Nekateri posamezni razredi so se dobili na obletnice 
vsaj na 5 let, za nekatere pa je bilo to srečanje prvo po 30 letih, 
zato je bilo snidenje in obujanje spominov toliko prijetnejše.

Izmenjava prijetnih zgodb, dogodivščin in spominov na učite-
lje je celodnevnemu druženje podarilo še poseben pečat. Danes 

smo generacija, ki smo razpršeni po celi Sloveniji in tudi izven 
meja in vsak od nas pušča svojo sled na številnih področjih, ve-
dno pa nam bo skupno, da smo v okviru šolanja zaključili 8. ra-
zred Osnovne šole Louis Adamič in se tako vpisali v zgodovino 
te šole. Skupna želja vseh udeležencev pa je bila, da ni potrebno 
čakati novih 30 let, da se ponovno srečamo, pač pa to lahko sto-
rimo tudi prej. 

Matjaž Trontelj     

Medvedka z mladičema obiskovala vas Cerovo
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Javno povabilo sofinanciranja
izobraževanj in usposabljanj enot

malega gospodarstva na območju občine Grosuplje 
v izvedbi OOZ Grosuplje v letu 2015

Območna obrtno-podjetniška zbornica Grosuplje poziva enote malega gospodarstva, to so samostojni podjetniki in 
podjetja v zasebni lasti z do 50 zaposlenimi, s sedežem na območju občine Grosuplje, da pristopijo k Javnemu povabilu 

sofinanciranja izobraževanj in usposabljanj enot malega gospodarstva na območju občine Grosuplje v izvedbi OOZ 
Grosuplje v letu 2015. Izvajanje javnega povabila omogoča občina Grosuplje. Preko javnega povabila lahko upravičenci 

uveljavljajo povračilo stroškov zase in za svoje zaposlene za izobraževanja in usposabljanja z naslednjih področij: 
podjetniške vsebine, strokovna usposabljanja, informacijska tehnologija, učenje tujih jezikov ipd. 

Javno povabilo se bo izvajalo v dveh oblikah:
- skupinska izobraževanja in usposabljanja na OOZ Grosuplje

(seznam izobraževanj z okvirnimi termini si oglejte na www.ooz-grosuplje.si)  
- t. i. individualna  oblika izobraževanj in usposabljanj

Vlagatelji lahko Vlogo za povračilo stroškov izobraževanj-a in usposabljanj-a enot malega gospodarstva na OOZ Grosuplje 
v letu 2015 oddajo najkasneje do vključno 30. 10. 2015 (oz. do porabe sredstev pri skupinski obliki izobraževanj in 

usposabljanj). Podrobnosti in dokumentacija javnega povabila, vključno z vlogo ter  razpisanimi skupinskimi izobraževanji in 
usposabljanji, so na voljo na spletnih straneh zbornice www.ooz-grosuplje.si oz. v pisarni OOZ Grosuplje, Ob Grosupeljščici 

1b, 1290 Grosuplje, dodatne informacije po tel. 01/786 51 30 ali preko ooz.grosuplje@ozs.si.

OOZ Grosuplje
 Predsednik Milan Sašek

nje, in sicer brez zamudnih in dragih postopkov pri pridobivanju 
okoljevarstvenih dovoljenj za predelavo odpadkov. Sprememba 
Uredbe o emisiji snovi v zrak iz malih in srednjih kurilnih na-
prav prinaša bistveno spremembo, in sicer, da se lesne ostanke iz 
proizvodnje pohištva ne obravnava več kot odpadke, če njihova 
vsebnost ne preseže predpisanih mejnih vrednosti.

Opozorila je na uredbo o lesu, ki naj bi zagotavljala sledljivost 
lesa in bi jo morali vsi upoštevati, saj jih v nasprotnem primeru 

lahko doleti globa. Uredba določa, da je dajanje nezakonito pri-
dobljenega lesa ali proizvodov iz takega lesa na trg Evropske uni-
je prepovedano in s to uredbo želi doseči sledljivost in preprečiti 
nezakonito sečnjo.

Dotaknila se je certificiranja konstrukcijskega lesa, pregleda 
opreme pod tlakom, prevoznic, problema regresnih zahtevkov, 

problema hidrantne mreže oz. visokih omrežnin za vodo. Pred-
stavila je spletni priročnik za opravljanje lesarske dejavnosti, ki 
bo za vse člane zbornice na enem mestu zajel vse zakonske obve-
znosti za opravljanje lesni dejavnosti.

Pogovor je tekel tudi o javni obravnavi predloga Zakona o go-
spodarjenju z gozdovi v lasti RS. Prisotni so predlagane rešitve 
označili za neustrezne, saj ne rešujejo bistvo problema, ki pa je, 
da slovenski mali obrtnik ne more nabaviti zadostne količine 
kvalitetnega slovenskega lesa in to v eni najbolj gozdnatih dr-
žav na svetu. Vsi so bili enotnega mnenja, da moramo bogastvo 
državnih gozdov porazdeliti na čim daljšo in kvalitetno prede-
lovalno verigo. Lesna masa iz slovenskih gozdov mora direktno 
stimulirati in motivirati firme, ki poslujejo na področju prede-
lave lesa k razvoju in s tem tudi k zaposlovanju. OZS je na pre-
dlagane spremembe že podala svoja stališča ter bo skušala doseči 
spremembo predlaganega zakona.

V sproščenem ozračju so prisotni identificirali še kar nekaj pro-
blematike v lesni dejavnosti ter poudarili, da malo gospodarstvo 
potrebuje zbornico, saj lahko le preko nje obrtniki in podjetniki 
združeno komunicirajo z državo in vplivajo na sprejem zakono-
daje.

Z obljubo, da se kmalu spet srečamo, je sekretarka vse prisotne 
povabila na strokovno srečanje lesarjev, ki bo potekalo 2. 10. 
2015 na Vranskem.

Sekretar OOZ Grosuplje
Janez Bajt, univ. dipl. oec
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PROGRAM

1. SREČANJE:  ČETRTEK, 1. 10. 2015 
PRODRETI IN USPETI NA TUJIH TRGIH 
Uvodni pozdrav: dr. Peter Verlič, župan občine Grosuplje
Gostje srečanja: 
• Branko Meh, predsednik OZS
• Ante Milevoj, direktor Centra za mednarodno sodelovanje 

(CEMP) pri GZS
• mag. Mateja Gnidovec, Javna agencija SPIRIT Slovenija 
• Monika Mostar, direktorica oddelka za podjetja v SID banki, 
• Nataša Arko, direktorica oddelka prodaje in marketinga v SID - 

Prvi kreditni zavarovalnici. 
• svetovalka OZS

2. SREČANJE:  SREDA, 7. 10. 2015 
POSLOVANJE Z AVSTRIJO IN MADŽARSKO
Gostje srečanja: 
• Ines Čigoja, vodja oddelka za Avstrijo, Madžarsko in Španijo v 

CEMP pri GZS
• predstavnik uspešnega podjetja na avstrijskem trgu,
• Monika Mostar, SID banka 
• Nataša Arko, SID - Prva kreditna zavarovalnica 
• svetovalka OZS

3. SREČANJE:  ČETRTEK, 8. 10. 2015 
POSLOVANJE Z BALKANOM 
Gostje srečanja: 
• Štefan Pavlinjek, častni konzul Republike Makedonije v Slove-

niji in direktor uspešnega podjetja ROTO iz Murske Sobote, z 
bogatimi izkušnjami poslovanja s Hrvaško, BIH, Makedonijo 
in Srbijo 

• Matej Rogelj, vodja oddelka za trg zahodnega Balkana, Turčijo, 
Romunijo, Veliko Britanijo, Irsko v CEMP pri GZS

• Monika Mostar, SID banka
• Nataša Arko, SID - Prva kreditna zavarovalnica 
• svetovalka OZS

4. PODJETNIŠKI KLEPET:  TOREK, 13. 10. 2015
POSLOVANJE Z NEMČIJO IN ŠVICO
Gostje srečanja: 
• Vanja Bele, vodja oddelka za Nemčijo, Švico in Ukrajino v 

CEMP pri GZS
• Igor Kastelic, direktor REM, d.o.o. Trebnje, uspešnega podjetja 

na nemškem trgu 
• Monika Mostar, SID banka
• Nataša Arko, SID - Prva kreditna zavarovalnica 
• svetovalka OZS

5. PODJETNIŠKI KLEPET:  SREDA, 14.10.2015
POSLOVANJE Z RUSIJO 
Gostje srečanja: 
• Esad Ajeti, direktor podjetja ASAD, d.o.o., izkušen poznavalec 

ruskega trga z 20-letnimi izkušnjami, 6 let je živel in delal v 
Rusiji kot ekonomski svetovalec na veleposlaništvu Slovenije 
v Moskvi

• Miran Setnikar, direktor podjetja M-OST, specializiranega za 
poslovanje na ruskem trgu

• Dušan Olaj, direktor podjetja DUOL in član IO Slovensko – ru-
skega poslovnega sveta, podjetnik leta 2013, z resnično bo-
gatimi izkušnjami na ruskem trgu

• Monika Mostar,  SID banka
• Nataša Arko,  SID - Prva kreditna zavarovalnica
• svetovalka OZS

6. PODJETNIŠKI KLEPET:  ČETRTEK, 22. 10 .2015
ŽENSKA V POSLOVNEM SVETU
(PREDNOSTI IN OMEJITVE - DOMA IN V TUJINI)
Gostje srečanja: 
• Tanja Skaza, mlada managerka 2014, direktorica podjetja Ska-

za Group z nazivom Zlata gazela 2014, uspešna poslovna žen-
ska z  bogatimi izkušnjami doma in v tujini;

• Bojana Košnik z 20-letnimi izkušnjami na področju poslovnega 
in diplomatskega protokola

• mag. Janja Meglič, vodja projekta Ženske v MSP pri OZS Slo-
venije

• Mojca Podržaj, sekretarka Sekcije managerk pri Združenju Ma-
nager

PRODRETI IN USPETI NA TUJIH TRGIH 
2. izobraževalni dnevi malega gospodarstva Grosuplje 2015

Izkoristite priložnost, ki ni vedno tako blizu …

Izobraževalni zavod Znanje v sodelovanju z občino Grosuplje 
in Obrtno-podjetniško zbornico Grosuplje, organizira 2. IZO-
BRAŽEVALNE DNEVE MALEGA GOSPODARSTVA, ki bodo 
letos potekali pod naslovom PRODRETI IN USPETI NA TUJIH 
TRGIH. Resnično smo hvaležni in ponosni, da bomo skupaj na 
enem mestu gostili strokovnjake različnih institucij in uspešne 
podjetnike, ki poznajo razmere na posameznih tržiščih. Iz prve 
roke bodo udeležencem posredovali konkretne napotke za uspe-
šen prodor v mednarodni prostor. Lepa priložnost za navezova-
nje novih kontaktov in individualno svetovanje. 

Zadnje srečanje pa je nekaj posebnega; sproščeno druženje, na-

menjeno poslovnim ženskam in njihovi vlogi doma in v tujini, 
na čelu s Tanjo Skaza, mlado menedžerko 2014 z bogatimi iz-
kušnjami, ki jih ima kot direktorica uspešnega mednarodnega 
podjetja Skaza Group iz Velenja.

Srečanja so BREZPLAČNA za vse pravne osebe malega gospo-
darstva in samostojne podjetnike, ki imajo sedež v občini Grosu-
plje, prav tako za člane OZS Grosuplje. Število brezplačnih mest 
je omejeno, zato vas vabimo, da pohitite s prijavami. Vsi ostali pa 
ste vabljeni, da se nam pridružite s simbolično kotizacijo. Več na 
spletni strani organizatorja (www.iz-znanje.si).

Srečanja prinašajo bogastvo znanja in izkušenj – vzemite ga in 
vnovčite!

mag. Martina Šetina Čož
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Kako ravnamo z biološko razgradljivimi odpadki
iz gospodinjstev in kako kompostiramo doma

V vsakem gospodinjstvu se 
pojavljajo biološko razgra-
dljivi odpadki. Med te od-
padke sodijo: 

 a) zeleni vrtni odpad, zlasti: odpadno vejevje, trava, listje, 
stara zemlja lončnic, rože, plevel, gnilo sadje, stelja malih ra-
stlinojedih živali, lesni pepel;

 b) kuhinjski odpadki, zlasti: zelenjavni in sadni odpadki 
vseh vrst, jajčne lupine, kavna usedlina,f ilter vrečke, pokvar-
jeni prehrambeni izdelki, kuhani ostanki hrane, papirnati 
robčki, brisače in papirnate vrečke.

Biološko razgradljive odpadke je prepovedano mešati z 
drugimi komunalnimi odpadki. Pomembno je tudi, da bi-
ološko razgradljive odpadke oddajate v biorazgradljivih vreč-
kah za smeti, saj plastične vrečke ne sodijo na kompostnik in 
v zelen zabojnik. Prav tako tja ne sodijo: plastika, steklo, ko-
vine, keramika, kosti, maščobe, ostanki tekstila, vsebina vrečk 
za sesalce, zdravila, oblanci in žagovina obdelanega lesa, ma-
čji in pasji iztrebki, plenice.

Vse odpadke, ki so primerni za kompostiranje, je potrebno 
ločeno zbirati. Pravilno ločene odpadke kompostirate v hi-
šnem kompostniku. Če ne morete sami kompostirati odpad-
kov, jih lahko predate JKP Grosuplje. Biološko razgradljive 
odpadke zbirate v posebnih zelenih zabojnikih z zelenim 
pokrovom. JKP Grosuplje prevzema te odpadke ob plačilu. 
Stranke se lahko odločijo med 120 in 240 l zabojnikom. Cenik 
je objavljen na spletnih straneh JKP Grosuplje (http://www.
jkpg.si/ceniki). Na spletni strani odpadki.jkpg.si so zbrane 
tudi ostale potrebne informacije o komunalnih odpadkih. 
Biološko razgradljive odpadke JKP Grosuplje obdela v lastni 
kompostarni v Špaji dolini. V letu 2014 je JKP Grosuplje iz 
občin Dobrepolje, Grosuplje in Ivančna Gorica zbralo nekaj 
več kot 2.607 t odpadkov.

Kako hišno kompostirati?

Za postavitev hišnega kompostnika na vrtu izberemo polsen-
čen ali senčen prostor, zavarovan pred vetrom in lahko do-
stopen. Hišni kompostnik naj ima neposreden stik s tlemi in 
naj bo z vseh strani primerno prezračen. Postavi se ga tako, da 
ne povzroča motenj (npr. smrad) na sosednjih zemljiščih. Ta 
osnovna pravila so primerna za vse običajne sisteme, ne glede 
na to ali so odprti iz lesa ali žičnati ali pa plastični zaprti hišni 
kompostniki. 

Hišni kompostnik mora imeti neposreden stik s tlemi. Osnov-
na plast zdrobljenih vej poskrbi za dobro zračenje od spodaj 
in preprečuje zastajanje vode. Za optimalen razkrojni proces 
je pomembna zadostna ponudba kisika, ki jo dosežemo tako, 
da se suhi strukturni material (veje in zeleni obrez) in vlažni 
nestrukturni material (trava, kuhinjski odpadki) vedno med 
seboj mešajo. Kuhinjske odpadke in ostanke hrane je potreb-
no takoj prekriti z listjem, zemljo, travo ali rahlo zagrebsti, 

da preprečimo neprijetne vonjave in ne privabljamo nežele-
nih gostov, kot so podgane ali ptiči. V procesu razgradnje, 
ki poteka pri 50° C-60° C, mikroorganizmi, bakterije in glive 
proizvajajo humus in hranilne snovi, za kar pa potrebujejo 
določeno vlago. V času daljše poletne suše je priporočljivo 
vlaženje kompostnega kupa.

Ko je hišni kompostnik poln oziroma po približno pol leta, 
njegovo vsebino preložimo. S tem ga prezračimo in pospeši-
mo razkroj. Dozorel kompost presejemo s sitom z odprtinami 
15 do 20 mm, preostanek uporabimo za nadaljnji razkroj kot 
strukturni material.

Uporaba komposta:

Kompost v hišnem kompostniku običajno dozori v 6 mese-
cih. Uporaben je za gnojenje vseh rastlin.

Miša Pušenjak v svojem članku »Kompostiranje v 10 kora-
kih«, objavljenem v reviji Delo in dom 7. 7. 2011, navaja na-
slednje možnosti uporabe komposta: 

»Za vrtnine, ki so dolgo na gredi in potrebujejo več hranil, 
ga porabimo približno 4 l/m2, za korenovke, gomoljnice in 
vrtnine, ki imajo krajšo rastno dobo, pa 1,5 do 2 l/m2. Enako 
količino potresemo po gredicah s trajnicami. Grmovnicam 
damo do 2 l/m2, drevnini pa do 3 l/m2. Ob setvi zelenice 
potresemo do 3 l/m2, nato pa vsako leto spomladi, najbolje 
pred močnejšim dežjem, potresemo okoli 2 l/m2. Kompost 
na zelen¬javnem vrtu enako kot hlevski gnoj zadelamo v 
zgornjo plast zemlje. Trajnice jeseni kar pokrijemo z njim, 
spomladi pa ga plitvo zadelamo v tla ob rahljanju gredic. 
Okoli grmovnic, drevja ga potresemo, in sicer bolj po obodu 
krošnje, ne samo ob deblu. Če okoli rast¬lin okopavamo, ga 
plitvo zadelamo v tla, če ne, pustimo, da to opravijo padavi-
ne. Po trati ga čim bolj enakomerno potresemo takoj po prvi 
spomladanski košnji.«

Seveda pa moramo z živili ravnati odgovorno in skrbeti, da 
čim manj še užitne hrane postane odpadek!

Viri: 

Uredba o ravnanju z biološko razgradljivimi kuhinjskimi od-
padki in zelenim vrtnim odpadom. V: Uradni list Republike 
Slovenije, 39/2010 (1. 6. 2015).

Pušenjak, M. : Kompostiranje v 10 korakih. 7. 7. 2011. (citira-
no 10. 8. 2015). Dostopno na spletnem naslovu: http://www.
deloindom.si/kompostiranje-v-10-korakih.

Urška Rus
JKP Grosuplje
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Kako do organskega sadnega drevja in vinske trte
Večina sadja ki ga danes kupujemo, je pridelanega s pomočjo 
pesticidov, različnih nevarnih škropiv in intenzivnega gnojenja 
z umetnimi, mineralnimi gnojili. Takšen način proizvajalcem 
zagotavlja velik pridelek s čim večjimi donosi na površino, do-
biček in konkurenčnost. Na drugi strani pa nam uporabnikom 
prinaša na pogled zdrave in bujne plodove, ko pa se poglobimo v 
njihovo v vsebino in namen pa veliko nevarnost za naše zdravje. 
Takšni svetleči in vabljivi plodovi so bili 10-20 krat poškropljeni 
s različnimi škropivi proti boleznimi, škodljivci, hormonskimi 
pospeševalci cvetenja, zorenja in ne nazadnje še obdelani za dolg 
transport, če ne prihajajo iz naših krajev. 

Vse več ljudi se odloča da doma ali v okolici zasadi nekaj doma-
čih sadnih dreves, iz katerih bodo lahko pobirali zdrav pridelek, 
katerega lahko vzgojimo na enostaven organski način. Pri izbiri 
sadnega drevja ali vinske trte se priporočajo ustrezne odpornejše 
sorte kot tudi da so prilagojene na lokalno okolje. Upoštevati je 
tudi potrebno končno velikost rastline, ki se meri s šibkimi in 
bujno rastočimi podlagami in seveda ustrezno lego, da bo imela 
rastlina dovolj sonca.

Ob sajenju je potrebno izkopati dovolj veliko sadilno jamo, nekje 
pol metra v globino in pri tem dodati kakovostno organsko ze-
mljo in organsko gnojilo za dobro začetno rast in ukoreninjanje 
sadike. Sadike sadnega drevja kot vinske trte potrebujejo dobro 
začetno temeljno gnojenje, saj večino hranil vgradijo na zalogo 
za dobro kasnejšo rast. 

Izbiramo izključno organska gnojila z večjo vsebnostjo organ-
skega fosforja in kalija, ki sta ključni hranili za dobro začetno 
rast vsake sadne rastline. Gnojila, ki vsebujemo naravne alge še 
dodatno omogočajo boljšo dostopnost hranil drevesu. V času ra-
sti za varovanje dreves pred boleznimi in škodljivci uporabljamo 
naravne pripravke iz lekarne za rastline, ki povečujejo odpornost 
na številne bolezni, škodljivce in pospešujejo cvetenje. Najbolje 
je da naravne pripravke uporabljamo z zalivanjem v širini kro-
šnje drevesa, kjer so tudi najplitvejše korenine in bodo hitro po-
srkale raztopino pripravka s katero smo jih zalili.  Ne pozabimo 
na voluharja, ki ima zelo rad korenine sadnega drevja in vinske 
trte še posebej v jesenskem času, ko mu primanjkuje druge hra-
ne.

Voluharju pa na srečo ne ustrezajo določene snovi oz. vonji in 
se jih na daleč izognejo. Takšna povsem naravna in neškodljiva 
snov je ricinusovo olje, ki ga vsebuje novejši izdelki za odvrača-
nje voluharjev in krtov. Raztopino ricinusovega olja za odvra-
čanje voluharjev in krtov raztopimo v zalivalki in z njo zalijemo 
površino, kjer želimo rastline zaščititi pred voluharji ali pa zali-
jemo kar direktno v sadilno jamo ob sajenju rastlin.

Bistvo organskega načina vzgoje rastlin je, da ne uporabljamo 
agrokemikalij in umetnih gnojil, temveč poiščemo naravne re-
šitve – organski izbor za rastline in naravno lekarno za rastline.  
Ob pravilnem gnojenju in krepitvi rastlin lahko sami pridelamo 
varen, zdrav domač pridelek. 

Marko Hočevar, univ. dipl. inž. Agr

Zbirna akcija nevarnih odpadkov 
Javno komunalno podjetje Grosuplje občane občine Grosuplje obvešča, da bo v začetku oktobra potekala zbirna akcija nevarnih 
odpadkov po naslednjem razporedu: 

Dan Datum Naselje Zbirno mesto Čas zbiranja
torek 06.10.2015 Mala Ilova Gora - pri igrišču pred vasjo 14.30 – 15.00 h
torek 06.10.2015 Račna - parkirišče za kulturnim domom 15.30 – 16.00 h
torek 06.10.2015 Veliko Mlačevo - parkirišče pred gasilskim domom 16.30 – 17.00 h
torek 06.10.2015 Polica - parkirišče pred družbenim domom 17.30 – 18.30 h
sreda 07.10.2015 Škocjan - parkirišče pri družbenem domu 14.30  - 15.00 h

sreda 07.10.2015 Mala vas pri 
Grosupljem - parkirišče za družbenim domom 15.30 – 16.30 h

sreda 07.10.2015 Spodnja Slivnica - parkirišče pred kulturnim domom 17.00  - 17.30 h
sreda 07.10.2015 Žalna - parkirišče pred trgovino 18.00  - 18.30 h

četrtek 08.10.2015 Šmarje – Sap - parkirišče pred gasilnim domom 15.00 – 16.00 h
četrtek 08.10.2015 Sončni dvori - pred kotlovnico 16.30 – 17.00 h

četrtek 08.10.2015 Grosuplje - parkirišče pred staro upravno 
enoto 17.30 – 18.30 h

Med nevarne odpadke spadajo baterije in akumulatorji, odpadna jedilna olja in maščobe, zdravila, kozmetika,  topila, alkalije, kisline, 
barve, lepila, smole, čistila, ki vsebujejo nevarne snovi, embalaža, ki vsebuje ostanke nevarnih snovi, fotokemikalije, sijalke ...

JKP Grosuplje
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Kopanje, izlet z ladjico, nova prijateljstva in še veliko več
Letos so se otroci iz občin Grosuplje, Ivančna Gorica in Do-
brepolje odpravili na 19. zdravstveno letovanje v organizaci-
ji Območnega združenja RKS, kjer so na morskem zraku, v 
vodi in soncu devet dni krepili svoje zdravje. Za tiste, ki pa 
niso bili več kot dvakrat bolni v preteklem letu, smo pripravili 
šestdnevno kolonijo. Letovanje je potekalo od 27. 7. do 2. 8. 
oz. do 5. 8. 2015. Otroke je spremljalo 18 vzgojiteljev in dve 
pedagoški vodji. Skupno je letovalo 208 otrok.

Večino časa smo imeli sončno vreme, tako da smo se veliko 
kopali v morju in na bazenu z morsko vodo. V popoldan-
skem času so otroci sodelovali na različnih delavnicah, kjer so 

razvijali ustvarjalnost, pridobivali socialne veščine in spletali 
nova prijateljstva. Bili smo tudi na izletu z ladjico v Kopru, 
kar je za vsakega otroka posebno doživetje. Zvečer, ko se je 
malo ohladilo, smo se zabavali ob športnih igrah (košarki, 
nogometu ...) in ob večernih dogodkih na plaži (ples, filmski 
večer, Debeli Rtič ima talent, zmenkarije, odštekan stil ...). 
Dnevi so prehitro minili in vsi skupaj že komaj čakamo nasle-
dnje, jubilejno, 20. letovanje, ko se spet srečamo na Debelem 
Rtiču.

Pedagoški vodji letovanja Nina in Jana

Finančno poročilo dobrodelne akcije Gremo na morje 2015
Naše tiho upanje za številko na leto-
šnjem Bazarometru je bilo 7.000 EUR, 
ustavil pa se je na neverjetnih 8.274,08 
EUR!  4. dobrodelni bazar in akcija 
GREMO NA MORJE  sta vse sodelujo-
če spet napolnila s pozitivno energijo, z 
upanjem in z vedenjem, da smo skupaj 

močnejši in da se lahko soočimo z vsemi izzivi. Vsem (pro-
stovoljcem, obiskovalcem, donatorjem ...)  še enkrat iskrena 
HVALA! Kot vsako leto tudi letos objavljamo podrobno po-
ročilo o porabljenih sredstvih, ki si ga lahko pogledate v član-
ku na drevored.si.

Omogočamo različne poletne aktivnosti ...
Poletne aktivnosti v različnih oblikah smo samo letos (do se-
daj) omogočili 68 otrokom, 1 družini in 52 odraslim - never-
jetno!

Odraslim? Da, odločili smo se, da podpremo dobrodelno ak-
cijo RK Grosuplje "Končno na morje", ki bo septembra or-
ganiziralo enodnevni izlet na morje za 52 socialno ogrože-
nih odraslih, ki že več deset let niso videli morja in si ga po 
dolgem času zopet želijo videti, vonjati, se ga dotakniti. Tako 
bomo z minimalnimi sredstvi razveselili cel avtobus odraslih, 
da bodo  lahko en dan  po otroško uživali ob morju.

Nekaj sredstev 
smo namenili tudi 
za poletna oblači-
la, saj se nemalo-
krat izkaže, da ne 
zmanjka denarja 
samo za letova-
nje, ampak tudi za 
obleko in druge 
poletne pripomoč-
ke (kopalke, brisa-
če). 

Večdnevna letovanja smo omogočili skupaj 45 otrokom ter 
eni 3-članski družini. Poleg tega je z našo pomočjo na eno-
dnevni izlet (Adrenalinski park Postojna oziroma kopanje 
v Atlantisu) odšlo 21 otrok, enemu fantu pa smo omogočili 
udeležbo na plavalnem tečaju.

... in obšolske dejavnosti.
1.000 EUR smo "dali na stran"  in jih bomo porabili za fi-
nanciranje obšolskih dejavnosti otrok in mladih med šolskim 
letom. Poleg tega nam je Plesni klub SPOT doniral še bone za 
plesne tečaje, ki jih bomo prav tako izkoristili med šolskim 
letom.
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Prireditev Osnovne šole
Louisa Adamiča Grosuplje ob dnevu državnosti
V sredo, 17. junija 2015, je v avli Osnovne šole Louisa Ada-
miča Grosuplje potekala prireditev ob dnevu državnosti. Ve-
selo praznovanje ob rojstnem dnevu naše države Slovenije so 
pripravili učenci in učiteljice dislocirane enote na Adamičevi. 
S petjem, plesom in glasbo so se nam predstavili učenke in 
učenci kar 15 oddelkov, od prvega do petega razreda, priredi-
tev so tudi povezovali kar učenci sami.

Preden pa se je praznovanje pričelo, je vse zbrane v avli šole 
nagovorila ravnateljica šole Janja Zupančič. »25. junija 1991 
je Slovenija postala neodvisna samostojna dežela. Zelo sem ve-
sela, da nas je danes tako veliko zbranih in da bomo skupaj po-
skušali podoživeti tisto mogočno energijo izpred 24 let, ko smo 

veseli praznovali rojstvo Slovenije. In da bo slavje res veliko in 
da bo rojstni dan res iskren, smo med nas povabili prijatelje, 
tako kot povabimo na naše rojstnodnevno praznovanje tiste, ki 
jih imamo radi, ki so dobri po srcu, ki nam veliko pomenijo,« je 
dejala Janja Zupančič.

Na rojstnodnevnem praznovanju naše države je lepo pozdra-
vila učence, za katere ve, kako so se trudili letos, njihove starše 
in vse svoje sodelavce. Topel pozdrav pa je namenila tudi go-
stom: ministrici za izobraževanje, znanost in šport, dr. Maji 
Makovec Brenčič, županu občine Grosuplje dr. Petru Verli-
ču, direktorju občinske uprave Dušanu Hočevarju in poobla-
ščencu župana Iztoku Vrhovcu.

Ob tej priložnosti je Janja Zupančič z nami delila tudi mi-
sli predsednika Vlade RS dr. Mira Cerarja, ki nam je vsem 
zaželel prijetno, lepo praznovanje in globoko čutenje države 
z vsemi vzponi in padci. Naredimo jo lepo, naredimo jo še 
lepšo, je dejala.

»Žive naj vsi narodi, ki hrepene dočakat' dan, da koder sonce 
hodi, prepir iz sveta bo pregnan, da rojak prost bo vsak, ne 
vrag, le sosed bo mejak!« se je zaslišalo v avli šole. Ob himni so 
zaplapolale slovenske zastave in praznovanje rojstnodnevne 
zabave Slovenije se je pričelo.

Jana Roštan, foto: Brane Petrovič

Komu pomagamo?
Udeležence za aktivnosti, ki smo jih (so)financirali, so pre-
dlagali predstavniki Rdečega križa Grosuplje, CSD Grosuplje 
ter OŠ Brinje in OŠ Louis Adamič. Termine, lokacije in vrsto 
letovanj oziroma pomoči smo prilagodili željam in potrebam 
socialno ogroženih. V Fundaciji Drevored imamo natančne 
podatke vseh otrok, ki so odšli na počitnice, plačila pa naka-
zujemo direktno izvajalcem letovanj.

»Hvala za vso podporo, kajti brez vas bi bilo število otrok, ki so 
bili deležni počitnic, bistveno manjše, pa tudi socialna sestava 
bi bila najbrž drugačna.  Tukaj pa je prednost v tem, da so 
pomešani slabše in boljše finančno stoječi in da se vsi enakovre-
dno igrajo, družijo, prijateljujejo ...« (Anica Smrekar, RKS-OZ 
Grosuplje)

Urška Gliha, Fundacija Drevored, foto: Drevored
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2015

99EUR
/MESEC

EOM=0%
0 EUR STROŠKOV

159EUR
/MESEC

EOM=0%
0 EUR STROŠKOV

pro_cee’d

Sportage

O m e j e n a  k o l i č i n a S a m o  d o  3 0 . 9 . 2 0 1 5

16.990 EUR

9.990 EUR

Popolna varnostna oprema, športni design,
el. pomična stekla, radio CD, MP3 + USB...

3,7 l/100 km

Popolna varnostna oprema,
klimatska naprava, el. paket, lita platišča...

5,2 l/100 km

Edini in z
najdaljšo
tovarniško
garancijo

MODELNO LETO

      Kia - št.1 v kakovosti KUPCI SO POTRDILI: Kia je po raziskavi J.D. Power, 
ki meri zadovoljstvo strank, dosegla prvo mesto 
v kakovosti med množičnimi znamkami!
Več na: www.kia.si/kakovost 

www.kia.si

www.avtotrade.si
AVTOTRADE, D.O.O., VRHNIKA
01-755-79-05 (prodaja), 01-755-79-00 (servis)

AVTOTRADE VRHNIKA
SEDAJ TUDI POOBLAŠČENI
SERVISER ZNAMKE KIA

Kombinirane porabe goriva: 3,7 – 8,5 l/100km, 
emisije CO2: 97 – 197 g/km CO2. Emisijska 
stopnja: EURO 5. Emisije NOx: 0,01 – 0,16 g/km.

www.facebook.com/KIASlovenija

Cena 9.990 EUR za pro_cee'd 1.4 gas Active. Cena 16.990 EUR za Sportage 1.6 gas Fun. Cene veljajo za vozila iz zaloge v 
okviru posebne ponudbe. Akcija EOM = 0% velja za vozila na rednem ceniku. Obeh akcij ni mogoče uveljavljati hkrati. 
Financ. se lahko zavrne če stranka nima ustrezne bonitete. Pogoji financ. EOM = 0% dostopni na www.kia.si/finance. 
Cene vključ. vse dane popuste in prihranke in ne vključ. kovinske/bele barve in stroška priprave vozila. CO2 je 
najpomembnejši toplogredni plin, ki povzroča globalno segrevanje. Emisije onesnaževal zunanjega zraka iz prometa 
pomembno prispevajo k poslabšanju kakovosti zunanjega zraka, zlasti k čezmerno povišanim koncentracijam 
prizemnega ozona, delcev PM10 in PM2,5 ter NOx. Pogoji garancije na voljo v garancijski knjižici vozila ali zastopniku vozil 
Kia. Slike so simbolične. Avtotrade, d.o.o., Vrhnika.

BREDENT 
IMPLANTANT

480,00 € 

Za sproščen nasmeh skrbimo že 20 let.

Krajevna skupnost Višnja Gora oddaja v najem 
storitveno-poslovni prostor. Gre za prostore 
nekdanje tovarne Iskra. 

Objekt obsega 560 m², od tega klet, pritličje in 
nadstropje. V kleti so sanitetni prostori ca 80 m², v 
pritličju delavnice in skladišča ca 400 m², v nadstropju 
pa pisarne ca 80 m². Površina celotnega zemljišča 
znaša 1200 m².

Objekt je bil zgrajen leta 1960, adaptiran leta 2005 in 
je dobro vzdrževan. 

Kontakt za dodatne informacije: Luka Šeme - 
041/320-551 oz.seme.luka@gmail.com
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POTREBUJETE AVTOMOBILSKE NADOMESTNE DELE? 
ALI KARKOLI V ZVEZI Z VAŠIM JEKLENIM KONJIČKOM?

Prijazno vabljeni v novo poslovalnico STAHLGRUBER v Perovem pri Grosupljem 
in odkrijte široko ponudbo nadomestnih delov!

Nemško podjetje STAHLGRUBER je vodilni evropski ponudnik avtomobilskih nadomestnih delov. Široka  
ponudba več kot 500.000 izdelkov in vrhunski logistični sistem z dobavami čez noč zajema:

- najrazličnejše nadomestne dele za vse tipe osebnih in lahkih dostavnih vozil
- izdelke za nego in zaščito avtomobila
- različno orodje
- avtomobilske dodatke
- platišča 
- vse za avtomehanične delavnice

Do konca meseca septembra 2015 za naše stranke velja UGODNA OTVORITVENA PONUDBA IZBRANIH IZDELKOV. 
Obiščite nas v naši novi poslovalnici v Perovem pri Grosupljem ali nas pokličite! 

STAHLGRUBER trgovina d.o.o.
Poslovna enota Grosuplje
Perovo 7
1290 Grosuplje
Tel.: (01) 587 31 41
grosuplje@stahlgruber.si

STAHLGRUBER-Grosupeljski odmevi.indd   1 07.09.2015   15:58:57

Glavno vodilo grafičnega podjetja Partner graf d.o.o. je nenehno

izboljševanje kakovosti in varovanje okolja. Vsi zaposleni so

zavezani za nenehno rast kakovosti storitev, proizvodov in

procesov. Dosledno upoštevanje navodil in pravilnikov podjetja

pa omogoča učinkovito delovanje sistema.

OFFSET TISK | DIGITALNI TISK
POSLOVNE TISKOVINE
vizitke, dopisni listi, kuverte, CMR seti, kopirni bloki,  
delovni nalogi, prevoznice, ...

OSTALE TISKOVINE
letaki, zgibanke, revije, plakati, knjige, letna poročila, mape, bloki,  
digipacki, CD žepi, potisk in zapis na CD/DVD medij, škatlice, ...

DODELAVA TISKOVIN
različne vezave, personalizacija, plastifikacija, lepljenje, izsek indeksa, ...

REPRO STUDIO
grafično oblikovanje in priprava za tisk, ...

SVETUJEMO
pri načrtovanju tiskovin, pri izbiri materiala, pri uporabi barv, ...

SKRBIMO ZA
kakovost, okolje, hitre dobave, zdravo ceno, ...

PARTNER GRAF zelena tiskarna d.o.o.
Kolodvorska 2  |  1290 Grosuplje | Slovenija | EU
T: 01 7861 177  |  F: 01 7861 587
info@partnergraf.si  |  www.partnergraf.si
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V ponedeljek, 22. junija 2015, je v prostorih gasilskega doma na 
Polici potekala prireditev Podružnične šole Polica ob zaključku 
šolskega leta. Zaslišali smo harmoniko in vedeli, da se je priredi-
tev pričela. Osnovnošolci so za svoje starše, sorodnike, prijatelje 
in goste zapeli pravi splet pesmic in nas skozi igro popeljali v 
pravljični svet.

Ob koncu bogatega kulturnega programa je starše, goste župana 
dr. Petra Verliča, pooblaščenca župana Iztoka Vrhovca, predse-
dnika Krajevne skupnosti Polica Mitjo Gioahina, predsednika 
Prostovoljnega gasilskega društva Polica dr. Sebastjana Kastelica 
in vse ostale obiskovalce prireditve lepo pozdravila in nagovorila 
vodja Podružnične šole Polica Marija Podvršič.

Ob tej priložnosti se je lepo zahvalila vsem, ki so kakorkoli pri-
spevali, da je bilo življenje na šoli v iztekajočem se šolskem letu 
prijetno in uspešno. Povedala pa je tudi, da jih je v šoli skozi vse 
leto spremljala misel na obljubljeno novo šolo. »Težko čakamo 
nanjo in se je zelo veselimo,« je dejala in se županu dr. Petru 
Verliču, direktorju občinske uprave Dušanu Hočevarju in poo-
blaščencu župana Iztoku Vrhovcu zahvalila za vsa prizadevanja, 
povezana z izgradnjo šole.

Učencem in učenkam je čestitala za trud in delo, ki so ga vložili v 
ta čudovit nastop. »Da zmorete veliko, ste celo leto dokazovali z 
vašim napredkom ter mnogimi uspehi na različnih tekmovanjih 
in natečajih,« je dejala, vsem petošolcem, ki odhajajo na matič-
no Osnovno šolo Brinje Grosuplje pa zaželela, naj tudi v tej šoli 
najdejo mesto zase, sklenejo veliko novih prijateljstev in naj še 

naprej tako uspešno nadaljujejo šolanje. »Res je bilo lepo delati z 
vami in zelo smo ponosni na vas,« je še povedala.

Vodja Podružnične šole Polica Marija Podvršič je z nami delila 
tudi misli in lepe želje ravnateljice Osnovne šole Brinje Grosu-
plje Irene Kogovšek. »Vsem vam, učenci, čestitam za dosežene 
uspehe, za uspešen nastop, in vsem, prav vsem želim čudovite 
počitnice,« je dejala in vsem čestitala ob državnem prazniku, 
dnevu državnosti.
Osnovnošolce, njihove starše, učiteljice in učitelje je nagovoril 
tudi župan dr. Peter Verlič in se jim zahvalil za potrpljenje, ko 
čakamo na novo šolo, ter nekoliko v šali dejal, da ga je njemu ob 
vsem tem prizadevanju, da bi čim prej zgradili šolo, že zmanj-
kalo.

Letošnje poletje tudi za občinske svetnice in svetnike ne bo 
pravih počitnic, saj bo naslednja seja Občinskega sveta Občine 
Grosuplje potekala v juliju, da bodo kar čim prej lahko potrdili 
dokument o zazidljivosti lokacije.

Župan je vsem učenkam in učencem iskreno čestital za njihove 
uspehe v šoli in jim zaželel lepe počitnice.

Prireditev se je pričela v poskočnih ritmih harmonike, v takšnem 
veselem slogu pa se je tudi zaključila. Nikoli slabe volje, vedno 
nasmejan, hodi skoz' življenje,… so nam zapeli učenci in učenke 
Podružnične šole Polica.

Jana Roštan, foto: Brane Petrovič

Obnova ceste na Velikem Mlačevem je prav prišla tudi malčkom iz 
skupine Sovice, saj so pod vodstvom vzgojiteljic z veliko radovedno-
stjo spremljali potek dogajanja.

Kar nekaj mesecev smo imeli odlično priložnost opazovati gradbi-
šče in cesto v nastajanju. Najbolj zanimivi so bili seveda ogromni 
stroji in tovornjaki, ki smo si jih ogledali iz varne razdalje. Sedaj pa 
smo dočakali tudi končni rezultat, plod dela pridnih delavcev, ki so 
nam prijazno pomahali v slovo - na tleh smo nepričakovano zagle-
dali ''zebro'' in sklenili, da jo moramo pobliže spoznati. Tako smo 
naredili načrt in jo že naslednji dan testirali. Veseli smo ugotovili, da 
nas bo od zdaj naprej vedno skrbno varovala na cesti. 

Pridružite se nam tudi vi! Vse informacije dobite na spletni strani 
www.vrtecmalcek.com.

Kolektiv vrtca Malček

Prireditev Podružnične šole Polica
ob zaključku šolskega leta

Otroci iz vrtca Malček spoznali ''zebro''
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Tisti, ki vsaj malo poznate mestece kipov, ki leži le tri tunele stran od 
mesta, nad katerim je včasih kraljeval zeleno–patinast zmaj, veste, 
da je Grosupeljščica res majhen potok. Ne majhen po dolžini, am-
pak v širino res ne meri kaj prida. In glede na to, da se jo da skorajda 
brez plavalnih vložkov celo prehoditi, vam bo vlilo še dodatni dvom 
v moje pisanje. Kar je pa še manj verjetno, je tista moja izjava v dru-
gem delu napovednika – izdelava sup deske v šoli. Šola je prostor za 
učenje in nabiranje znanja – bi rekli tisti heretiki, ki so šolo poznali 
kot tovarno pridobivanja odličnih ocen, ki naj bi jim v idealnem 
svetu omogočile zaposlitev v boljši službi.

Ampak če imate privilegij, da obiskujete Osnovno šolo Brinje Gro-
suplje boste tam dobili mnogo več kot samo formalno osnovnošol-
sko izobrazbo. Naučili se boste uporabljati roke in možgane hkrati. 
In to je dandanes zmagovita kombinacija. Eden izmed »krivcev« za 
implementacijo zmagovalne kombinacije na brinjski šoli je učitelj, 
katerega modelarski krožek je izredno dobro obiskan. Med drugim 
je tudi eden izmed najbolj priljubljenih učiteljev na šoli. To je pro-
fesor Ivo Dović. Po njegovih zamislih so izdelali že vsa mogoča pre-
vozna sredstva, od električnega avtomobila po imenu "Minotaver", 
jadrnico »Brino«, njenega motorno gnanega bratca »Brina«, model 
vesoljskega taksija, tandem koles in še bi lahko naštevali.

Izdelava sup deske je bila logično nadaljevanje. Zdaj jim na šoli de-
jansko manjka le še – podmornica. Sup desko sta celo šolsko leto 
izdelovali učenki Lucija Karnelutti in Kaja Kersnik pod budnim 
očesom učitelja Iva. Na poti so vsi trije naleteli na kar nekaj težav, 
predvsem z izbiro materiala, ki so pa jih, seveda s skupnimi močmi, 
uspešno rešili. Tako je prva, v Grosupljem narejena sup deska, do-
živela svojo krstno plovbo po brzicah domačega potoka in s tem 
požela kar nekaj občudovanja in aplavza mimoidočih sprehajalcev. 
Kako so prišli na idejo, kaj jim je povzročalo največ težav pri izde-
lavi deske, kakšne materiale so uporabili, vse to si lahko preberete v 
kratkem intervjuju, ki sem ga s »projektanti« sup deske opravil na 
grosupeljski šoli.

1. Od kod ideja za izdelavo supa?
Če sem iskrena, se ne spomnim, ali je bila ideja učiteljeva ali od 
učencev, ampak glede na to, da smo modelarji na OŠ Brinje Grosu-
plje naredili že skoraj vsa druga plovila (gliser, jadrnica), je bil sup 
edino, česar še nismo imeli (in smo si ga seveda želeli), tako da je 
bilo jasno, da bo enkrat prišel na vrsto za izdelavo.

2. Kako ste izbrali ustrezne materiale?
Na šoli smo imeli velik kup manjših kosov stiroporja, ki so ostali po 

toplotni sanaciji stanovanjske hiše. Iz njih smo želeli izdelati sup, 
vendar smo imeli težavo, saj je potrebno sredico supa, ki je iz stiro-
porja obleči v stekleno tkanino in premazati s poliestrsko smolo, ki 
pa stiropor topi. Izvedli smo nekaj poizkusov, kako bi rešili težavo, 
in odkrili, da, če stiropor prej premažemo z belim akrilnim lepi-
lom za les, preprečimo stik smole s stiroporjem in do raztapljanja 
ne pride. Na koncu smo sup pobarvali z živimi akrilnimi barvami in 
zabavnim dizajnom.

3. Koliko časa je trajala izdelava deske in kakšne so njene karak-
teristike?
Desko smo izdelovali od začetka do konca šolskega leta v povprečju 
po dve šolski uri na teden. Sup je dolg nekaj čez 3 m in širok 0,8 m.

4. Kdo vam je pri tem pomagal?
Kadar sva naleteli na težavo ali pa sva potrebovali nasvet, nama je na 
pomoč priskočil učitelj Ivo.

5. Kje ste izvedli prvi test na vodi?
Sup smo prvič testirali kar na potoku (Grosupeljščici), ki je od naše 
šole oddaljen le nekaj korakov, pri prvem spustu pa so sodelovali 
učenci modelarskega krožka ter nekaj mimoidočih. Prvi preizkus je 
bil sicer zelo zabaven, saj nismo niti vedeli, ali bo sup plul ali ne in pa 
seveda nas je kar nekaj že takoj na začetku padlo v vodo.

6. Kaj bi svetovali vsem, ki bi se hoteli začeti ukvarjati s supa-
njem?
Supanje je zakon! Je res zelo zabaven in zanimiv šport. Zanj ne po-
trebuješ več kot par minut vaje, da ga obvladaš. Meni je najbolj všeč 
to, da lahko supaš praktično kjerkoli, kjer je voda, mirna ali valovita; 
na morju, jezeru, reki ... Tako da, če ste kadarkoli imeli željo po su-
panju, le pogumno na desko! 

7. Nasvet (misel) za ostale učence, ki bi hoteli uresničiti svoj za-
mišljeni projekt, pa ne vedo, kje in kako začeti.
Priporočam, da se gradnje sredice lotite s čim večjimi kosi »stirodur-
ja«, sredico pa nato oblečete v stekleno tkanino in epoksidno smolo. 
Veliko lažje vam bo. Vsekakor se splača začeti in se potruditi, ker 
je občutek, ko končaš in vidiš končni izdelek, zares fenomenalen! 
Sploh pa te lahko močna motivacija in pomoč pravih ljudi popeljeta 
do velikih dosežkov!

To je dokaz za vse nejeverne Tomaže, da je lahko šola, kljub vem 
naporom in tegobam, tudi zabavna in ne boste verjeli, tudi poučna. 

Andraž Vide Čeligoj

Supanje po Grosupeljščici – oziroma kako narediti sup v šoli
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Kulturna prireditev »Vojne nikoli več«
V soboto, 13. junija 2015, je v cerkvi sv. Mihaela v Grosupljem 
potekala maša za vse žrtve vojne, po maši pa se je v počastitev 
70-letnice konca 2. svetovne vojne na ploščadi pred cerkvijo 
odvila še kulturna prireditev Vojne nikoli več. 

Na prireditvi smo se skupaj spomnili na dogodke izpred 70 
let, ki pa še vedno odmevajo in zaznamujejo tudi našo seda-
njost. Le nekateri med nami so najtežje čase 2. svetovne vojne 
tudi sami doživljali. Večina smo o njih samo slišali in brali, 
ali pa smo posredno čutili posledice, ki jih je takratno gorje 
pustilo v naših družinah in v našem narodu.

Obletnica konca vojne ni le spomin na en dan, na dan pod-
pisa mirovnega sporazuma. Ob besedi konec vojne se v spo-
minu zvrstijo vsi dogodki v letih pred tem dnem in v letih ali 
desetletjih po njem, ko je bilo življenje mnogih posameznikov 
zaznamovano z nesvobodo, strahom za življenje, spominom 
na trpljenje in smrt bližnjih. Druga svetovna vojna je močno 
zaznamovala usodo naše domovine, naše medsebojne odnose 
na državnem, krajevnem in družinskem nivoju.

Zato, da bi te odnose prečistili in znali zaživeti v resničnem 
notranjem in medsebojnem miru, je potrebno ohranjati spo-

min, tudi na zlo, ki ga je sposoben človek storiti drugemu 
človeku. Prikrivanje resnice o storjenih krivicah je pustilo 
mnoge nezaceljene rane in notranje bolečine, ki preprečujejo 
odkrito pogledati v oči in srce sebi in svojemu bližnjemu, in z 
roko v roki delati za dobro. Zato je potrebno odkrivati resni-
co, spoštljivo ohranjati spomin na vse umrle, si prizadevati za 
priznavanje pravice, odpustiti in se spraviti med seboj.

Univerza za tretje življenjsko 
obdobje Grosuplje
Družbeni dom Grosuplje,
četrtek, 1. oktobra 2015, ob 9.30. uri

Začenja se novo, že 12. študijsko leto 
Univerze za tretje življenjsko obdobje 
Grosuplje. V dvorani Družbenega doma 
Grosuplje se bomo zbrali v četrtek, 1. 
oktobra 2015, ob 9.30. Dr. Katarina Vukelič 

je pripravila predavanje o zdravem načinu življenja, v 
kulturnem programu pa bo sodeloval Mešani pevski 
zbor U3 in recitatorji.

UTŽO razpisuje naslednje izobraževalne programe za 
študijsko leto 2015/2016:

Enkrat tedensko boste znanje lahko poglabljali v 
naslednjih  študijskih vsebinah:

• Nemški jezik – začetni, nadaljevalni in  nadaljevalni 
s konverzacijo, 

• Angleški jezik –  začetni, nadaljevalni s konverzacijo  
(tudi v popoldanskem času),

• Italijanski jezik – nadaljevalni in nadaljevani s 
konverzacijo,

• Španščina – začetni in nadaljevalni,
• Francoščina –začetni, 
• Računalništvo – začetni, nadaljevalni, programiranje 

(samo popoldan),

• Fotografija – digitalna,
• Slikarstvo – začetni in nadaljevalni (samo popoldan),
• Umetnostna zgodovina,
• Restavratorstvo,

• Literarna zgodovina in književnost,

• Umetnost pripovedovanja,

• Etnologija in domoznanstvo, 

• Ples: latinsko-ameriški - začetni in nadaljevalni,
• Planinarjenje in pohodništvo,
• Nordijska hoja,
• Aerobika za starejše,
• Joga.

Enkrat mesečno boste znanje lahko poglabljali:

• Beremo ob kmečki peči,
• Astronomija, 
• Zelišča.

Dodatne informacije:

Andreja Smolič: 041 321 030,  01/786 40 28, e-pošta:   ivo.
puhar@siol.net

Informacije o programih in delu UTŽO Grosuplje dobite 
tudi na naši prenovljeni spletni strani www.utzog.si.

Izobraževanje / Kultura
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Na prireditvi smo tako v spomin sebi in naslednjim rodovom 
priklicali grozote vojnega nasilja, da bi za vedno iz človeških 
misli in dejanj izruvali željo po nadvladi nad človekom, da bi 
se za vedno znali prikloniti pred veličino življenja. In da bi za 
vedno tudi v vseh naših vsakdanjih dejanjih in besedah od-
mevala obljuba »nikoli več vojne, nasilja, sovraštva«. Namen 
ohranjanja spomina na tragičnost vojne in povojnih dogod-
kov ni povzročanje novih bolečin, ampak da bi pripomogli, 
da bo Slovenija prijazna domovina vsem, ki jo imamo radi, v 
kateri bomo različno misleči, verni in neverni, živeli v miru 
in sožitju.

Prisluhnili smo recitalu naših medvojnih in sodobnih pesni-
kov: Lojzeta Grozdeta, Karla Destovnika Kajuha, Franceta 
Balantiča, Toneta Kuntnerja, Ceneta Vipotnika, Marijana 
Tršarja, Petra Levca, Mateja Bora, Pavla Berdena, Tineta De-
beljaka, Ivana Minattija in Simona Gregorčiča. Skozi pesmi 
o ljubezni do domovine, želji po svobodi, bolečini smrti in o 
veličini žrtve so nas popeljali recitatorji Kulturnega društva 
Sv. Mihaela Grosuplje.

Gost prireditve pa je bil Tone Kuntner, pesnik, ki s svojo pe-
sniško dušo tankočutno zaznava stisko, bolečino in veselje 
slovenskega človeka. »Spoštovani sinovi in hčere matere Slo-
venije, spoštovani zbrani pred slovensko lipo. Z vsem srcem se 
pridružujem misli, nikoli več vojne,« so bile besede, s katerimi 
nas je nagovoril.

Ob koncu prireditve je zbrane nagovoril tudi župan dr. Pe-
ter Verlič. »Ta večer mi prinaša dve sporočili. Prvo sporočilo 
je mir,« je dejal. Sam pripada generaciji, kot verjetno mnogi 
drugi, ki vojnih grozot ni doživela. Prav pa je, da nas razne 
oddaje na televiziji o prvi in drugi svetovni vojni in podobno, 
opominjajo na to, da si moramo prizadevati za mir. »Drugo 
sporočilo pa je domovina Slovenija. Skoraj četrt stoletja bo, kar 
smo si jo izborili. Na plebiscitu in tudi v domovinski vojni. Pra-
vijo, da je bila kratka. Ampak vendar. Takrat smo se odločili, 
da bomo končali z enoumjem, da bomo živeli v demokratič-
ni državi,« je dejal. Povedal je še, da smo Slovenijo pripeljali 
v Evropsko unijo, da smo postali del demokratične Evrope, 
vendar pa država Slovenija svojega še ni storila. To nalogo 
bo še morala opraviti. Zagotovo bodo prišli voditelji, ki bodo 
razumeli besedo spravo in jo udejanjili. Do takih voditeljev pa 
bo prišlo tako, da si jih bomo izbrali sami. »Občina Grosuplje 
letos praznuje 20. rojstni dan. Želim si, da bi jo v prihodnost 
popeljali optimistično, strpno, tolerantno in brez delitev,« je še 
dejal župan.

Bogat kulturni program so oblikovali: pevski zbor pod vod-
stvom Danice Kutnar, tamburaši Kulturnega društva Sv. Mi-
haela Grosuplje z mentorico Zvonko Erce, instrumentalisti 
Glasbene šole Grosuplje z učiteljem Mitjo Dragoličem in že 
omenjeni recitatorji Kulturnega društva Sv. Mihaela Grosu-
plje: Marjana Adamič, Janez Pintar, Tine Oblak, David Ada-
mič, Barbara Režek, Metka Krejan in Alenka Adamič, ki je z 
vso skrbnostjo recital tudi pripravila. Prireditev je povezovala 
Štefka Zaviršek.

Jana Roštan
Zaključni nastop plesno baletnih skupin
TeGIBlo KD Teater 2014/2015
Ob zaključku sezone so vse štiri plesno baletne skupine TeGIBlo, 
to je 34 deklet, pripravile in  izvedle samostojni zaključni nastop, 
ki je bil v torek, 9. junija 2015, v Kulturnem domu Grosuplje. Ple-
sna produkcija je bila predstavljena v obliki zgodbe »SKRINJA-
VOST«, pod mentorstvo Špele Repar Lomovšek in Tini Rozman 
ter v organizaciji vodje skupin Ane Kastelec. 

 Po zaključku nastopa je vodja JSKD OI Ljubljana ga. Andreja Re-
par podelila Značke Mete Vidmar, za dolgoletno delo na področju 
plesne dejavnosti. Podeljena je bila ena zlata in  dvanajst brona-
stih. Za področje organizacije in vodenja plesno baletnih skupin 
pa je bila podeljena bronasta. 

Vodja PBS TeGIBlo, Ana Kastelec
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Regijska revija plesnih skupin – Preplesavanje 2015
Skupina TeGIBlo 5 je nastopila na regijski reviji plesnih ustvarjal-
cev v Trbovljah. Mlajše skupine plesalk so se udeležile regijskega 
nastopa v Ljubljani, 30. maja 2015, kjer je bila skupina TeGIBlo 
1 izbrana kot ena izmed najboljših in bo nastopala na državnem 
srečanju »PIKA MIGA«, ki se bo odvijalo v Velenju oktobra 2015.

Vodja PBS TeGIBlo, Ana Kastelec

Švicarski zbor  Molto cantabile koncentriral v Župniji Grosuplje
V petek, 17. julija 2015, je bil v župnijski cerkvi v Grosupljem kon-
cert, s katerim je švicarski zbor  Komorni zbor molto cantabile 
iz Lucerna zaključil turnejo po Avstriji, Češki, Poljski, Madžarski 
in Sloveniji. Komorni zbor Ave, s katerim švicarski zbor Molto 
cantabile tesno sodeluje, je organiziral ta koncert v Grosupljem. 
Občinstvu sta se predstavila oba zbora.

Kammerchor molto cantabile  je zapel deset pesmi, v francoščini, 
nemščini in italijanščini, po večini novejših skladateljev komorne 
glasbe, kot so Marten Jansson, Beat Vögele, Carlos Pinto Fonseca 
ter kraljice jodlanja Nadje Räss. V zboru je sicer petnajst deklet  in 

sedemnjajst fantov, od tega sta tudi dva dirigenta Andrea Felber 
in Benjamin Rapp.

Komorni zbor Ave sestavlja trinajst žensk in štirinajst moških in 
ima dirigentko Jerico Gregorc Bukovec.  Zapeli so šest pesmi, dve 
ljudski pesmi iz Benečije in Bele Krajine, ostale pa so bile korač-
nica in spevi. Koncert sta zbora zaključila s skupno pesmijo Emila 
Adamiča: Če ti ne boš moj. Prav vsak posameznik je koncert pre-
vzel in se je odzval z burnim ploskanjem.

Milena Nagelj

Turneja ženskega pevskega zbora Biser v Bruselj
Sedemnajst žensk, veliko pozitivne energije in še več petja ter govor-
jenja – tako bi lahko na najkrajši način opisala našo junijsko bruselj-
sko turnejo, katere namen je bil s petjem slovenskih pesmi polepšati 
praznovanje dneva državnosti Republike Slovenije.

V treh dneh smo imele kar 6 veličastnih nastopov v najrazličnejših 
okoliščinah. Najveličastnejši nastop smo imele na gala sprejemu ob 
nacionalnem dnevu za vso diplomacijo EU, v Mestni hiši na Grand 
Place, v centru Bruslja. Več kot 700 gostov iz sveta politike, diplo-
macije in poslovnega sveta sta gostila dr. Rado Genorio, veleposlanik 
na Stalnem predstavništvu RS pri EU v Bruslju, in Matjaž Šinkovec, 
veleposlanik na Veleposlaništvu RS v Kraljevini Belgiji. Slavnostni 

govornik je bil zunanji minister Karel Erjavec.

Dan državnosti smo dopoldne začele skupaj s slovenskimi evropo-
slanci, veleposlanikom dr. Radom Genoriom in župnikom dr. Zvo-
netom Štrubljem pred palačo Sveta EU v Bruslju, kjer stoji marmorni 
spomenik v spomin na slovensko predsedovanje EU v prvi polovici 
leta 2008. Na več kot štiri metre visokem monolitu, izdelanem po na-
črtu arhitekta Borisa Podrecce, je izpisan prvi verz Zdravljice, v 23 
uradnih jezikih EU. Evropska poslanka Romana Tomc je pozdravi-
la vse navzoče poslance in spregovorila nekaj besed v čast praznika, 
me pa smo ponovno zapele obe himni ter slovensko ljudsko pesem. 
Zvečer je v prostorih stalnega predstavništva RS potekalo srečanje  v 

ŽPZ Biser z evropsko poslanko Romano Tomc pri spomeniku z verzi slovenske himne v vseh evropskih jezikih
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Evropskega festivala Europeada, na katerem posamezne skupine raz-
ličnih evropskih držav predstavijo ljudsko kulturo svojega naroda, 
smo se prvič udeležili lansko leto na Poljskem. Takrat samo pevski 
skupini Zarja in Mlada zarja. Potovali smo še s tremi pevskimi  sku-
pinami iz Slovenije.

Letos je potekal od  5. do 11. avgusta v mestu Helsingborg v južnem 
delu Švedske, 52. po vrsti. Udeležilo se ga je preko pet tisoč obisko-
valcev, zanimanje pa je bilo tolikšno, da niso bile sprejete vse skupine, 
ki so se ga želele udeležiti . Zato smo pohiteli s prijavo in bili uspe-
šni. Poleg Zarje in Mlade zarje smo prijavili tudi mladinsko folklorno 
skupino, tako da nas je bilo za cel avtobus. Poleg nas so Slovenijo za-
stopale še štiri skupine iz drugih krajev. Potovali smo s štirimi avto-
busi, vendar ne skupaj in ne po isti poti, saj je vsak od nas upal, da je 
izbral najboljšo.

Mi smo za nasvete in pomoč glede poti poprosili družino Simšič iz 
Čušperka, ki ima na Švedskem na izobraževanju in treniranju hokeja 
svojega sina in ker so ga že nekajkrat obiskali, so pot dobro pozna-
li. Potovali smo mimo Berlina in vstopili na trajekt v Puttgardnu, ki 
nas jev 45 minutah popeljal na Dansko do Rodbyja. Dansko smo po 
otoku Flyju prevozili v dobrih dveh urah in se spet vkrcali na trajekt, 
ki nas je iz Helsingora na Danskem v pičlih 20 minutah prepeljal do 

Helsingborga na Švedskem. Do obeh trajektov smo prišli tri ure pre-
zgodaj, saj je tako dolgo pot težko natančno načrtovati. Lahko bi nas 
marsikaj zadržalo, zato smo si rajši vzeli nekaj ur rezerve. Brez vsake 
težave so nas na trajekt sprejeli prej, nazaj grede pa pozneje, kot smo 
načrtovali in nihče se ni zato vznemirjal. 1600 km dolgo pot smo pre-
vozili v 22 urah in pol. 
Nastanili so nas v športni gimnaziji, imenovani Filbornaskolan, ne-
koliko izven centra mesta, zato smo se na nastope vozili z mestnimi  
avtobusi, ki smo jih vsi udeleženci festivala lahko brezplačno koristili 
vseh pet dni. Spali smo v treh razredih, na napihljivih blazinah, odejo 
ali spalne vreče smo vzeli s seboj. Poleg nas so na isti lokaciji nasta-
nili še skupino iz Italije, Francije, Španije, Belgije, Avstrije, Litve in 
Portugalske. Naši mladinci so z njimi že drugi dan navezali stike in 
prišlo je do prave izmenjave različnih kultur. Včasih so igrali, peli ali 
plesali eni, včasih drugi, na koncu pa so že vsi skupaj znali predvsem 
nekaj plesov, pa tudi nekaj popularnih mednarodno poznanih pesmi. 
Seveda so vsi znali plesati ali bolje rečeno poskakovati na naše Avse-
nikove. Pesem na Golici pa je vsakokrat sprožila tudi ploskanje.

Na nastopih na različnih koncih mesta je folklorna skupina pod men-
torstvom Urške Hlupič in Veronike Berdajs predstavljala dolenjske, 
gorenjske ali štajerske plese, pevska skupina Zarja in Mlada zarja pod 

Kulturniki iz Račne na festivalu Europeade na Švedskem                            

počastitev dneva državnosti za Slovence v Bruslju. Naša naloga je bila 
tokrat bolj razvedrilne narave. Poleg tega da smo nastopile s progra-
mom atraktivnejših priredb slovenskih ljudskih pesmi, smo kasneje 
skupaj z gosti ob spremljavi harmonike prepevale še pozno v noč. 

Tretji dan v Bruslju smo bile povabljene na ogled Evropskega par-
lamenta s predavanjem o delovanju institucij Evropske unije. Slišale 
smo veliko zanimivih informacij. Fotografirale smo se ob zastavah 
vseh držav članic, kjer smo zapele slovensko ter evropsko himno. 

Dobrepoljec dr. Zvone Štrubelj, župnik, ki je deluje v Slovenskem pa-
storalnem središču za Slovence v državah Beneluxa, nas je popeljal 
na peš ogled znamenitosti centra Bruslja. Pred najbolj slavnim bru-
seljskim spomenikom Maneken Pisom (dečkom, ki lula), smo naše 
goste in naključne obiskovalce presenetile s slovensko himno ter z 
nekaj živahnimi slovenskimi pesmimi. Zvečer smo v kapeli Sloven-

skega pastoralnega centra pele pri sveti maši, ki je bila darovana v čast 
naše domovine. Zapele smo mašo Boba Chilchotta, po maši je sledil 
koncert, na katerem smo pele priredbe slovenskih ljudskih pesmi.

Zadnji dan naše turneje smo obiskale Brugge, slikovito mesto na se-
veru Belgije, ki mu pravijo tudi severne Benetke. Seveda smo mora-
le poskusiti belgijsko pivo in vaflje, obiskati čokoladnice in nakupiti 
spominke za domače. 

Pot domov je bila dolga, me pa polne lepih doživetij in vtisov. Bruselj-
ska izkušnja nas je povezala, nas naučila peti v zelo različnih okolišči-
nah, nam omogočila spoznavanje novih krajev in ljudi. V Grosuplje 
se je vrnilo sedemnajst deklet, sedemnajst pevk -  sedemnajst prijate-
ljic. Še se bomo vrnile.

Zapisala: Petra Ravnik



42 GROSUPELJSKI ODMEVI   |  SEPTEMBER 2015 Kultura

Festival Europeade skozi moje oči
Letos se nas je na festivalu zbralo preko 5000 plesalcev in pev-
cev iz cele Evrope. Vsi smo stremeli k istemu – povezati se med 
seboj, skleniti nova prijateljstva in spoznanstva, prikazati svojo 
kulturo ter običaje... Torej predvsem ohranjati bogato kulturno 
dediščino, jo deliti med seboj in z drugimi, z generacijami, ki 
prihajajo.)

Na Švedsko smo se odpravili odprtih src ter igrivega duha, v na-
petem pričakovanju, kaj vse nas tam čaka. V mislih smo imeli 
veliko plesa, petja in zabave, a šele, ko smo enkrat bili tam, smo 
uvideli, da nam bo ta čudovita izkušnja dala veliko več. Seveda 
smo se zares dodobra naplesali, saj smo čez dan plesali na nasto-
pih, zvečer pa kar na šolskih hodnikih bosih nog in nasmejanih 
ust, z roko v roki s pripadnikom tujega naroda.

Ta nam tam, v tisti šoli in v tistem mestu, ni bil tuj, a še kako 
domač in dobrodošel, saj je v srcih nosil isti cilj – le biti z drugim 
v plesu in kulturi. Tako smo se vrteli malo na domačo slovensko, 
malo na litovsko ali francosko glasbo, pa so prišli še Italijani ter 
zapeli svojo »Volare cantare«, ki nikogar ni pustila ravnodušne-
ga. Peli smo v en glas, se učili novih plesov ter se ob tem neizmer-
no zabavali. Sklepali smo nove prijateljske vezi ter, kar je morda 
še pomembneje- utrdili smo stare.

Kot skupina smo se zares močno povezali, saj smo drug drugega 
še malo bolje spoznali in se skupaj učili. Ne le tujih plesov in pe-
smi, učili smo se poslušati in razumeti, razložiti in sprejeti. Učili 
smo se biti skupaj.

Maja Srdarev

vodstvom Jožice Poderžaj pa izbran pevski program, ki je poleg venč-
ka narodnih pesmi, ki smo ga popestrili s harmoniko, vseboval tudi 
pesem Ljubim te, Slovenija zelena ter Pastirče mlado. Imeli smo tudi 
pravi ansambel: harmoniko sta igrala Ludvik Gruden in Luka Ada-
mič, violini Klara Gruden in Veronika Berdajs, bariton Jernej Kralj, 
kitaro Primož Dančo, klarinet Mateja Zajc, bumbas pa Timotej Gru-
den. Jernej Kralj,  Primož Dančo, Ana Jerina in Erni Miklič niso člani 
našega društva, a so nam pri izvedbi programa pomagali, za kar se jim 
najlepše zahvaljujemo. Prava atrakcija pa je bil naš ptujski kurent, ki 
je v štiriurni paradi požel največ navdušenja in fotografiranj. In seve-
da naš pevski ija, ija, ijao ter Slovenija je domovina moja.

Poleg zgoraj omenjenih nastopov sta bila glavna večerna nastopa fol-
klornih skupin v četrtek in pevskih skupin v petek, ki se ju je udeležilo 
poleg nastopajočih preko šest tisoč obiskovalcev. Med vmesnim ča-
som, ko so pevske skupine prihajale in odhajale z odra, pa je izmenjaje 
s češkim igral prav naš ansambel. Ko so zadoneli naši inštrumenti,  je 
poslušalce kar malo privzdigovalo. Navdušeno so spremljali pesmi s 
ploskanjem.

Ker smo dobili vodiča, smo si lahko ogledali nekaj več znamenitosti  
in seveda izvedeli  več o sami Švedski in njenih prebivalcih.  Nekaj 
nam je o Danski, Švedski in mestu Malmo povedal tudi bodoči turi-
stični vodnik Matic Gruden. Ogledali smo si znamenit Sofijin dvorec 
in njene nepozabne cvetlične vrtove, prelepo mesto Malmo s čudo-
vitimi stavbami, parki in velikimi športnimi površinami ter morsko 
obalo iz same mivke, Marijino cerkev v Helsingborgu, kjer smo se 
udeležili nedeljske maše in med obredom  zapeli pesem Marija skoz' 
življenje, najpogumnejši  pa so zaplavali v švedski morski vodi, ki je 
imela približno 16 stopinj. Domov grede smo se namesto s trajektom 
iz Švedske na Dansko prepeljali po 15 km dolgem mostu, ki je speljan 
najprej nad morjem, potem pa se spremeni v predor in je speljan na-
prej pod vodo.

Naši vtisi? 

Švedi prijazni, nekoliko zadržani, skoraj vsak, od šoferjev do proda-
jalk  zna govoriti vsaj malo angleško, saj se pri njih začnejo učiti jezika 
že pri sedmih letih, ne preveč poslovni, saj v prostoru, kjer nas je bilo 
nastanjenih nekaj sto, ni bilo moč dobiti kave ali kaj njej podobnega, 
prav tako na paradi nismo opazili nobenih stojnic s hrano, pijačo ali 
spominki. Tako skorajda nismo mogli porabiti švedskih kron in smo 
jih nekateri prinesli domov. No, porabili bi jih pravzaprav lahko, saj 
smo morali za malo pivo odšteti šest evrov in pol, za kavo tri in pol, 

prav toliko za kepico sladoleda, za kaj drugega pa nismo spraševali, 
saj tudi časa nismo imeli prav veliko. Še dobro, da smo se s pijačo in 
jedačo založili doma, saj smo vedeli, da bo na Švedskem vse dražje kot 
pri nas. Ob tem naj se zahvalim naši požrtvovalni grosupeljski Pekar-
ni, ki nas res nikoli ne pusti na cedilu. Po poti do tja smo se sladkali 
z njihovimi rogljički in ostalim pecivom, kruh smo imeli tam, kadar 
smo bedenje potegnili dolgo v noč in je bila večerja že daleč za nami, 
in verjeli ali ne, zdržal je vse dni, tako da smo ga nekateri jedli tudi še 
po poti domov. Najlepša hvala Pekarni Grosuplje.

Švedi živijo veliko bolj zdravo kot mi. Imajo dobro, pitno vodo, v ka-
teri ni čutiti klora tako kot pri nas, jejo veliko zelenjave, saj smo jo 
tudi mi dobili že zjutraj pri samopostrežnem zajtrku in veliko solate, 
ki smo jo za večerjo v dinner paketu dobili vsak večer. Od mesa so bile 
na dnevnem redu njihove male mesne kroglice,  in to kar mrzle, sami 
pojedo tudi veliko rib, njihovo, švedsko meso pa ima v trgovini višjo 
ceno kot uvoženo od drugje. Hrano naredijo tudi za naš okus zelo do-
bro in jo bolj začinijo kot pri nas. Predvsem pa se ne nalivajo s kavo, 
niti ne z alkoholom, saj ga ves čas festivala ni bilo nikjer videti. Festival 
brez vsakega alkohola. Ali si pri nas lahko kaj takega zamišljamo?

Na splošno bi lahko rekli, da živijo veliko bolj mirno in zdravo kot 
pri nas.

Dnevi so daljši, saj je ob pol desetih zvečer sijalo še sonce, tudi dan se 
je pričel bolj zgodaj kot pri nas. Medtem ko je bilo pri nas okrog 35 
stopinj, je bilo tam 21, največ 23 stopinj, ko so jih lansko leto imeli 27, 
so že govorili o vročinskem valu. No, za nas, ki smo bili večino časa v 
folklornih kostumih, so bile te temperature ravno pravšnje.

S prijetnimi vtisi smo se vrnili domov. Pot smo prevozili v rekordnih 
21 urah, za kar se imamo zahvaliti res izredno disciplinirani skupini 
(bravo, fantje in dekleta, no, tudi starejšim udeležencem, saj ni nihče 
prav nič kompliciral!), seveda pa tudi izredno prijaznima, mirnima, 
požrtvovalnima šoferjema, bratoma Smiljanu in Roku Steklačiču s 
Police, ki sta ves čas skrbno načrtovala čim krajšo in čin cenejšo ce-
nejšo pot. Vsa pohvala, bila sta res izredna. 
Da smo lahko obiskali ta festival, se zahvaljujemo v prvi vrsti Občini 
Grosuplje, še posebej županu dr. Petru Verliču in direktorju Dušanu 
Hočevarju, JSKD republike Slovenije, KS Račna, Bistroju Limberk, 
podjetju Avtotransporti Kristl , Arteljeju iz Račne, domačinom, ki so 
prispevali denar v obliki vstopnine na folklornem koncertu in za ma-
škare ter že omenjeni Pekarni Grosuplje. Hvala vsem. 

Olga Gruden
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Naš občan, upokojeni učitelj, raziskovalec in publicist Leopold 
Sever iz Malih Lipljen, je postal častni občan občine Žužemberk. 
Tako je odločila občinska komisija, ki je potrjevala prejemnike 
priznanj ob občinskem prazniku.

»Leopold Sever je veliko svojega raziskovalnega dela posvetil 
Suhi krajini. Svojo poklicno pot je začel kot učitelj v OŠ Prevole 
v občini Žužemberk, kjer je veliko pripomogel, da so se zgradila 
šolska športna igrišča. Poklicno pot je nadaljeval na OŠ Ivančna 
Gorica, kjer je veliko dela namenil preučevanju kamnin in mi-
neralov, svojo zbirko pa je pogosto predstavil tudi na OŠ Žužem-
berk. Raziskoval in obnavljal je vodne vire Suhe krajine. Svoj čas 
je namenjal veliki ljubezni – zgodovini, kjer je preučeval zlasti 
prazgodovino in duhovnost naših prednikov v okviru gradiških 
skupnosti in kasnejšo rimsko dobo. Spodbudil je tradicionalni ko-
lesarski izlet po rimski cesti od Ivančne Gorice do Dvora. Kljub 
temu, da po rodu ni Suhokranjec, pa je za prepoznavnost Suhe 
krajine naredil veliko,« je v obrazložitvi povedal povezovalec 
programa Lojze Bojanc.

Pri miljniku v Ivančni Gorici se začne 25 km dolga kolesarska 
trasa, ki vodi po stranskih, gozdnatih in travnatih poteh mimo 

Gorenje vasi, Bojanjega Vrha, Kobiljeka, Valične vasi in se za-
ključi na Dvoru. Udeleženci po poti spoznavajo zgodovinsko, 
kulturno in etnološko dediščino Suhe krajine. Letos je bilo že 20. 
kolesarsko popotovanje po rimski cesti, zato so udeležencem, 
ki so se ga že 20., 10. ali 5. udeležili, podelili priznanja: kovinski 
možnar s tolkačem. Vse, kar spremlja ta dogodek, je Severjeva 
ideja, zato je tudi zasluženo prejel naziv častnega občana Žu-
žemberka.

Kdaj ste prvič slišali za rimske ceste v okolici Ivančne Gorice in 
jih začeli raziskovati? 
Bil sem stalno na terenu in bil sem v stiku z ljudmi, ki so me 
opozarjali na starodavne prometne povezave po Suhi krajini. 
Postopoma sem odkrival sledi rimske ceste in prišel sem na ide-
jo, da bi to obdobje naše zgodovine povezali z vsakoletnim kole-
sarskim popotovanjem.

Vaša ideja je tudi nagrada za večkratno popotovanje - mo-
žnar?
Na Dvoru v Žužemberku je bila pred 150 leti velika železarna, 
v kateri so med drugimi uporabnimi predmeti ulivali tudi mo-
žnarje. Po nekem izvirnem vzorcu sem dal napraviti model z 
napisom, ki prejemnika možnarja spominja na prevoženo pot 
po rimski cesti. Hkrati pa je to tudi trajna in uporabna nagrada.

Leopold Sever je iskriv sogovornik in strasten zagovornik svojih 
idej. Trudi se ohranjati naravne in zgodovinske danosti naših 
krajev. Veliko znanja, časa in tudi lastnih sredstev vlaga v obuja-
nje starih običajev (perile – star način pranja ob vaškem vodnja-
ku), v ohranjanje vodnih virov, zbira pripovedi starejših ljudi in 
raziskuje zgodovino in duhovnost. V vzajemnem knjižničnem 
katalogu COBISS najdemo 26 avtorskih zapisov, med njimi so 
članki, zloženke in knjige, a objav ima več, saj je tudi stalen do-
pisnik ivanškega Klasja in naših Odmevov. 

Marija Samec

Uredništvo Grosupeljskih odmevov čestita svojemu sodelavcu 
Leopoldu Severju za častno imenovanje.

Naš Leopold Sever – častni občan občine Žužemberk

Preko meja ... Si za? JA!  -  VPIS NOVIH SKAVTOV
Rutka - skavtska obljuba. Narava kot božje delo. Poletni tabor, 
zimovanja, potepi … Večerni ognji. Kuhanje na ognju. Kopa-
nje v rekah, jezerih, potokih. Opazovanje, raziskovanje žival-
skih  sledi, rastlin. Zemljevid, kompas ali nič od tega. Poletne 
romance. Prešvicane in umazane majice. Popraskana koža. 
Taborne zgradbe. Norost. Pomoč ljudem. Narediti nekaj dru-
gačnega, boljšega, norega. Nekaj, česar še nikoli nisi delal … 
Spanje v šotoru, naravnem bivaku ali zunanjem hotelu pod 
tisočimi zvezdicami. Morda iglu? Pošteni ljudje. Si želiš spo-
znati prijatelje in družbo, v kateri si resnično sproščen?  Ti je 
blato tuje? No, sedaj ti ne bo več …

Grosupeljski katoliški skavti v svoje vrste tudi letos sprejema-
mo nove skavtske brate in sestre. Če se nam želiš pridružiti in 

Leopold Sever, prvi z leve.

Kultura / Društva
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V naravo v hribe smo skavti prišli,
odkrivat deželo, v kateri Aslan živi …

Grosupeljski skavti vsake pet let naredimo ta-
bor z vsemi člani, letos pa smo se odločili, da 
poleg povabimo tudi družine članov in bivše 
voditelje z njihovimi družinami. Travnik na 
Javorniškem rovtu smo s pomočjo šotorov, 
ognjišč in jambora spremenili v Narnijo, v 
kateri smo reševali princa Rilijana iz zlobnih 
krempljev Zelene čarovnice ob pomoči Asla-
na. V bitki s časom smo pripravljali plane ob 
tabornem ognju, ob katerem seveda ni manj-
kala tudi kitara in talentov, ki so jih pokazali 
vsi udeleženci.

Ko smo skovali plane, smo imeli drugi dan 
»pot preživetja«. Na njej smo plezali, se plazili 
po blatu, premagovali ovire in preko opičje-
ga mostu prečkali široko grapo. Ponoči smo 
povezani branili zastavo pred morebitnimi napadalci. In že je 
prišel tretji dan, na katerem smo po zmagi nad Zeleno čarov-
nico proslavili zmago s slavljenjem Boga. Čisto na koncu pa 
smo se poveselili ob dobri jedi iz žara in se družili med seboj.

Verjamemo, da bo ta tabor ostal v naših srcih za vedno in da 
nam bo Aslan vedno ob strani.

Jan Gačnik

STOPI Z MANO – skupni tabor grosupeljskih skavtov

si star/-a 8¬–18 let, pridi v sredo, 23. 9. 2015, ob 18.00 pred 
grosupeljske veroučne učilnice, da bolje spoznaš naše delo in 
se vpišeš k skavtom. Pri tem lahko za prvo srečanje povabiš 
tudi svoje starše. 

Podrobneje nas lahko spremljaš na Fb-strani:  Steg Grosuplje. 

Če pa nas želiš spoznati že prej in nas kaj povprašati, nas lah-

ko poiščeš na naši stojnici na prireditvi Grosuplje v jeseni ;).

Drzni si in pojdi preko meja - pridruži se nam!

Bodite pripravljeni!

Skavtski voditelji, foto: Žiga Bizjak in Arhiv Skavtov

Preplet - društvo za ustvarjalno skupnost, je pod Boštanjem 
od 17. do 21. avgusta organiziralo celodnevno varstvo ter 
ustvarjalne delavnice za otroke. Aktivnosti se konec šolskih 
počitnic odvijajo že več let in že kar nekaj časa so glavna tema 
škrati. Letos smo se odločili, da bomo postavili škratje mesto 
s hišami, ki so dovolj velike, da se otroci v njih lahko igrajo. 

20 otrok je bilo v celodnevnem varstvu, 35 otrok pa se je pri-
družilo med 10. in 14. uro, da so skupaj gradili in ustvarjali. 
Škratje mesto je imelo eno ulico, na kateri so stale 4 hiše: lut-
karska, astronomska, fotografska in slaščičarska. Otroci so si 
izbrali svojo “cehovsko” hišo, jo pomagali zgraditi in izdelati 
vse potrebne pripomočke in rekvizite, da je hiša zaživela. 

Slaščičarji so napekli kup mafinov iz purpena, ki so jih pisano 
okrasili z barvo ter pripravili lizike velikanke, ki so bile okra-
šene z volno ter kosi blaga. Niso pa pozabili tudi na izdelavo 
predpasnikov! Lutkarji so na lesene žlice narisali obraze, jih 
oblekli in si zamislili predstavo Kralj in pošast, ki so si jo mi-
moidoči lahko ogledali za samo 3 škratje evre! Astronavti so 
v svoji hiši imeli ogromno črnih lukenj in so tekmovali, kdo 

jih lahko več zadane s kometi. Fotografi so si izdelali vsak svoj 
fotoaparat in vestno dokumentirali dogajanje v mestu. Da pa 
pestro dogajanje v Škratjem mestu ne bi šlo prehitro v po-
zabo, so otroci sami pripravili in posneli tudi škratje novice. 
Skupina otrok je obiskala studio radia Zeleni val, se v živo ja-
vila iz studia ter posnela reklamo, drugi pa so se pogovarjali z 
novinarko Radia Slovenija, ki nas je obiskala pod Boštanjem. 

Škratje mesto pod Boštanjem
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Medtem, ko so pridni dijaki že z obema nogama zakorakali v 
novo šolsko leto, si študentje nabirajo še zadnje atome ener-
gije in lovijo še zadnje proste dneve pred začetkom novega 
študijskega leta. Kot se spodobi, smo tudi v Študentskem klu-
bu GROŠ malo počitnikovali, a zaspali nismo! V sklopu pro-
grama GROŠ-evo poletje smo naše člane peljali na enodnevni 
izlet v Terme Čatež, zabavali smo se na ŠVIC-u, odšli na adre-
nalinski rafting in bili prisotni na teniškem spektaklu ATP 
Umag. Tako z organizacijo kot z ekipo pa smo bili prisotni še 
na 2. turnirju malega nogometa v Grosuplju. Na izvedbo pa 
čaka še en poletni dogodek, in sicer enodnevni izlet v mesto 
doživetij – Gardaland (12.9.). 

Ne smemo pa pozabiti na zaključek poletja, ki bo tudi le-
tos v obliki tradicionalnega dogodka Groš na ulici, potekal 
v sklopu prireditve Grosuplje v jeseni. Groševci smo za vas 
pripravili pester večerni program, zato bi bilo škoda, če nas 
ne bi 19.9.2015 obiskali v centru Grosuplja. Na odru vas bodo 
zabavale tako lokoalne kot tuje glasbene skupine in zbori. Se 
vidimo!

Ob začetku študijskega obdobja pa se dijakom in študentom 
ponujajo mnoge različne priložnosti udeleževanja in sodelo-
vanja na najrazličnejših področjih. Vse kar moramo storiti je, 
da o stvareh, ki nas zanimajo, povprašamo ''strica Googla''. 
Veliko koristnih informacij najdete na straneh kot so: lmit.
org, moveit.si, mednarodniskis.si, sou-lj.si/informator/, stu-
dentska-org.si, student.si in še mnoge druge informativne 
spletne strani. 

V Študentskem klubu GROŠ bomo pričeli z vpisom članov 
v novo sezono 2015/16. Poletni urnik Info točke se bo spet 
ustalil in po novem bodo uradne ure v Grosuplju vsak dan. 

Poskrbeli bomo tudi za uradne ure v Ivančni Gorici in Do-
prepolju. Z 21. septembrom pa bomo odprli tudi info točko v 
e-študentskem servisu na Kolodvorski ulici v Grosuplju. Obi-
ščite nas tudi tam. Na e-študentskem servisu bo študentom 
letos na voljo tudi podaljševanje študentskih bonov. 

Vabljeni vsi dijaki in študentje občin Grosuplje, Dobrepolje, 
Ivančna Gorica ter Škofljica, da se včlanite v klub v čimve-
čjem številu. Kot člani ŠK GROŠ boste lahko čez leto koristili 
mnoge ugodnosti in se udeleževali različnih dogodkov, pro-
jektov in druženj, ki jih bomo organizirali za vas. Članstvo pri 
nas se v vseh pogledih izplača, povrh vsega pa je popolnoma 
brezplačno! Vse informacije o vpisu bodo sproti objavljene 
na naši uradni FB strani Študentski klub GROŠ ter na naši 
spletni strani www.klub-gros.com.

Pridružite se nam tudi letos, GROŠ-evcu ni nikoli dolgčas! 

Patricija Kastelic, Študentski klub GROŠ

Uspešen zaključek GROŠ-evega poletja!

Barvito škratje mesto je zaživelo po zaslugi naših sponzorjev 
in donatorjev: Občine Grosuplje, Centra Grajski vrt Boštanj, 
Pekarne Grosuplje, Pomurskih mlekarn, Lončarstva Dobo-
všek ter podjetij Jub, Mekol ter Sign-supply. Hvala pa tudi 
animatorkam, ki so z nasmehom in radoživostjo skrbele, da 
so otroci uživali v ustvarjanju in igranju. 

Več fotoutrinkov najdete na facebook strani Preplet - društvo 
za ustvarjalno skupnost, prisluhnete pa lahko tudi prispevku 
v radijski oddaji  Kulturomat na Radiu Slovenija.

Lara Kastelic, Društvo Preplet
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Rotaract klub Grosuplje je eden 
izmed 18-ih Rotaract klubov v Slo-
veniji, sestavljen iz članov starih od 
osemnajst do trideset let. Od svoje 
ustanovitve maja 2007 smo izvedli 
številne projekte, ki so bili namenje-
ni mladim in socialno ogroženim 
v lokalnem okolju, na katere smo 
zelo ponosni. Poleg dobrodelnosti 
je poslanstvo kluba tudi usmerjanje 
članov v hitrejšo in kakovostnejšo 
osebnostno rast v najbolj pomemb-
nih letih odraščanja.

V letošnjem letu bomo v sodelovanju s študentskim klubom 
Groš omogočili mladim pridobivanje znanja in izkušenj s po-
dročja podjetništva in poslovne kariere. 

Prvi tovrstni dogodek se bo zgodil že 24. septembra ob 19. uri 
v Mestni knjižnici Grosuplje, kjer bomo gostili zanimivega 
predavatelja dr. Željka Čurića, priznanega psihiatra in stro-
kovnjaka za usposabljanje in treninge na področju poslovne 
in športne psihologije. Naslov predavanja bo Emocionalna 
inteligenca. Kratek izvleček iz predavanja si lahko preberete 
v naslednjem odstavku:

Emocionalna inteligenca ima velik vpliv na vašo uspešnost na 
delovnem mestu, saj smo tudi v službi jezni, potrti, zaskrblje-
ni, veseli, navdušeni ... Včasih je poslovni svet verjel le v moč 

razuma, IQ je bil vladar sveta. Danes je prav nasprotno, po 
nekaterih raziskavah naj bi bil kar za 80 % poslovnega uspeha 
odgovoren EQ (emocionalni količnik). Več o tem, lahko izve-
ste na septembrskem predavanju.

Oktobra bomo gostili strokovnjake s področja socialnega 
podjetništva in startupov. Svoje poslovne zgodbe bodo pred-
stavili mladi podjetniki in vas poskušali navdušiti za lastno 
poslovno pot. Datumi in lokacije bodo objavljene v lokalnih 
medijih in na naši spletni ter facebook strani.

Tudi to rotarijsko leto bomo aktivno delali in se družili ter 
vložili energijo v iskanje in pridobivanje novih članov, ki jim 
bo beseda izjemnost predstavljala izziv. 

Vabimo vse mlade med 18-im in 28-im letom starosti, da se 
pridružijo Rotaract klubu Grosuplje. 

Kot član Rotaract kluba Grosuplje imaš priložnost spoznati 
zanimive ljudi, sodelovati na lokalnih in mednarodnih pro-
jektih, potovati ter se predvsem zabavati. S tem pa na svoje-
vrsten mladosten način prispevati h krepitvi rotarijske ideje.

Želimo si, da bi klub z zagnanostjo in druženjem uspešno 
deloval še naprej v pozitivnem in aktivnem duhu. Zgradili 
bomo prijateljske vezi med novimi in obstoječimi člani ter 
tako poskrbeli za nadaljnje  delovanje kluba. 

Blaž Glavič
Predsednik RAC Grosuplje 2015/16

Rotaract klub Grosuplje

vabi na slavnostno prireditev ob 40. obletnici delovanja,
v soboto, 10. oktobra ob 14.uri v avlo POŠ Šmarje-Sap.

Pozdravni nagovori: Katarina Rupnik-predsednica DPM Šmarje-Sap,
Uroš Brezovšek-podpredsednik zveze prijateljev mladine Slovenije,
dr. Peter Verlič-župan občine Grosuplje

Kulturni program: VVZ Kekec Grosuplje- enota Pika Šmarje-Sap,
učenci OŠ LA Grosuplje- PŠ Šmarje-Sap, Plesni klub SPOT,
gledališka skupina Fabula est iz Šmarja-Sapa, Dejan Vunjak

Igrivi program: vzgojiteljice VVE Pika Šmarje-Sap,
Taborniški rod Louis Adamič Grosuplje

Program povezujeta: Tjaša Petrič in Nina Mestek  
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V nedeljo, 5. julija 2015, je na travniku v Velikih Lipljenah 
potekala prireditev Strojnega krožka Kmetovalec, kjer so si 
člani društva lahko ogledali, kako spraviti krmo na strmih 
travnikih.

Vse prisotne člane društva je na prireditvi lepo pozdravila 
strokovna sodelavka pri Strojnem krožku Kmetovalec Ana 
Pavčič. Dejala je, da se nahajamo na travniku velikem 3,75 
ha, povprečen nagib tega travnika pa znaša 33%. Na nekate-
rih delih travnika govorimo tudi o 40% ali celo 50% naklonu. 
Ker je takšnih površin v Sloveniji veliko, je prepričana, da bo 
prikaz dela na takšnem terenu za člane društva zelo zanimiv.

Lep pozdrav vsem, ki so se prireditve udeležili, je namenil 
tudi predsednik Strojnega krožka Kmetovalec Alojzij Potoč-
nik. Tudi on je dejal, da je terenov kot je travnik, na katerem 
se nahajamo, v Sloveniji veliko, tako da je Slovenija kar tež-
ka za obdelavo. Ročne košnje pa je vedno manj, ker ni ljudi. 
Vsem članom društva, ki so pomagali pri organizaciji priredi-
tve, se je lepo zahvalil, sicer pa je vsem zaželel, da se bodo na 
prireditvi dobro počutili, pridobili kakšne pozitivne izkušnje 
in mogoče tudi kupili kakšen stroj.

Župan dr. Peter Verlič pa je dejal, da se še dobro spominja, 
ko je Strojni krožek Kmetovalec lani praznoval 20 let. Sam 
meni, da so takšne prireditve, posveti, prikazi mehanizacije 
zelo pomembni. Spominja se, kako je pred 20 leti prišel v Tla-
ke in mu je pokojni tast razlagal, kako so včasih kosili na roke. 
Ob 3. uri zjutraj so začeli, ob 7.30 uri imeli malo malice in 
delali naprej. Če se je kaj spremenilo v teh 20 letih, ko je sam 
na vasi, se je prav gotovo mehanizacija. Stroji so vedno bolj 
moderni, novi, je pa žal res, da tudi dražji.

V imenu občine Grosuplje se je Strojnemu krožku Kmeto-
valec lepo zahvalil za sodelovanje. Povedal je, da se na občini 
trudimo, da bi čim prej čim več domače solate in domačega 
sadja prišlo na krožnike otrok v vrtcih in v šolah. Sicer pa je 
prepričan, da bomo skupaj s strojnim krožkom še prišli do 
kakšne ideje, da bo kmetijstvo v občini živelo tudi naprej, da 
bo naša občina, tako kot pravimo, med mestom in podeže-
ljem.

V nadaljevanju prireditve so člani društva lahko prisluhnili 
in si ogledali predstavitve mehanizacije. Podjetje Svet strojev 
d.o.o. je predstavilo kosilnici za velike strmine s koso 2 m in 
3 m, mulčer in zgrabljalnik Hillrake, podjetje SIP, Strojna in-
dustrija d.d. Šempeter je predstavilo stroje za spravilo sena, 
podjetje RIKO Ribnica pa je predstavilo mulčarja na daljin-
sko upravljanje.

Jana Roštan, foto: Brane Petrovič

Prireditev Strojnega krožka Kmetovalec:
prikaz spravila krme na strmih travnikih

Ljubitelji stare tehnike pri PGD Šmarje Sap, smo se ponov-
no organizirali in udeležili mednarodnega srečanja gasilcev, 
»Feuerwehr Sternfahrt« v Švici v mestu Wetzikon, ki leži ob 
Züriškem jezeru.

Naše priprave so se pričele že leto poprej, kot vseh ostalih 
srečanj, smo se tudi tega udeležili z našo vprežno ročno bri-
zgalno. Ker Švica ni članica EU veljajo ob prehodu meje vsi 
carinski predpisi. Zato smo se odločili da s sabo ne bomo vo-
zili svojih konj. V juniju 2014 sem se podal na pot v Švico in 
v samem mestu poiskal sigurne vozne konje in jih rezerviral 
za čas parade na srečanju. Za brizgalno pa je bilo potrebno 
urediti carinske dokumente za začasni uvoz v Švico.

Na skoraj 1000 km dolgo pot smo se odpravili 13. maja zjutraj 
in v večernih urah prispeli v Wetzikon, v mesto organizator-
ja, opravili prijavo ter poiskali naše prostore za prenočevanje. 
Nastanitev smo imeli v 15 km oddaljenem mestu Rapperswill. 
To je prelepo mesto ob jezeru s prečudovitim starim mestnim 

jedrom, katerega smo si ogledali še isti večer.

Naslednji dan, v četrtek, smo si vzeli čas za ogled slapov na 
reki Rhein, kjer te prevzame mogočnost slapov. Ustavili smo 
se tudi v mestu Stein am Rhein.  Mesto te prevzame s svojo 
zgodovinsko arhitekturo, saj ima še rimsko poreklo. 

Petek je bil čas za ogled mesta gostitelja, razstavnih prosto-
rov, starodobnikov, muzejev in mestnih jeder. Razstavljenih 
je bila pisana množica vsaj 200 starodobnikov, s častitljivimi 
starostmi, tja do 90 let. To je en sam velik sijaj spolirane plo-
čevine, neskončnih ur dela ljubiteljev te tehnike, kateri obna-
vljajo zgodovino razvoja gasilstva v svetu.

Zabavi se ravno tako ne sme odreči, kaj je lepšega, kot srečati 
prijatelje in znance iz prejšnjih srečanj, s katerimi se pogovar-
jamo bolj z rokami, kot z besedo, spontanost in prisrčnost teh 
srečanj pa doživiš le tukaj.

Sobota pa je že delovni dan. Ogledati si je bilo potrebno, kje 
bo potekala povorka, pripraviti je bilo potrebno našo prelepo 

Slovenski gasilci v Švici
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V soboto, 18. julija 2015, se je na Polici odvila proslava ob 
90-letnici Prostovoljnega gasilskega društva Polica. Slovesno-
sti so prisostvovali gostje: član upravnega odbora Gasilske 
zveze Slovenije in predsednik Regije Ljubljana I Franc Bra-
deško, župan občine Grosuplje dr. Peter Verlič, predsednik 
Gasilske zveze Grosuplje Andrej Bahovec, predsednik Kra-
jevne skupnosti Polica Mitja Gioahin, namestnik poveljnika 
Gasilske zveze Ivančna Gorica Jože Miklavčič in domači žu-
pnik Slavko Judež, pa seveda številni gasilci iz sosednjih in 
prijateljskih gasilskih društev, slovesnosti je prisostvoval tudi 
častni predsednik Prostovoljnega gasilskega društva Polica 
Franc Vrhovec.

Poliško gasilsko društvo je praznovalo 90 let. To ni kratka 
doba za neko društvo. Skozi 90-letno zgodovino društva se 
je zamenjalo veliko število članov in kar nekaj predsednikov. 
Skozi zgodovino društva nas je popeljal in nam predstavil 
nekaj njegovih pomembnejših mejnikov zdajšnji predsednik 

Prostovoljnega gasilskega društva Polica dr. Sebastian Kaste-
lic.

Pred 90 leti so možje in fantje ob proslavljanju farnega žegna-
nja na Polici sprejeli predlog in predlagali iniciativni odbor za 
ustanovitev gasilskega društva na Polici. Povod za to je bil ve-
lik požar, ki se je takrat zgodil pri Grudnu. Iniciativni odbor 
je nato 29. 12. 1925 sklical ustanovni občni zbor, na katerem 
se je v društvo vpisalo preko 40 članov.

Predsednik Prostovoljnega gasilskega društva Polica dr. Se-
bastian Kastelic je povedal, da so v društvu že prvo leto po 
ustanovitvi kupili ročno brizgalno. Leta 1927 so začeli z izgra-
dnjo prvega gasilskega doma, ki je bil dokončan in slovesno 
predan svojemu namenu leta 1928. Prvo motorno brizgalno 
so v društvu kupili leta 1938. V času po vojni, od leta 1945 
do leta 1947, je v takratnem gasilskem domu gostovala šola. 
Leta 1959 je bil razvit prvi društveni prapor. Prve članice so v 
društvu sprejeli leta 1954. V letu 1967 je društvo dobilo prvo 
terensko vozilo, znamke Jeep, ki so ga že čez dve leti zamenjali 
z Land Roverjem. Leta 1972 so kupili novo motorno brizgal-
no Rosenbauer, ki je še danes v operativni uporabi.

Od leta 1975 do leta 1979 je potekala gradnja novega gasilske-
ga doma na Polici na sedanji lokaciji. Ob otvoritvi gasilskega 
doma je bilo prevzeto tudi novo terensko vozilo. Naslednje 
gasilsko vozilo Renault Trafic je društvo predalo v operativno 
uporabo leta 1988. Leta 1992 so na Dolah prvič organizirali 
Florjanovo procesijo, ki od leta 2002 dalje poteka na Polici. 
Ob praznovanju 70-letnice so prevzeli rabljeno gasilsko ci-
sterno, ki so jo kupili od Prostovoljnega gasilskega društva 
Šentvid pri Stični. Leta 1996 pa so s Prostovoljnim gasilskim 
društvom Prežganje podpisali listino o pobratenju, tako da 

Proslava ob 90-letnici
Prostovoljnega gasilskega društva Polica

damo, vprežno ročno brizgalno, s svojo častitljivo starostjo 
136 let in izobesiti zastave ter napis »Slovenija«. Konje je pri-
peljal še naš prevoznik (furman). Vpregli smo jih v našo vpre-
žno ročno brizgalno in se popeljali skozi mesto, na zborno 
mesto, od tu pa na čelu slovenskega ešalona po ulicah sko-
zi mesto. S tem je bil slovenski ešalon bolj vpadljiv in smo 
skozi vso pot povorke poželi veliko aplavzov ter pozdravov 
»Slovenija«. Vse te ovacije v tebi vzbudijo ponos in zanos, da 
si Slovenec in da tako enkratno zastopamo in predstavljamo 
slovensko gasilstvo. Povorka je zaključena, pospravimo, se 
udeležimo zaključne prireditve, se poveselimo in se odpravi-
mo k počitku, saj nas naslednji dan čaka zopet dolga pot do 
doma.

Iz fotografij pa je vidno, da smo ponosni državljani in gasilci. 
Kjer koli hodimo, vedno poskrbimo, da se ve, od kod smo in 
kdo smo. Vse lepo enkrat mine in tako ponovno naložimo 
vso opremo in pot pod noge. 

Vsako potovanje je tudi določen strošek. Glavnino smo po-
krili udeleženci sami, na pomoč pa so nam priskočili še: Ga-
silska zveza Slovenije, Gasilska zveza Grosuplje, predvsem pa 

Občina Grosuplje ter gospod župan Dr. Peter Verlič, katera 
sta nas izdatno podpora iz fonda za pokroviteljstvo. Vsem 
vam se najlepše zahvaljujem. 

Anton Kastelic

Na razstavnem prostoru starodobnikov,  na dan parade.
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bodo v prihodnjem letu obeležili že 20. obletnico. Razširitev 
gasilskega doma na sedanje stanje je potekala od leta 1997 do 
leta 2002, ko je dom predal svojemu namenu sedaj kardinal 
Franc Rode. Tega leta je društvo od občine Grosuplje prejelo 
tudi zlati znak občine Grosuplje.

Ob 80-letnici društva so izdali kroniko društva, ki prikazujejo 
vseh 80 let delovanja društva. Na proslavi pa so razvili novi 
društveni prapor.

V zadnjih 10 letih je društvo leta 2006 kupilo novo moštveno 
vozilo GVM, ki je še vedno v operativni uporabi, leta 2009 pa 
so od Prostovoljnega gasilskega društva Grosuplje odkupili 
rabljeno vozilo GVC 16/40, ki tudi še služi svojemu namenu.

Ob teh glavnih mejnikih velja omeniti še to, da so se člani 
društva vsa leta udeleževali različnih izobraževanj, vaj in tek-
movanj. S stalnim izobraževanjem in s skrbjo za operativno 
pripravljenost so člani društva vedno izpolnili svojo nalogo, 
ko je bilo potrebno priskočiti drugim v pomoč.

Predsednik Prostovoljnega gasilskega društva Polica dr. Se-
bastian Kastelic je še povedal, da meni, da bi bili ustanovni 
člani društva zadovoljni in ponosni, ko bi videli, kaj je nastalo 
iz društva, katerega so ustanovili pred 90 leti. V društvu je 
trenutno včlanjenih 247 članov in ima 23 usposobljenih ope-
rativnih gasilcev. Ob tej priložnosti se je zahvalil tudi vsem 
sponzorjem in donatorjem, ki se kadarkoli odzovejo na njiho-
ve prošnje in jim pomagajo po svojih močeh. Za dobro sode-
lovanje pa se je zahvalil tudi vsem članom društva.

Predsednik Krajevne skupnosti Polica Mitja Gioahin je v 
imenu krajevne skupnosti Polica vsem gasilkam in gasilcem 

čestital ob tem velikem prazniku in si zaželel dobrega tudi na-
daljnjega sodelovanja.

Prisrčen pozdrav je vsem zbranim namenil tudi predsednik 
Gasilske zveze Grosuplje Andrej Bahovec. Prostovoljno gasil-
sko društvo Polica obeležuje 90 let. Gasilci na Polici tako že 
90 let zagotavljajo varnost svojim vaščanom in širši okolici, 
varujejo njihova življenja in imetje, ter priskočijo na pomoč 
vedno, kadar je to potrebno.

»Polica je zelo lepa vas, hitro rastoča vas, in zato še kako po-
trebuje nekoga, ki bo bdel nad varnostjo njenih ljudi in nad 
varnostjo imetja. To ste vi, vaše poslanstvo, in prav je, da ga 
nadaljujete, s tem pa tudi potrjujete, da so se vaši predniki 
prav odločili,« je dejal Andrej Bahovec in še povedal, da ni vse 
samo v imetju, v dobri opremi, da je veliko tudi v znanju. Prav 
na tem področju pa tudi Prostovoljno gasilsko društvo Polica 
veliko pripomore v Gasilski zvezi Grosuplje. Predsednik Pro-
stovoljnega gasilskega društva Polica dr. Sebastian Kastelic je 
namreč v Gasilski zvezi Grosuplje prevzel področje izobraže-
vanja, ki je za gasilstvo v tej moderni dobi izrednega pomena.

Vse prisotne je na slovesnosti v svojem imenu in v imenu ob-
čine Grosuplje pozdravil tudi župan dr. Peter Verlič. Gasil-
kam in gasilcem je ob tem visokem jubileju iskreno čestital 
in se jim zahvalil za vse dobro in nesebično, kar storijo pri 
pomoči bližnjemu in pri varovanju našega imetja. »Da ne go-
vorim o tem, koliko prostovoljnih ur je šlo, zato da je tukaj tako 
lep gasilski dom, zato da je tukaj pravo gasilsko življenje,« je 
dejal.

Čestitkam in lepim željam se je pridružil tudi član upravnega 
odbora Gasilske zveze Slovenije in predsednik Regije Ljublja-
na I Franc Bradeško.

Ob praznovanju 90-letnice Prostovoljnega gasilskega društva 
Polica smo slovesno predali svojemu namenu nova dvižna 
garažna vrata, ki jih je sponzoriralo podjetje KME d.o.o. Pro-
gram, ki ga je povezovala Majda Kastelic, sicer tudi predse-
dnica članic pri Gasilski zvezi Grosuplje, so popestrili Poliški 
harmonikarji in Trebanjska godba z mažoretkami. 

Jana Roštan, foto: Brane Petrovič
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V soboto, 22. avgusta 2015, se je v Ponovi vasi odvila slo-
vesnost ob prevzemu novega gasilskega moštvenega vozila, 
novih dvižnih garažnih vrat in ob otvoritvi prenovljenih pro-
storov Prostovoljnega gasilskega društva Ponova vas. Slove-
snosti so se udeležili gostje: župan občine Grosuplje dr. Peter 
Verlič, namestnik predsednika Gasilske zveze Grosuplje Iz-
tok Vrhovec, pomočnik poveljnika Gasilske zveze Grosuplje 
Martin Jaklič, župnik Milan Grden in predsednik Krajevne 
skupnosti Št. Jurij Milan Kumše, pa seveda številni gasilke in 
gasilci iz sosednjih in prijateljskih gasilskih društev ter tam-
kajšnji krajani.

Gasilke, gasilce, goste in ostale obiskovalce prireditve je lepo 
pozdravil predsednik Prostovoljnega gasilskega društva Po-
nova vas Jože Kocjan. Povedal je, da je po programu nabave 
vozil, ki ga izvaja Gasilska zveza Grosuplje v tesni povezavi 
z Občino Grosuplje, v letošnjem letu njihovo društvo prišlo 
na vrsto za posodobitev voznega parka. Po potrditvi letnega 
plana so zato takoj začeli zbirati ponudbe in ugotovili, da bi 
ob nakupu popolnoma novega vozila porabili praktično vse 
prihranke. Iz tega razloga so iskali možnost za nakup cenejše-
ga vozila. Našli so 9 mesecev rabljeno vozilo z malo prevože-
nimi kilometri in z veliko dodatne opreme ter po sprejemljivi 
ceni. Odločitev je bila tako neprimerno lažja. Vozilo pa jim je 
tudi zelo ustrezalo. Ob nakupu vozila jih je sicer čakalo še kar 
nekaj dodatnega dela, saj je bilo potrebno vozilo prebarvati 
in izvesti nadgradnjo za uvrstitev v specialno gasilsko vozi-
lo. Veliko dela jim je z delovnimi in zagnanimi člani društva 
uspelo opraviti v samem društvu, s tem pa so prihranili kar 
veliko sredstev.

Članom Prostovoljnega gasilskega društva Ponova vas se 
tako ta dan uresničuje velika želja, dobili so novo sodobno 
klimatizirano vozilo za prevoz moštva. Posebno pa so tega 
dogodka veseli tudi njihovi starejši gasilci, ki bodo s to prido-
bitvijo pridobili prijetnejše razmere za potovanje po raznih 
tekmovanjih širom Slovenije. Na leto se namreč poleg po-

kalnega tekmovanja udeležujejo še 30 ostalih meddruštvenih 
tekmovanj.

Drugi razlog, da ta dan praznujejo, pa je otvoritev dvižnih 
garažnih vrat, dokončanje klubske sobe in posodobitev ga-
ražnega prostora. Tudi s temi pridobitvami stremijo k vzdr-
ževanju obstoječih dobrin in k napredku ter razvoju društva. 
S tem skrbijo za ustrezno pripravljenost in opremljenost, kar 
pomembno vpliva na hitrejši izvoz ob intervencijah.

Predsednik Jože Kocjan se je ob tej priložnosti zahvalil vsem 
članom društva, ki so sodelovali pri realizaciji zastavljenega 
plana, to je tako pri preureditvi prostorov kot tudi pri delih 
na novemu gasilskemu vozilu, ter vsem donatorjem in kraja-
nom, krajevni skupnosti, vodstvu gasilske zveze in občini za 
dodeljena sredstva in podporo.

Namestnik predsednika Gasilske zveze Grosuplje Iztok Vr-
hovec je članicam in članom Prostovoljnega gasilskega dru-
štva Ponova vas ob tem trojnem praznovanju, ko prevzemajo 
novo gasilsko moštveno vozilo, ko se veselijo novih dvižnih 
modernih garažnih vrat in ko so obnovili notranjost gasilske-
ga doma, v imenu Gasilske zveze Grosuplje iskreno čestital. 
Dejal je, da so že njihovi predhodniki znali začrtati pot, z za-
gonom in gasilsko pripadnostjo pa danes to pot nadaljujejo.

Domačine in goste je na prireditvi lepo pozdravil tudi pred-
sednik Krajevne skupnosti Št. Jurij Milan Kumše. »Vse kar je 
v dobrobit našega kraja, je tisto, kar nas v krajevni skupnosti 
veseli,« je dejal in vsem zaželel lepo praznovanje.

Župan dr. Peter Verlič je razmišljal, kako pomembno je 
danes druženje, povezovanje, sodelovanje, ko se srečamo v 
živo, ne le preko telefona ali spleta, prav tako pa je v gasilskih 
društvih. Ko se članice in člani društva srečujejo v prostorih 
društva, delajo plane za naprej, ko se pogovarjajo o tem, kaj 
vse so že dosegli v preteklosti. »In to vam daje to energijo za 
takrat, ko je treba bodisi zmagovat na tekmovanjih, ali pa huj-
še, ko je treba zmagat na intervenciji. In zato vam izrekam vso 

Slovesnost ob prevzemu novega gasilskega moštvenega 
vozila, novih dvižnih garažnih vrat in ob otvoritvi 
prenovljenih društvenih prostorov v Ponovi vasi
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zahvalo in občudovanje. Seveda pa ne morete zmagovati brez 
ustrezne opreme in mehanizacije, zato smo pa danes tu, da se 
poveselimo,« je dejal župan in predsedniku Jožetu Kocjanu ter 
članicam in članom Prostovoljnega gasilskega društva Pono-
va vas iskreno čestital.

Slovesno smo predali svojemu namenu gasilsko moštveno vo-
zilo GVM 1, da bo vozilo uspešno služilo svojemu namenu, 
da bo vožnja z njim kar se da varna ter intervencije čim bolj 
uspešne, pa je župnik Milan Grden vozilo tudi blagoslovil.

Temu slovesnemu trenutku pa je sledil še eden. Predsednik 
Prostovoljnega gasilskega društva Ponova vas Jože Kocjan, 
župan dr. Peter Verlič in namestnik predsednika Gasilske 
zveze Grosuplje Iztok Vrhovec so slovesno prerezali trak in 
otvorili nova dvižna vrata, za tem pa smo si vsi skupaj ogledali 
še lepo prenovljene prostore.

Jana Roštan, foto: Brane Petrovič

V soboto, 5. septembra 2015, je v Prevaljah potekalo zaključ-
no tekmovanje starejših gasilcev in gasilk za pokal Gasilske 
zveze Slovenije za leto 2015. Med starejšimi gasilci so prvo 
mesto osvojili starejši gasilci Prostovoljnega gasilskega dru-
štva Grosuplje, in to že tretje leto zapored. Dan za tem, v ne-
deljo, 6. septembra 2015, je zato Prostovoljno gasilsko dru-
štvo Grosuplje v čast tega velikega dosežka za njih pripravilo 
tudi poseben sprejem. Člani tekmovalne ekipe so: Marjan Šir-
celj, Marjan Urbančič, Jože Kadunc, Franc Dremelj, Avgust 
Burger, Zdravko Perme, Franc Jaklič, Janez Štangar in Jernej 
Kocman.

Na sprejemu so jih pričakali in jim za naslov pokalnih pr-
vakov iskreno čestitali predsednik Prostovoljnega gasilske-
ga društva Grosuplje Iztok Vrhovec, župan dr. Peter Verlič, 
direktor občinske uprave Dušan Hočevar, predsednik Ga-
silske zveze Grosuplje Andrej Bahovec, poveljnik Gasilske 
zveze Grosuplje Janez Pezdirc, predsednik Regije Ljubljana II 
Uroš Gačnik, poveljnik Regije Ljubljana II Borut Lončarevič, 
predsednik Veteranske komisije pri Gasilski zvezi Grosuplje 
Anton Kastelic, poveljnik Civilne zaščite Grosuplje Niko Mi-
hičinac ter seveda številni članice in člani Prostovoljnega ga-
silskega društva Grosuplje.

Predsednik PGD Grosuplje Iztok Vrhovec je ob tem povedal, 

da se je to, da je neka ekipa trikrat zapored osvojila državni 
pokal Gasilske zveze Slovenije, v zgodovini slovenskega ga-
silstva zgodilo šele drugič. »Dragi veterani, iskrene čestitke 
s strani našega društva, s strani vseh naših članic in članov, 
tako mlajših kot starejših, predvsem pa s strani vodstva. Ve-
seli in ponosni smo na vas,« je starejšim gasilcem PGD Gro-
suplje čestital predsednik Iztok Vrhovec. »Iskrene čestitke, 
ponosni smo na vas, veselimo se z vami, pazite na ta pokal,« 
pa je starejšim gasilcem PGD Grosuplje čestitke izrekel župan 
dr. Peter Verlič.

Jana Roštan, foto: Brane Petrovič

Starejši gasilci PGD Grosuplje so že tretje leto zapored 
postali pokalni zmagovalci Gasilske zveze Slovenije

»Sedaj je čas za spomine«, bi bilo ra-
zumeti še vedno iskrivo sogovornico 
Francko Kralj iz Grosuplja, ki je pred 
meseci praznovala 90 letnico življenja.
Ko se srečujemo in pogovarjamo s sta-
rejšimi, večkrat dobimo vtis, da niso 
vedno zadovoljni s sedanjimi dogaja-
nji na družbeni sceni, da manjka po-
štenja, da je bilo včasih drugače. Da je 
moral človek vrniti, če si je preveč vzel, 

da se je moral opravičiti, če ni pravično govoril, da je skratka 
moral za napake prevzemati odgovornost.
Francka Kralj se sicer ne jezi preveč, ker ni tak človek, rada je 
z ljudmi v dobrih odnosih, s sosedi se dobro razume. S stra-

stjo govori o svojem življenju in ga v strnjeni obliki takole 
opiše:
»Rojena sem bila 17. 5. 1925 na Studencu na Blokah. Zaradi 
težkih socialnih razmer je oče kot ekonomski emigrant od-
šel na delo v Kanado. Mati je ostala z menoj in bratom ter 
očetovimi starši sama na kmetiji. Ni bila dovolj le takratna 
socialna beda, 1941 je prišlo še hujše in težje gorje, vojna. Za 
Notranjsko je itak znano, da so bili tam tudi izdajalci in črna 
roka. Sama nikoli ne bom razumela, kako lahko sosed izda 
soseda okupatorje. Srhljivih in grozljivih dogodkov je bilo ve-
liko in svoja najlepša mladostna leta sem preživela v takšnih 
razmerah. 
Bila pa je tudi lepa stran mladosti. Z 22. leti sem spoznala svo-
jega prvega moža, ki je bil inštruktor za jadralna letala. Žal 

Sedaj je čas za spomine…
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je bila najina sreča kratka, saj se je po 9 mesecih smrtno po-
nesrečil pri svojem delu. V veliki žalosti me je pot vodila iz 
Postojne, Kranja v Kočevsko Reko. Tam sem bila 16 let zapo-
slena kot pisarniška delavka na Posestvu Snežnik in to so bili 
zame najlepši časi.
Spoznala sem drugega moža in imela sva hčerko Darjo. Za-
radi njenega šolanja smo se preselili v Grosuplje. Z nami sta 
živela tudi moja mama in oče, ki se je vrnil iz tujine. Tudi hči 
si je ustvarila družino, imam dve vnukinji in sedaj tudi prav-

nučko. Po 56 letih zakona je mož Franci umrl, jaz pa se še kar 
dobro držim, kljub dvema težkima operacijama.
Če pogledam nazaj, sem imela težko in tudi lepo življenje. Re-
cepte za kakovostno in dolgo življenje je težko dajati. Kdor bo 
dočakal moja leta, bo videl.«
Mi pa dodajamo – pojdimo za njo!
V imenu KO ZB NOB Grosuplje iskrene čestitke in dobre že-
lje!

Avgust Gril, predsednik

Spominskega pohoda Združe-
nja borcev za vrednote NOB, 
veteranov vojne za Slovenijo 
(ZVVS in SEVER) in sloven-
skih častnikov, se vsako leto 
udeleži tudi delegacija članov 
ZB za vrednote NOB Grosuplje.  

Letos je prapor združenja na 
vrh Triglava poneslo šest čla-
nov. Skupaj se je pohoda udele-

žilo 461 domoljubov, ki znajo ceniti našo zgodovino. Vsi ude-
leženci smo ob 30-tem pohodu prejeli lično brošuro s čestitko 
predsednika Republike Slovenije, Boruta Pahorja: 

»Dovolite mi, da vam ob tridesetletnici spominskih poho-
dov na Triglav čestitam. Čestitam za vztrajnost obeleževanja 
vzpona partizanskih patrulj na naš vršac leta 1944, čestitam 
za pripravljenost vzdrževati spomin na dogodke in ljudi ob-
dobja, ki je temeljito prispeval k izgradnji naše nacionalne 
samozavesti in čestitam za vašo pripravljenost prihodnim 
rodovom širiti vedenje o prelomnih časih in pomembnih tre-
nutkih naše zgodovine. 

Letos obeležujemo 70 let zmage nad nacizmom in fašizmom. 
Vendar tu ne gre samo za datum formalne kapitulacije in pre-
daje nasprotnika v Sloveniji. Gre za datum in dan, ki zajema 
več kot štiri leta boja proti okupatorju, štiri leta vojne, ki je 
med slovenskim prebivalstvom povzročila skoraj 100 tisoč žr-
tev in še večje število ljudi, katerih telo ali duša sta bila za ve-
dno zaznamovana  ter za seboj pustila neverjetno uničenje. A 
kakšen bi bil šele davek, če do odpora okupatorju ne bi prišlo. 
Razkosanje domovine na tri dele, ponemčenje, italijanizacija 
in madžarizacija, nasilno izseljevanje, zapiranje v koncentra-
cijska taborišča, izguba nacionalne identitete in dostojanstva. 
Upor in odpor sta to preprečila.

Z odporom smo postali sestavni del velike koalicije sil, ki je 
porazila nacizem in fašizem in Evropi zagotovila možnost 
poti v prihodnost. Priznanje za nedvomen prispevek sloven-
skega narodno osvobodilnega boja k zmagi je bilo tudi pova-
bilo slovenskim veteranom druge svetovne vojne na obeleži-
tev 70 obletnice izkrcanja zavezniških sil v Normandiji. 

Naš odpor in narodno osvobodilni boj je temeljil na ljudeh. 
Na ljudeh, ki so bili pripravljeni na žrtve, ki so bili privrženi 
svobodi in ki so se zavedali, da le z bojem lahko ohranimo 

svoj obstoj. Takšni so bili tudi ljudje, ki so maja, avgusta in 
oktobra 1944 stopili na vrh Triglava. Patrulje Gradnikove bri-
gade, igralske skupine IX. Korpusa ter Jeseniško-bohinjskega 
odreda so na vrhu pokazale in dokazale, da je ta prostor slo-
venski. Triglav je bil simbol slovenstva in naše zemlje skozi 
zgodovino. A nikdar do tedaj ni bilo toliko simbolike v treh 
vrhovih, ki opisujejo našo domovino. Triglav je bil simbol 
odpora in to je slovenska zastava na vrhu tudi potrdila. Tega 
so se naši partizani dobro zavedali. Iz zapisov je razvidno, da 
so tudi pred letom 1944 poskušali z osvojitvijo vrha pokazati 
upornost in vztrajnost boja. Leta 1942 je patrulji Gorenjskega 
odreda pot na vrh preprečila velika sovražnikova ofenziva. A 
seme je bilo zasejano. 

Pomena Triglava so se zavedali tudi udeleženci pohoda na 
Triglav junija 1991. Tudi tedaj je slovenska zastava na vrhu 
očaka pokazala, dokazovala in zagotavljala, da je tu Slovenija 
in da smo pripravljeni in sposobni našo državo braniti. Pri-
hodnje leto bomo praznovali 25 letnico naše samostojnosti. 
Praznujmo jo ponosno z enotnim glasom ter pod simbolom 
našega naroda in države, Triglavom. 

Želim vam še veliko organizacij pohodov na Triglav in srečno 
naši domovini Sloveniji.«
Čestitka predsednika republike Slovenije, ki sem jo zapisal 
dobesedno, bi se morala slišati tudi na vseh prireditvah, kjer 
se poskuša nasilno izenačiti zasluge partizanov in tistih, ki so 
se borili na strani okupatorja proti domovini. 

Hvala vam predsednik za jasne besede in priznanje sloven-
skim domoljubom.

Grosuplje, 12. 7. 2015
Franc Štibernik, predsednik ZB NOV Grosuplje

30. spominski pohod na Triglav

Vir: čestitka predsednika Republike Slovenije, Boruta Pahorja iz brošure 
»30 let spominskih pohodov na Triglav«
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Pohodniki Območnega združenja veteranov vojne za Slovenijo 
Grosuplje, smo se v soboto 4. julija prvič odpravili na pohod 
na Vrhniko. Zbrali smo se pri bifeju Fortuna na Cikavi in se s 
tremi avtomobili odpeljali  proti cilju. 
Vrhničani so nas sprejeli gostoljubno, prisrčno, organizacija je 
bila odlična, Postregli so nam z okrepčili, poskusili smo nji-
hovo vrhniško čokolado in znamenite vrhniške piškote. Pose-
bej je treba poudariti, da je za odlično organizacijo in dobro 
vzdušje zaslužna predvsem Marija Dolenc, seveda s svojimi 
sodelavci, ki so nam vsem pripravili res lep dan. 

Območno združenje veteranov vojne z a Slovenijo Vrhnika je 
letos prvič organizirala pohod in povabila poleg našega zdru-
ženja tudi druga sorodna društva. Pohod je bil posvečen To-
netu Jesenku, ki je bil v vodstvu OZVVS Vrhnika od začetka 
delovanja. Žal ga ni več med nami, na veselje organizatorja  in 
tudi nas udeležencev,  pa so se slovesnosti pred začetkom po-
hoda udeležili tudi njegovi svojci. Predstavniki OZVVS Vrhni-
ka so ob tej priložnosti na njegov grob odnesli cvetje.

Pred začetkom pohoda sta nas pozdravila župan občine Vrh-
nika g. Stojan Jakin in predsednik OZVVS Vrhnika Borovnica 
g. Marjan Rihar. Oba sta izrazila zadovoljstvo, da smo se na tak 
način spomnili na zaslužnega člana Toneta Jesenka.
Pred pohodom smo se vpisali tudi v spominsko knjigo. 
Nato smo krenili na pohod, bili smo dobre volje in  sveži, 
čeprav je že zgodaj kazalo, da bo dan vroč. Organizatorji so 
nam v prvem delu pohoda vodili po sami Vrhniki, kjer smo 
spoznali zanimivosti Vrhnike, ki jih ni malo. Najprej smo se 
nedaleč od parka, kjer  smo se zbrali, ustavili pri spomeniku 
Ivanu Cankarju, ki stoji ob Tržaški cesti na Vrhniki. Tu smo o 
Cankarju izvedeli veliko več, kot smo  vedeli do sedaj, saj nam 
je o Cankarju pripovedovala gospa Marija Iskrenovič, citirala 
nam je njegove misli in  besede, tako da smo kulturno oboga-
teni in polni vtisov nadaljevali pot po Vrhniki, proti Sinji gorici 
ter nazaj po trasi nekdanje železniške proge. Med potjo nam 
je takratni  poveljnik TO pripovedoval dogodke iz leta 1991, 
videli pa smo tudi pomnike iz tistega časa. 
Ker je bil res vroč  dan, so naši gostitelji poskrbeli, da smo med 
potjo imeli na razpolago osvežilne pijače. Skratka res so se po-
trudili. 
Naš cilj je bil v gostilni pri Kranjcu na Vrhniki, kjer smo se 
okrepčali z okusnim bogračem in hladno pijačo.
Prišel je čas odhoda, odšli smo do svojih avtomobilov in se  
polni vtisov in navdušenja nad lepimi doživetji odpravili proti 
domu.
Dragi Vrhničani, drugo leto se spet vidimo.
Jelka Janežič 

Veterani OZVVS Grosuplje po poti spominov
na leto 1991 - Vrhnika 2015

Pohodniki Območnega združenja veteranov vojne za Slovenijo 
Grosuplje, smo se v soboto 18. julija 2015 spet odpravili na že 
8. spominski pohod na Pristavo in se udeležili spominske sve-
čanosti pri Partizanskem domu na Pristavi.

Spominsko svečanost je organizirali ZB za vrednote NOB Stič-
na s sodelovanjem združenja borcev NOB Grosuplje, Območ-
nega združenja veteranov vojne za Slovenijo Grosuplje in Ve-
teranskega društva Sever – odbor Grosuplje. 

Svečanost je bila posvečena spominu na čase med NOB,  ko 
sta na tem območju delovala okrožni komite KPS in  okrožni 
odbor OF Stična. Tu so  se tudi križale partizanske in kurirske 
poti.

Pohodniki smo se po vodstvom vodnikov izpred spomenika 
v Stični odpravili okrog 8. ure, pred seboj pa smo imeli 9 km. 
Čeprav je bilo vroče, smo  pot prehodili z veseljem in se ob 11. 
uri udeležili spominske svečanosti.

Poleg pohodnikov so se slovesnosti udeležili tudi predstavniki 
strelske sekcije našega združenja in  člani v svečanih veteran-
skih uniformah, navzoč je bil tudi novoizvoljeni predsednik 
OZVS Grosuplje gospod Mirko Zupančič, ki je navzoče  o  tej 
priliki  pozdravil.

Kulturni program je bil nepozaben, v njem so sodelovali pevci, 
harmonikarji, recitatorji in drugi. Kulturni program je pove-
zovala gospa Nuša Volkar, slavnostni govornik pa je bil Mitja 
Klavora. Skratka vzdušje je bilo enkratno pa ne samo med pro-
gramom, dobra volja se je nadaljevala tudi med druženjem,  ki 
je sledilo. Posebej nas je navdušilo dekle s harmoniko,  tako da 
smo na koncu tudi zapeli in celo zaplesali. Gostitelji so nas tudi 
pogostili z okusnim golažem in osvežilno pijačo.

Prehitro je minilo to prisrčno srečanje, domov smo odšli dobre 
volje in si obljubili, da bomo naslednje leto spet prišli.

Jelka Janežič

Veterani OZVVS Grosuplje
na 8. spominskem pohodu na Pristavo
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V sredo, 17. junija 2015, sta v Koščakovi sobi Mestne knjižnice 
Grosuplje Bogdan Gabrovec, predsednik Olimpijskega komi-
teja Slovenije – Združenja športnih zvez in mag. Mitja Lončar, 
predsednik Zveze športnih organizacij Grosuplje slavnostno 
podpisala pogodbo o delovanju Regijske pisarne Olimpijskega 
komiteja Slovenije – Združenja športnih zvez v Grosupljem. 
Podpisu pogodbe so prisostvovali župan občine Grosuplje dr. 
Peter Verlič, direktor občinske uprave Dušan Hočevar, poo-
blaščenec župana Iztok Vrhovec, podpredsednik Olimpijskega 
komiteja Slovenije – Združenja športnih zvez mag. Janez Sodr-
žnik in vodja strokovne službe Zveze športnih organizacij Gro-
suplje Andrej Cevc. Nosilec regijske pisarne bo Zveza športnih 
organizacij Grosuplje, vodja te regijske pisarne pa bo Andrej 
Cevc.

Župan dr. Peter Verlič je predsedniku OKS-ZŠZ Bogdanu Ga-
brovcu in podpredsedniku OKS-ZŠZ mag. Janezu Sodržniku 
zaželel prisrčno dobrodošlico v naši občini, ker pa je obisk 
združen še s podpisom pogodbe o delovanju regijske pisarne, 
smo seveda še toliko bolj veseli in počaščeni, da bo ta regijska 
pisarna imela sedež v naši občini. Gotovo pa je to tudi veli-
ko priznanje za Zvezo športnih organizacij Grosuplje in njeno 
delo. Župan je še povedal, da imamo v naši občini kar ambi-
ciozne načrte za razvoj športa. Pred kratkim smo se razveselili 
novega nogometnega igrišča z umetno travo, veliki pa so tudi 
načrti za ureditev novega športnega parka v bližini Sončnih 
dvorov in za ureditev nove športne rekreacijske cone na Ko-
ščakovem hribu. Šport, rekreacijo pa želimo spodbujati tudi v 
lokalnih okoljih, predvsem z manjšimi igrišči.

Predsednik Zveze športnih organizacij Grosuplje Mitja Lončar 
je povedal, da je ustanovitev regijske pisarne v Grosupljem in 
priznanje, ki ga je s tem dobila Zveza športnih organizacij Gro-
suplje, velika čast, hkrati pa tudi odgovornost. Meni, da je ta 
čast pripadla ravno Zvezi športnih organizacij Grosuplje zato, 
ker dobro in kvalitetno dela ter je lahko vzor marsikateri zvezi 
športnih organizacij v drugih občinah. Zahvala za to gre pred-
vsem Andreju Cevcu, ki je motor Zveze športnih organizacij 
Grosuplje, dobro pa sodelujejo tudi z županom dr. Petrom 
Verličem in Občino Grosuplje.

Eden od ciljev, ki si ga je zadalo novo vodstvo OKS-ZŠZ v man-
datnem obdobju 2015-2019  je ponovna vzpostavitev regijskih 
pisarn OKS-ZŠZ in vzpodbuda k njihovemu proaktivnemu 
sodelovanju ob zagotavljanju ustreznih sistemskih sredstev za 
delovanje. Cilj je, da vsaka regijska pisarna spodbudi ustano-
vitev vsaj ene občinske ali medobčinske športne zveze, ki bo 
pokrivala interese društev v občinah, kjer le-ta niso interesno 
povezana.

Naloge regijskih pisarn bodo:
• Pomoč občinskim športnim zvezam v regiji pri uresničeva-

nju dogovorjenih programov razvoja športa ter prizadevanja 
za ustanavljanje športnih zvez občin, kjer jih ni in je izražen 
interes društev za njihovo ustanovitev.

• Pomoč športnim društvom v občinah, v katerih ni ustano-
vljenih športnih zvez pri zastopanju njihovih interesov v ma-
tičnih občinah.

• Uveljavljanje modela sofinanciranja športa na lokalni ravni v 
skladu z nacionalnim programom športa 2014 - 2023.

• Spodbuja medobčinsko povezovanje in čezmejno sodelova-
nje.

• Pomoč pri zbiranju podatkov o športnih programih (priredi-
tve in vadba) v enoten športni koledar Infosport.si.

• Pomoč pri zbiranju statističnih podatkov o številu delujočih 
društvenih športnih organizacij v regiji in vključenosti prebi-
valstva v njihove programe ter pri vzpostavitvi medsebojno 
povezanih športnih organizacij v posamezni regiji in na na-
cionalni ravni.

• Pripravlja predloge za podeljevanje priznanj in aktivno sode-
luje pri pripravi regijskih podelitev priznanj OKS-ZŠZ. Re-
gijska pisarna vsako leto pripravi predlog prejemnikov Blo-
udkovih priznanj, predloge za nominacijo drugih priznanj, 
ki jih razpiše OKS in sodeluje pri regijski podelitvi priznanj 
OKS za športne dosežke.

• Po pooblastilu OKS-ZŠZ lahko podeljuje potrdila in pripo-
ročila športnikom in športnim organizacijam v svoji regiji.

• Povezuje se z lokalnimi mediji in skrbi za obveščanje o aktu-
alnih športnih dogodkih in aktivnostih v regiji.

• V sodelovanju s SSŠV se vključuje v projekte OKS-ZŠZ in jih 
koordinira ali vodi v okolju, ki ga pokriva.

• V sodelovanju s SSŠV sodeluje pri organizaciji posvetov na 
temo aktualne zakonodaje in ostalih strokovnih vprašanj.

Nosilka regijske pisarne  OKS-ZŠZ GROSUPLJE je torej Zveza 
športnih organizacij Grosuplje. Sedež regijske pisarne, ki jo bo 
vodil Andrej Cevc pa je: Zveza športnih organizacij Grosuplje, 
Ljubljanska cesta 40a, 1290 Grosuplje. Regijska pisarna sicer 
pokriva naslednje občine: Grosuplje, Dobrepolje, Ivančna Go-
rica, Kočevje, Ig, Škofljica, Velike Lašče, Sodražica, Ribnica, 
Loški potok, Osilnica in Kostel. 

Jana Roštan

Podpis pogodbe o delovanju Regijske pisarne 
Olimpijskega komiteja Slovenije
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V petek, 21. avgusta 2015, je Nogometni klub Brinje Grosu-
plje odigral svojo prvo tekmo v  3. slovenski nogometni ligi 
center. Naši nogometaši so se pomerili s člani Nogometnega 
kluba Šobec Lesce.

Začetni udarec je izvedel župan dr. Peter Verlič in tako tek-
mo tudi uradno otvoril. Tekma se je končala z neodločenim 
rezultatom (1 : 1). Led je torej prebit, vsi občanke in občani 
pa smo lepo povabljeni, da naše nogometaše spodbujamo in 
za njih navijamo na vseh nogometnih tekmah, ki bodo sledile 
v novi sezoni.

Uvrstitev Nogometnega kluba Brinje Grosuplje v 3. slovensko 
nogometno ligo center predstavlja pomemben korak tako za 
razvoj kluba kot za generacije, ki še prihajajo. Župan dr. Peter 
Verlič je ob tem povedal, da je te uvrstitve zelo vesel. Klubu in 
predsedniku kluba doc. dr. Denisu Čaleti je iskreno čestital. To 
je odraz dobrega dela, je dejal, in ob tem povabil vse nogome-
tne navdušence k ogledu tudi katere izmed prihodnjih tekem, 
še posebej pa tiste mlade, ki morda prav zdaj še razmišljajo o 

vpisu. Te bo nogomet zagotovo navdušil. Prav gotovo pa je 
uvrstitev Nogometnega kluba Brinje Grosuplje v 3. slovensko 
nogometno ligo center uspeh tudi za našo občino in tudi na ta 
način se bo o nas še veliko slišalo.

Doc. dr. Denis Čaleta pa je dejal, da gre sprva zahvala fantom, 
ker so se v prejšnji sezoni s težko borbo uspeli uvrstiti v 3. slo-
vensko nogometno ligo. Je pa res, da je ta uvrstitev za seboj 
potegnila tudi precej obveznosti za sam klub. Zahvala gre zato 
tudi vsem vestnim članom kluba, ki so skozi poletje pomagali, 
da so uspeli izpolniti vse kriterije, ki jih je Nogometna zveza 
Slovenije predložila pred njih. Prestaviti so morali ograjo okoli 
igrišča, kupiti novo toplotno črpalko zaradi povečane kapaci-
tete sanitarne vode, in podobno, da so lahko dobili licenco. So 
pa zato ob tej prvi tekmi še toliko bolj veseli, saj tekma hkrati 
pomeni, da so uspešno izvedli vse ukrepe in tako tudi uspešno 
dobili licenco. »Za to sezono pa si seveda predvsem želimo, da 
bodo igre čim boljše, da bodo fantje z borbeno igro pokazali, da 
srce res gori za Brinje Grosuplje in da postanemo trden tretjeli-
gaš, v prihodnosti pa zremo tudi proti drugi slovenski nogometni 
ligi,« je še povedal doc. dr. Denis Čaleta.

Jana Roštan, foto: Brane Petrovič

1. tekma Nogometnega kluba Brinje Grosuplje
v tretji slovenski nogometni ligi

V prvi polovici julija je v Strelskem centru Gaj Pragersko pote-
kalo 25. Državno prvenstvo (DP) z malokaliberskim orožjem. 
Med strelci iz 35 društev so bili tudi Grosupeljčani, ki so osvo-
jili  4 zlata, 2 srebrni ter 3 bronasta odličja.

V ekipnem delu s serijsko mk puško so pionirke (ekipa: Kolenc 
Olja, Durdžič Najla in Slak Sara) osvojile prvo mesto, pionirji 
pa tretje mesto ( Slak Amadej, Vukolič Gal in Urbas Matej). 
Ekipa članov z puško 60 leže ( Vidmar Alain, Bohte Ivo in Mo-
ičevič Željk)o je svojila 4.mesto, ekipa članov z mk pištolo pro-
ste izbire pa drugo mesto (Ivanc Franci, Ivanc  Rok in Jerovšek 
Ignac).

V posamični konkurenci je med kadeti z standardno mk puško 
Maj Kadunc osvojil dva naslova državnega prvaka, državna 
prvakinja med mladinkami je postala tudi Klavdija Jerovšek, 
Rebeka Slak pa je zasedla 3.mesto. Med mladinci v trojnem po-
ložaju je Jan Kolenc zasedel drugo mesto.

Državno prevenstvo je bila tudi uvodna tekma v Evropsko pr-
venstvo, ki je potekalo konec julija in na katerem je sodelovalo 
tudi  pet tekmovalcev iz SD Grosuplje – več o tem pa v drugem 
prispevku.

Tamara Barič, foto: SD Grosuplje / arhiv Alain Vidmar

9 strelskih državnih odličij
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Športno društvo malega nogometa Grosuplje je v soboto, 22. 
avgusta 2015, na igrišču Osnovne šole Louisa Adamiča Gro-
suplje organiziralo drugi turnir v malem nogometu. Igralo se 
je po Fifa pravilih 4+1, na turnirju pa se je predstavilo kar 14 
ekip.

Turnir se je pričel že v dopoldanskih urah. Športno, nasmejano 
in zabavno je bilo v Grosuplju ves dan, letos pa se je organiza-
torjem nasmehnilo tudi lepo sončno vreme. Že se je znočilo, ko 
smo prišli do podelitve priznanj in pokalov najboljšim. Najbolj 

slavnostnemu delu sta prisostvovala tudi župan dr. Peter Ver-
lič in njegov pooblaščenec Iztok Vrhovec.

4. mesto je osvojila ekipa Šmarje, 3. mesto ekipa GP Condo, 
2. mesto si je priborila ekipa RS Team, prvak turnirja malega 
nogometa v Grosupljem pa je postala ekipa Dolinox. "Vidimo 
se drugo leto. Upam, da spet pridete," pa je ob zaključku turnirja 
dejal organizator Miha Gombač.

Jana Roštan, foto: Brane Petrovič

2. turnir v malem nogometu v Grosupljem

Renata Oražem, članica Strelskega društva Grosuplje, je v si-
birskem mestu Ulan – Ude s samostrelom v klečečem položaju 
na 30 metrov osvojila naslov svetovne prvakinje. V pozdrav 
njenega izjemnega uspeha so ji članice in člani Strelskega dru-
štva Grosuplje v ponedeljek, 31. avgusta 2015, v Mestni knji-
žnici Grosuplje pripravili slovesen sprejem.

Slovesnemu sprejemu svetovne prvakinje Renate Oražem so 
prisostvovali župan občine Grosuplje dr. Peter Verlič, direktor 
občinske uprave Dušan Hočevar, predsednik Zveze športnih 
organizacij Grosuplje mag. Mitja Lončar, predsednik Strelske 
zveze Slovenije Janez Slapar, selektorica slovenske strelske re-
prezentance Andreja Vlah, ter seveda članice in člani Strelske-
ga društva Grosuplje, ljubitelji strelskega športa, in vsi, ki so 
želeli Renati Oražem za njen izjemen uspeh tudi na ta način 
izkazati svojo podporo in ji čestitati.

Biti najboljši na svetu preprosto pomeni uspešno premagati 
vse tekmece. A postati svetovni prvak vsekakor ni preprosto. 
To zmorejo tisti, ki znajo tudi v najbolj dramatičnih situaci-
jah ohraniti mirnost, ostati osredotočeni in skromni, a hkrati 
ambiciozni.

»Spoštovana svetovna prvakinja, cenjena gospa Renata,« je de-
jal župan dr. Peter Verlič. Sam je večkrat rekel, da smo naj-
srečnejša občina na svetu, in sicer zato, ker se nam je posrečil 
jackpot. »Ampak tisto je bila res sreča, ta vaš jackpot pa je trdo 
delo, je odrekanje, so treningi, so tekmovanja, je veliko živčne 
vojne, malo pa je tudi sreče. In res iskrene čestitke, iskrene če-
stitke tudi vsej vaši ekipi, v občini smo ponosni na vas,« je dejal 

župan in vsem prisotnim zaupal, da smo na občini izvedeli, da 
prav ta dan Renata praznuje tudi rojstni dan. Župan ji je tako 
tudi ob njenem osebnem prazniku iskreno čestital in ji voščil 
vse dobro, veliko osebne sreče, zdravja, ter seveda ostro oko in 
mirno roko, da bo še kakšna zlata kolajna.

Predsednik Zveze športnih organizacij Grosuplje mag. Mitja 
Lončar pa je dejal, da je ob tem neverjetnem dosežku kar težko 
kaj povedati. »Postati svetovni prvak. Poskusite to malo začuti-
ti,« je dejal prisotnim v dvorani ter Renati v svojem imenu in 
v imenu Zveze športnih organizacij Grosuplje iskreno čestital. 
Ob tej priložnosti se je zahvalil tudi Strelskemu društvu Gro-
suplje, ki s takim entuziazmom dela in vzgaja strelce. Tudi ob 
vsakoletni podelitvi priznanj Zveze športnih organizacij Gro-
suplje našim najboljšim športnikov vidimo, kakšne rezultate 
dosegajo strelci, koliko je teh dosežkov.

Čestitkam se je pridružil tudi predsednik Strelske zveze Slo-

Slovesen sprejem svetovne prvakinje Renate Oražem
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Na atletskem prizorišču še naprej navdušuje mlada Maruša 
Mišmaš. Avgusta je na balkanskem prvenstvu v atletiki v ro-
munskem mestu Pitesti osvojila drugo mesto na 3000 m za-
preke – kar je odličen rezultat za obetavno atletinjo, ki se je s 
tem dosežkom po poškodbi gležnja vrnila na tekmovalno pri-
zorišče. 

»V začetku maja sem nastopila na mitingu v Bratislavi v svoji 
paradni disciplini 3000 m z zaprekami. Na zadnji vodni oviri 
sem si pri skoku zvila gleženj. Vseeno sem odtekla še tistih 150 m 
do cilja in za 5 sekund popravila svoj državni rekord ter dosegla 
normo za svetovno prvenstvo v Pekingu 2015 in Olimpijske igre 
2016. V tistem trenutku se dosežka niti nisem zavedala, bolj mi 
je bilo hudo zaradi gležnja. Izkazalo se je, da je bila poškodba 
hujša. 2 tedna sem bila na berglah, nato še 2 tedna nisem mogla 
teči. Potem sem začela počasi normalno trenirati. V času, ko ni-
sem mogla teči, sem trenirala v bazenu in na kolesu. V tem času 
so mi bili v veliko oporo trenerja Svjetlan Vujasin in Tevž Ko-
rent ter fizioterapevtka Nežka Poljanšek. Zdaj je gleženj v dovolj 
dobrem stanju, da lahko povsem normalno tečem in treniram. 
Se pa še vedno pozna, da je bil poškodovan in bo trajalo še nekaj 
časa, da bo v normalnem stanju. V tej sezoni me čaka še nastop 
na svetovnem prvenstvu, nato pa se bom posvetila pripravam na 
naslednjo sezono, kjer bosta glavni tekmovanji evropsko prven-
stvo in Olimpijske igre,« pravi Maruša.  

Na evropskem prvenstvu za mlajše člane v estonskem Talinu 
julija pa je bila peta v teku na 3.000 metrov z zaprekami. Ča-
sovno je sicer zaostala za svojim najboljšim dosežkom, a ne 
glede na - peto mesto je vseeno lep dosežek. Naj omenimo še, 
da je 20-letnica že izpolnila normo za olimpijske igre v Rio de 
Janeiru 2016. 
Spomin na EP pa je povzela z besedami: »Na začetku sezone je 

bila moja velika želja, da bi se na mlajše članskem EP borila za 
zlato medaljo. Bila sem odlično pripravljena, a žal se je zgodila 
poškodba. Še 3 tedne pred EP nisem vedela, ali bom sploh lahko 
nastopila, saj sem komaj začela normalno trenirati in mi je tek 
še predstavljal muko. A sem bila odločena, da bom nastopila. 
Želela sem si priti v finale, kar bi bilo glede na poškodbo velik 
uspeh. To mi je uspelo in osvojila sem celo peto mesto. (Seveda 
sem močno zaostala za svojim najboljšim dosežkom, ki sem ga 
dosegla pred poškodbo, saj sem komaj začela normalno trenira-
ti!). Vseeno sem čutila zelo grenek priokus, saj sem vedela česa 
sem si želela pred poškodbo in bila tudi sposobna.«

Tamara Barič, foto: osebni arhiv Maruše Mišmaš

Maruša osvojila srebro na atletskem balkanskem prvenstvu

venije Janez Slapar. »Ne samo Grosuplje, ampak Slovenija in 
zlasti slovenski strelci smo ponosni na Renato in na osvojitev 
naslova svetovne prvakinje,« je dejal. Njena športna strelska 
pot je dolga. Začela je z mentorstvom očeta v Portorožu, sedaj 
strelja v Grosupljem, kjer v strelskem društvu izredno lepo de-
lajo in dosegajo izjemne rezultate. Dejal je še, da meni, da to ni 
vrhunec ali zaključek njene kariere in da lahko od Renate tudi 
v prihodnje pričakujemo lepe rezultate.

Predsednik Strelskega društva Grosuplje Nace Jerovšek pa je 
dejal, da so natančnost, vztrajnost in skrbnost veščine, ki so 
že marsikaterega strelskega športnika popeljale do vrhunskega 
rezultata. Te lastnosti lahko pripišemo tudi Renati, ki si je s tr-
dim delom priborila naslov svetovne prvakinje s samostrelom 
v klečečem položaju na 30 metrov. Dejal je še, naj bo Renatin 
uspeh v vzpodbudo predvsem mladim, ki bi se mogoče želeli 
pridružiti Strelskemu društvu Grosuplje, ter Renati v imenu 
Strelskega društva Grosuplje iskreno čestital.

Renata Oražem se sicer s strelstvom ukvarja že od svojega 11. 
leta. Po 15 letih treniranja na primorskem jo je življenjska pot 
za 4 leta ponesla v Strelsko društvo Kamnik, leta 2003 pa se 
je pridružila grosupeljskim strelcem. Na vprašanje, kaj ji je po 
njenem mnenju prineslo takšno zmago, pa je odgovorila, da so 
ji jo verjetno prinesle predvsem dolgoletne izkušnje, ki jih ima.

Da je bil sprejem svetovne prvakinje Renate Oražem res vesel 
in slovesen, so poskrbeli tisti strelci iz Strelskega društva Gro-
suplje, ki kdaj pa kdaj radi zaigrajo tudi na harmoniko, Žiga, 
Tinkara, Rajko in Alen. Ob koncu sprejema pa je Renato priča-
kalo tudi sladko presenečenje, torta.

Jana Roštan
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V vročih poletnih dneh stana ljubljanskem Beach Volley Chal-
lenge zablesteli odbojkarici Erika Fabjan in Monika Potokar 
iz okolice Grosupljega. V težko pričakovanem finalu ni bilo 
slovenskega pridiha, a zato ni bil nič manj zanimiv. Favorizi-
rani Brazilki sta v polfinalu izločili Eriko in Moniko in turnir 
zaključili še s finalno zmago. 

Pred velikim finalom smo lahko spremljali bitko za tretje me-
sto, ki je potekala med Eriko in Moniko ter Nino Lovšin in 
Tjašo Jančar. Erika in Monika sta prvi niz dobili, v drugem je 
bila bitka malce bolj izenačena, na koncu pa sta z 21:17 osvojili 
končne tretje mesto. 

Monika je po tem uspehu povedala: »To je neverjeten uspeh! 
Glede na to, da sva se z Eriko zmenili, da greva na mivko uživat 
in se fajn imet, da naju rezultati sploh zanimajo.... je super! Na 
državnem doseči 3. mesto in na Ljubljana Challenge-u, kjer so 
bile zelo močne ekipe. Brazilke so bile res močne. Z malo več sre-

če bi morda prišli celo višje. Veseli sem, da se v Sloveniji počasi 
razvija tudi odbojka na mivki. Ob tej priložnosti bi pohvalila or-
ganizatorje turnirja v Ljubljani. Res je bilo vrhunsko. Že komaj 
čakam naslednje leto.«

Tamara Barič, foto: Sberbank

Uspeh na vroči mivki

Grosupeljčanka Helena Okorn in HS Ebla sta prvi slovenski 
par, ki se je po 17ih letih udeležil kraljeve konjeniške kategorije 
enduranca (distančnega jahanja) in v enem dnevu premagal 
160km oz. CEI***.

Tekmovanje v distančnem jahanju ali endurancu, ki se je tretje 
leto zapored odvijalo pod okriljem FEI (Mednarodne konjeni-
ške organizacije) na posestvu pri kraju Šolt na Madžarskem je 
privabil preko 100 tekmovalcev iz 10ih evropskih držav, pome-
rili pa so se v 6 različnih kategorijah, med 80in 160 kilometri.

Slovenski par z ekipo asistentov je progo premagal v 9ih urah, 
47 minutah in 19 sekundah, ter za sekundo, v ciljem finišu, 
zgrešil prvo mesto. 

Na 160km progi, se je sicer na 37 stopinjah prezgodnjega pole-
tja,  pomerilo 7 tekmovalcev- 3 madžari, 3 slovaki in omenjena 
HS Ebla s Heleno Okorn. 

V preostalih kategorijah so se za najboljša mesta pomerili tek-
movalci iz Francije, Poljske, Bolgarije, Romunije, Avstrije in 
Hrvaške. 

Slovenka je tako postala prva, ki se je z odličnim konjem, pre-
jemnikom nagrade Konjeniške zveze Slovenije za najboljšega 
konja minulega leta, vpisala v slovensko zgodovino enduranca. 
Pred njo je omenjeno razdaljo leta 1998 pretekel le primorec 
Janko Kolarič s Faragom. 

Endurance team Grosuplje

Prva slovenka na stopničkah kraljeve konjeniške 
kategorije enduranca - 160 kilometrov v enem dnevu

V nedeljo, 6. 9. 2015,  je Rokometni klub Grosuplje obeležili 
55 let obstoja kluba. Praznovanje je bilo slovesno, predstavile 
so se vse selekcije RK Grosuplje, pri čemer so igralci pokaza-
li svoje znanje. Mlajše selekcije so igrale med skupinami RK 
Grosuplje. Starejši dečki so gostili vrstnike iz RK Slovan, ka-
deti in mladinci pa kolege iz RK Škofljica. Derbi večera je bila 
članska tekma med RK Grosuplje in RK SVIŠ Ivančna Gorica. 
Tekme so se igrale v prijateljskem vzdušju, zato rezultati niso 
bili pomembni. 

 

55 let Rokometnega kluba Grosuplje
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Člansko tekmo sta sodila sodnika Jožef  Jeraj in predsednik 
RK Grosuplje Janez Boljka. Med tem opravilom so sodniku 
Janezu Boljki misli gotovo uhajale v čas, ko je to funkcijo pro-
fesionalno opravljal na mnogih uradnih rokometnih tekmah.

Slavja so se udeležili tudi visoki gostje: župan občine Grosu-
plje dr. Peter Verlič in direktor občinske uprave Dušan Ho-
čevar. Iz rokometnih krogov pa se nam je pridružil nekdanji 
trener članske ekipe RK Grosuplje v sezoni 88/89 in 89/90 dr. 
Marko Šibila, ki trenutno zaseda mesto predsednika rokome-
tnih trenerjev Slovenije. Program je povezovala Manica Ja-
nežič Ambrožič, tekme pa je komentiral športni navdušenec 
Boštjan Šiško. Kot se za take dogodke spodobi je bilo poskr-
bljeno tudi za dobro hrano in pijačo.

Ob tej priložnosti se je predsednik RK Grosuplje zahvalil 
vsem, ki imajo kakršne koli zasluge, da RK Grosuplje slovi kot 
uspešen klub, to je v največji meri rezultat podpore staršev 
in zavzetega dela tako igralcev kot tudi trenerjev. Županu dr. 
Petru Verliču pa je predsednik RK Grosuplje Janez Bolka po-
daril rokometno žogo s podpisi sedanjih igralcev in trenerjev 
RK Grosuplje. Zahvala velja tudi vsem, ki so s svojo prisotno-
stjo obeležili dan rokometa RK Grosuplje.

    Za RK Grosuplje Jernej Muhič 

V okviru delovanja TVD Partizan Grosuplje je bila med prvimi 
sekcijami ustanovljena julija 1954 »nogometna sekcija«. Vodja 
in trener sem bil podpisani. Igrišče in treninge smo imeli na 
tako imenovanem »Finžgarjevem travniku« ob slabem vreme-
nu in pozimi pa smo trenirali v dvorani Sokolskega doma, kjer 
smo imeli tudi prostor za opremo in preoblačenje, naših čla-
nov, gostov in sodnikov.

Organizacijo tekmovanja ter izdajanje dovoljenj za igralce ter 
kontrolo zdravstvenih dovoljenj je vodila Nogometna podzve-

za Ljubljana. Razpored tekem in delegiranje sodnikov je vodila 
prav tako podzveza, liga se je imenovala II. Skupina po domače 
»Dolenjska liga«. V tej skupini so tekmovali: Partizan Kočevje, 
Ribnica, Grosuplje, Škofljica in Elan Novo mesto.

Prva tekma je bila odigrana 23. septembra 1955 z ekipo Ribnice 
na igrišču v Grosuplju ob 14,00 uri. Rezultat je bil 2:1 za Gro-
suplje. Po podatkih je bilo prisotnih približno 150 gledalcev.

Marjan Ahlin

60 let prve delegirane nogometne tekme
v Grosuplju 23. 9. 1955
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Šolsko leto 2014/15 smo v klubu uspešno zaključili na letni 
karate šoli v Umagu. Letošnja je bila že 38. zapored. Tu smo 
se družili z drugimi slovenskimi Sankukai karateisti in aktivno 
preživljali dva tedna počitnic. Letovanje je letos obiskalo preko 
430 članov in njihovih spremljevalcev iz vse Slovenije.

Mesec september, pa je prinesel novo šolsko leto, in začetek 
rednih treningov karateja, ki smo jih vsi že težko čakali. Tudi 
letos bo naš trener Mihael Borštnik in njegov pomočnik Darko 
Borštnik. Za vse radovedne otroke pa ima Karate klub Gro-
suplje v začetku septembra odprta vrata in brezplačni obisk 
treninga. Pridružijo se nam lahko v telovadnici OŠ Louisa 
Adamiča na Tovarniški 14, vsak torek in četrtek od 17.00 do 
18.00. Vsi ki jih bodo obiskali, bodo pobližje spoznali potek in 
aktivnosti začetniških treningov Sankukai karateja. V sklopu 
treningov se otroci ne učijo le tehnik Sankukai karateja, pač pa 
pa se tudi družijo z vrstniki, pridobivajo telesno kondicijo, raz-
vijajo vztrajnost, dobre delovne navade in krepijo samozavest. 
Priložnost je odlična, saj otroci za prvič s seboj potrebujejo le 
udobno športno oblačilo.

Dodatne informacije dobite pri trenerju Mihaelu Borštniku, 
ki je dosegljiv na telefonski številko 041/513-350. veliko zani-
mivega in aktualnega pa najdete tudi na spletni strani www.
sankukai.org.

Športni pozdrav,
Nadja Legiša

Redko se zgodi, da lahko Grosuplje gosti tako imenitnega špor-
tnika kot je Rus Sergey Merkulin. V čast nam je, da se je po-
tem, ko je spoznal naše delo in filozofijo, ki ji sledimo, odzval 
našemu vabilu, tako da nas bo obiskal v soboto, 10.10.2015 v 
GrossGym vadbenem centru, kjer bo potekal seminar za pode-
ljevanje mednarodnih licenc, trening s 16-kratnim svetovnim 
prvakom in še marsikaj. Vljudno vabljeni.

Marko Marinč  

Enkratna priložnost spoznati 16-kratnega svetovnega 
prvaka v Kettlebell liftingu

Aktivne počitnice in novo šolsko leto
Sankukai karate kluba Grosuplje

V plesnem klubu Art so razpisali nove tečaje za letošnjo je-
sen, ki bodo potekali ob petkih s pričetkom 25. septembra 
in nedeljah s pričetkom 27. septembra v plesni dvorani PIL 
inžiniring.

Jesen že trka na vrata in če bi jo radi preživeli zares aktivno, se 
lahko vpišete tudi v Plesni klub Art, ki je v teh dneh razpisal 
tečaje za različne stopnje. Osredotočeni so predvsem na pouče-
vanje družabnega plesa (standardni in latinskoameriški plesi), 
vpis za začetnike pa bo možen 2. in 9. novembra ob 20.00. Vse 
več je povpraševanja tudi po individualnem poučevanju, za ka-
terega se ponavadi pari odločajo pred porokami oz. takrat, ko 
želijo v krajšem času osvojiti več plesnega znanja.

»Letos bomo začeli tudi s tečaji za samske. Pari se bodo kasneje 
izoblikovali v skupini,« je napovedal Matevž Jerman, vodja Ple-
snega kluba Art.

V Plesnem klubu Art so dejavni tudi na drugih področjih; dva-
krat letno prirejajo plesni vikend  na morju. V mesecu oktobru 
bo potekal plesni vikend v Rovinju. 

Plesni klub Art je z delovanjem začel leta 2006 v Škofji Loki, 
v treh letih pa so plesne tečaje začeli izvajati tudi na drugih 
lokacijah: v Kamniku, Trebnjem, Grosupljem in Škofji Loki 
»Od nekdaj veliko pozornost namenjamo osebnemu odnosu do 
tečajnikov, prijateljskim vezem, druženju … 

Zaplešimo v Grosupljem
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Ne gre za tipične plesne tečaje, kjer korakajo po vojaško,« je po-
udaril Jerman, ki ples poučuje v paru skupaj z nekdanjo sople-
salko Klaro Megušar, s katero sta dosegla vidne rezultate na 
plesni sceni, zdaj pa jima največji izziv predstavlja prenašanje 
plesnega znanja na druge. Plesni klub ART torej sestavljajo 
mladi in izobraženi vaditelji plesa z licenco.

Dodatne informacije na www.plesniklub-art.com in na tele-
fonski številki 041 244 244 (Matevž Jerman).

Matevž Jerman, Plesni klub ART

Ritmična gimnastika je  zelo lep šport, kjer je vse podrejeno 
pojmu lepega. Na kratko jo lahko  opredelimo kot eleganco 
gibanja, ki združuje prvine baleta, akrobatike, plesa in rokova-
nja z rekviziti. Vsekakor je ta mlad ženski šport povezan tudi 
z umetnostjo, saj gre za graciozno izražanje preko glasbe in 
gibanja. Gibanje deklet, tekmovalni dresi, paleta barv, izbra-
na glasba – vse se združi v celoto, ki v človeku vzbuja estetski 
čut. Vemo, da se otroci razlikujejo po gibalnih sposobnostih, 
zato želimo z ritmično gimnastiko celostno vplivati na razvoj 
deklice. Otrok skozi leta vadbe pridobi vztrajnost, saj se nauči 
postavljati cilje, ki jih želi doseči. Timsko delo, ki pri rekreativ-
ni ritmični gimnastiki prav tako izstopa, pomaga pri vzposta-
vljanju socialnega stika, spodbujanja k medsebojnemu sodelo-
vanju, sprejemanju odgovornosti in h grajenju neprecenljivih 
prijateljskih vezi. 

ŠD Špička se ukvarja z rekreativnim programom ritmične gim-
nastike. Glavni namen je razviti rekreacijski duh med dekleti, 
veselje do vadbe in šport pa povezati z druženjem. Program je 
prilagojen starosti deklet. Društvo deluje na številnih osnovih 
šolah v Ljubljani, njeni okolici in na Dolenjskem. 

ŠD Špička poučuje ritmično gimnastiko na OŠ Brinje- Grosu-
plje,  PŠ Šmarje-Sap in v dvorani PIL.

 S svojim programom pa nadaljujemo tudi v letošnjem šolskem 
letu. Ritmičarke lahko postanete vsa dekleta od 1. do 9. razreda 
ne glede na vaše predznanje. Na vadbi ritmične gimnastike se 
naučimo ogrevati naša stopala, sprostimo se z igranjem iger, 
naučimo se pravilnega ogrevanja, preizkusimo se v rokovanju 
različnih rekvizitov in preverjamo našo vzdržljivost z ritmič-

nimi elementi. Tekom šolskega leta zamenjamo 3 ritmične re-
kvizite in pripravimo 3 nastope, kjer prikažemo svoje znanje, 
ki ga pridobimo na vadbi. Vadba poteka v sledečih skupinah:

Ritmični vrtec, predšolska vadba za deklice od 4-6 let (dvora-
na PIL)

Vadijo enkrat tedensko po 45 min. Dekleta se učijo prvih rit-
mičnih korakov preko gibalnih iger in s pomočjo različnih rit-
mičnih rekvizitov. 

Začetnice (OŠ Brinje-Grosuplje, PŠ Šmarje-Sap, dvorana PIL)

Vadijo le eno uro na teden, spoznavajo osnovna rokovanja z 
rekviziti in se skozi igro učijo osnovnih ritmičnih elementov, 
osnove baleta in akrobatike.

Nadaljevalke-tekmovalke (dvorana PIL)

Vadijo enkrat tedensko po uro in pol, svoje znanje nadgrajuje-
jo z učenjem zahtevnejših težin in tudi z elementi estetske gim-
nastke. Cilj vadbenega leta je udeležba na tekmovanju ritmične 
gimnastike C-programa. 

Spoznajte vodilo našega društva v katerem vzgajamo tudi naše 
ritmičarke:
V ritmu gibanja iščemo lepoto,
sanje in veselje.
Postavljamo si cilje,
zato vemo po kateri poti hodimo.
Vedno več nas je,
tkemo prijateljstva
in vadimo za življenje.

Veselimo se začetka nove sezone in vseh novih ritmičark, ki se 
nam bodo pridružile. 

Lepo vabimo vsa dekleta željna novega znanja in športnega 
druženja,

da se nam pridružijo septembra, ko bomo začeli z našo vadbo 

 Natančni urniki bodo znani naknadno in bodo obešeni 

na oglasni deski šole in na naši spletni strani.

Več informacij lahko najdete tudi na www.spicka.si. ali na tele-
fonski številki 040 66 77 03

vaditeljice ŠD Špička

Ritmična gimnastika ŠD ŠPIČKA tudi letos v Grosuplju 
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ATLETIKA KRALJICA ŠPORTOV

vpis v atletsko šolo teka poteka na Atletskem stadionu za OŠ Brinje
 

v mesecu septembru in oktobru 

Vsi, ki vas atletika zanima in bi se želeli preizkusiti v kraljici športov ste vabljeni v Atletsko šolo  
ŠPELA, kjer damo mladim priložnost, da se izkažejo. Več informacij pa boste prejeli na številki 
041-604-185 ali na email naslovu: akspela@siol.net. Vpis poteka vsak ponedeljek in sredo od 

17.00 do 18.00 ure.

Špela, Atletska šola  ŠPELA

Na podlagi 21.a člena Zakona o odvetništvu, na podlagi obvestila Odvetniške zbornice 
Slovenija z dne 31.08.2015 in predloga odvetnika Gregorja Verbajsa objavljamo

O B V E S T I L O :

Odvetnik Gregor Verbajs je z dnem 31.08.2015 preselil sedež svoje odvetniške pisarne na novi 
naslov: Trdinova ulica 4, 1000 Ljubljana. 

Odvetnik Gregor Verbajs
Trdinova ulica 4
1000 Ljubljana
T: 041 865 448

E: gregor.verbajs@gmail.com

Spomini in zahvale

Iskreno se zahvaljujemo vsem sorodnikom, prijateljem, sosedom, 
vaščanom, sošolcem in znancem za vse tolažilne besede, darovano 
cvetje, darove za cerkev, sveče in svete maše.
Hvala vsem, ki ste ga v tako velikem številu pospremili na njegovi zadnji 
poti.

Žalujoči vsi njegovi

                                                  

V 82. letu nas je zapustil 

MARTIN STANJKO
(1933-2015)

iz Velikega Mlačevega

»Vse kar živi na sveti,  je le en kratek čas.
Slovo vse mora vzeti in zapustiti nas.«

A.M. Slomšek

ZAHVALA

Iskreno se zahvaljujemo vsem sorodnikom, prijateljem, vaščanom in 
znancem za izrečeno sožalje, darovano cvetje, sveče in nudeno pomoč. 
Hvala gospodu Stanetu Kerinu za lepo opravljen pogrebni obred. Hvala 
tudi pogrebni službi JKP Grosuplje in pevcem za lepo odpete pesmi.

Žalujoči: ati, mami, brat Matej z družino, dekle Anja in drugo sorodstvo

                                                  ZAHVALA
Ob mnogo prezgodnjem slovesu

TADEJA GROZNIKA
(28.12.1988-23.8.2015)

Usojeno ti ni bilo živeti.
ZAKAJ ...?
ZAKAJ ...?

Ne moremo razumeti.

Obvestila / Spomini in zahvale
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Spomini in zahvale

Iz srca se zahvaljujemo vsem, ki ste se poslovili od nje in jo pospremili na njeni 
zadnji poti, darovali za svete maše in župnijsko cerkev. Hvala župniku Bojanu 
Korošaku za spremljanje v zadnjih letih. Njemu in duhovniku Antonu Perčiču hvala 
za spoštljiv cerkveni obred. Hvala šmarskim cerkvenim pevcem za petje pri sveti 
maši in pri grobu. Hvala vsem, ki ste jo imeli radi in se je spominjate.

Žalujoči vsi njeni

                                                  ZAHVALA
V 102. letu je prenehalo biti srce naše ljube 

mame, stare mame, prababice in tete

ALOJZIJE GORŠIČ
iz Šmarja – Sapa

Iskreno se zahvaljujemo vsem, ki ste se ji poklonili na njeni poslednji poti.
Hvala za iskreno sožalje, darovano cvetje in sveče.

Zahvaliti se želimo tudi članom ZŠAM Grosuplje za izredno lep sprevod in pokop
dolgoletne pokojne članice ZŠAM in DU Grosuplje.

Fani, za vedno si ostala v naših srcih!

Vsi njeni

                                                  ZAHVALA
Ob boleči izgubi žene, mame,

babice, prababice in tašče

FANI KRIŽMAN
(1943-2015)

iz Grosupljega

se iskreno zahvaljujemo vsem sorodnikom, prijateljem, znancem, sodelavcem in 
sosedom  za izrečena  sožalja, darovano cvetje, sveče in svete maše.

Hvala vsem, ki ste se v tako velikem številu  prišli  posloviti od nje in jo pospremili na 
njeni zadnji poti.

Še posebej se zahvaljujemo  sosedi  Ivanki  za vso pomoč,  pevkam za lepo zapete 
pesmi,  gospodu župniku Škulju za lepo opravljen obred  in vsem ostalim, ki jo boste 
ohranili v lepem spominu. 

Žalujoči vsi njeni

                                                  ZAHVALA
Ob izgubi naše drage mame 

FRANČIŠKE PETRIČ 
(19. 12. 1923 - 24. 7. 2015)

iz Malih Lipljen 

Iskreno se zahvaljujemo vsem sorodnikom, vaščanom, prijateljem in znancem za izrečeno 
sožalje, darovano cvetje, sveče in svete maše. Zahvala tudi župnikoma gospodu Oražmu 
in gospodu Škulju, pogrebcem, pevcem za lepo petje ter negovalkam oskrbe na domu 
pod okriljem Doma starejših občanov Grosuplje za nego in skrb. 

Hvala vsem, ki ste ga v tako velikem številu pospremili na njegovi zadnji poti

Žalujoči vsi njegovi

                                                  ZAHVALA
Od nas je odšel naš dragi mož,

ata, stari ata in tast

JOŽE KRANJC
(1931 - 2015)

iz Velikih Lipljen

“Ni te več na vrtu, ne v hiši, nič več glas se tvoj ne sliši,
če lučko na grobu upihnil bo vihar, v naših srcih je ne bo nikdar.”

Vsako slovo je težko, najtežje pa je zadnje slovo od tistih, ki jih imamo radi, 
ki so bili vse življenje z nami.  Dragoceni dar, da lahko ljubimo drugega 
človeka, vedno vključuje tveganje, da se bo treba ločiti.

Težko je najti besede, ki bi izrazile našo bolečino. Nekje globoko v sebi 
čutimo, da je njegov duh tik ob nas, da nas vidi in sliši, da čuti našo 
bolečino.

Žalost in bolečina sta premostljivi, ko so ob tebi prijatelji in ljudje, ki s svojo 
besedo sočutja, stiskom roke, cvetjem in toplino plamena sveče izkažejo 
ljubezen in spoštovanje do pokojnega, predvsem pa dajejo oporo vsem 
bližnjim, ki nam je v teh težkih trenutkih najbolj potrebna.

Iskrena hvala vsem, ki ste ga spremili na zadnji poti!

Žena Ljubica, hči Milena in sin Bojan z družinama

»Odhoda najdražjih ni moč preboleti,

v sebi resnici ne da se verjeti.

Celo, ko resnica ti v dlani leži,

jo ves čas zanikaš, ker bridko boli.«

ob boleči izgubi našega dragega moža,
očeta, dedka, pradedka, tasta in brata

IVANA ŠTIFTERJA 
1935 - 2015

ZAHVALA

Iskreno se zahvaljujemo sorodnikom, sosedom, prijateljem ter 
znancem in vsem, ki ste ga v tako velikem številu pospremili na 
zadnjo pot. Vsem hvala za izrečena ustna in pisna sožalja, darovano 
cvetje in sveče ter svete maše in darove cerkvi.

Zahvaljujemo se gospodu župniku dr. Bojanu Korošaku za lepo 
opravljen poslovilni obred in mašo ter šmarskim pevcem za 
čustveno zapete pesmi v slovo. Hvala osebju Zdravstvenega doma 
Grosuplje za nudenje pomoči v ambulanti in na domu.

Hvala vsem tistim, ki vas nismo posebej imenovali, pa ste nam 
s svojo pomočjo, besedo tolažbe in stiskom roke neizmerno 
pomagali.

Vsi njegovi

Ob boleči izgubi našega dragega

STANISLAVA 
SKUBICA

(13. 9. 1930 – 28. 7. 2015)
po domače

KMETOVEGA STANETA
 iz Šmarja – Sapa

Prazen dom je in dvorišče, naše oko zaman te išče…
Ni več tvojega smehljaja,

utihnil je tvoj glas,
bolečina in samota sta pri nas.

Zato pot nas vodi tja,
kjer sredi tišine spiš,

a v naših srcih še živiš.

ZAHVALA
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se iskreno zahvaljujemo vsem sorodnikom, vaščanom, prijateljem in znancem za darovano 
cvetje, sveče in za vsa izrečena sožalja. Hvala g. župniku Janezu Šketu za lepo opravljen pogrebni 
obred, pevcem za lepo odpete pesmi. Hvala družini Drobnič za vso pomoč in podporo. Posebno 
se zahvaljujemo čebelarjem, ki ste ga v tako velikem številu pospremili k večnemu počitku. Oba 
govorca sta nam s svojimi besedami segla v srce.

Še enkrat hvala vsem in vsakemu posebej, ki ste ga imeli radi in ga boste obdržali v lepem 
spominu.

Vsi njegovi

                                                  ZAHVALA
Ob boleči izgubi našega dragega očeta, 

dedka, pradedka in življenjskega 
sopotnika

JOŽETA MARENTIČA
(13. 3. 1936 – 31. 5. 2015)

iz Male vasi pri Grosupljem

Ni te več na vrtu, ne v hiši, nič več glas se tvoj ne sliši,
če lučko na grobu upihnil bo vihar, v naših srcih je ne bo nikdar.

Vsem, ki ste kakor koli pripomogli, da smo se od nje poslovili z ljubeznijo 
in spoštovanjem, se iskreno zahvaljujemo.

Hvala vsem, ki se boste spominjali naše MAME in  njene velike srčne 
dobrote.

Njeni dragi

                                                  ZAHVALA
Za vedno se je od nas poslovila naša draga 

MAMA, babica in prababica

JOŽEFA – PEPCA KASTELIC, 
roj. JARC

7. 3. 1921 – 9. 7. 2015
iz Šmarja

Vsaka mama je prava mama, dana za srečo in na veselje.
Prava. In ena sama, za vse življenje.

Iskreno se zahvaljujemo vsem, ki ste jo pospremili na zadnji poti in 
posebej tistim, ki ste molili zanjo in na kakršenkoli način omilili zadnje 
slovo.

Žalujoči vsi njeni

                                                  ZAHVALA
Ob izgubi naše mame in babice

MARIJE PODERŽAJ 
iz Male Račne 35

(10. 12. 1933 – 8. 5. 2015)

Iskrena zahvala vsem sorodnikom, sosedom, prijateljem in znancem za darovano 
cvetje in sveče ter izrečeno sožalje. Zahvala g. župniku Slavku Judežu za lepo 
opravljeno sveto mašo in obred, pevskemu zboru Samorastniki za zapete pesmi.

Posebna zahvala PGD Polica za poslovilni obred in za lep govor ob slovesu.

Hvala vsem, ki ste ga pospremili na njegovi zadnji poti.

                                                  ZAHVALA

PETER SKUBIC
(1959 – 2015)

iz Velike Stare vasi

se iskreno zahvaljujemo vsem, ki ste se mu poklonili na 
njegovi zadnji poti. Hvala za izrečeno sožalje, besede 
tolažbe, podarjeno cvetje in sveče.

Posebna zahvala gre patronažni sestri Andreji za pomoč in 
nego v njegovih zadnjih mesecih življenja, gasilcem PGD 
Šmarje – Sap, Moškemu pevskemu zboru Šmarje – Sap, 
g. župniku za lepo opravljen poslovilni obred in Poldetu 
Perovšku za vso pomoč pri organizaciji pogreba. 

Vsem in vsakemu posebej še enkrat iskrena hvala. Ohranili 
ga bomo v lepem spominu.

Žalujoči vsi njegovi

ZAHVALA

Ob izgubi našega dragega ata

JOŽEFA 
BREGARJA,
(19.3.1931-11.7.2015)

iz Šmarja-Sapa

se iskreno zahvaljujemo vsem sorodnikom, prijateljem, 
sosedom in znancem, ki ste nam v težkih trenutkih slovesa 
stali ob strani, nam izrekli sožalje, darovali sveče, cvetje in 
darove za cerkev. Iskrena hvala govorniku Petru Mačku za 
ganljive besede slovesa in g. župniku za lepo opravljen obred.

Hvala vsem, ki ste ga v tako velikem številu spremljali na 
njegovi zadnji poti, ga spoštovali in ga boste ohranili v lepem 
spominu.

Žalujoči vsi njegovi

ob boleči izgubi našega dragega ata, 
starega ata, tasta in pradedka

ALOJZA PETKA
(6. 9. 1927–23. 7. 2015)

iz Grosupljega

Srce je omagalo,
tvoj dih je zastal,

a nate spomin bo
za vedno ostal.

ZAHVALA
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Kako se je Štefuc v Ameriki po gosposko vozil

V letih pred 1. svetovno vojno so mnogi šli po svetu, največ v Ameriko, 

s trebuhom za kruhom. Bili so večinoma pridni in trdega dela vajeni 

ljudje, vmes pa se je našel tudi kak lahkokrušnik. Tak je bil norčavi 

Kajžarjev Štefan, Štefuc, kakor so mu rekli.

Ob slovesu so mu domači dejali: »Štefuc, Amerika ni za lenuhe, kakršen 

si ti; misliš, da boš od norčij živel?« »Pa ravno z njimi si bom kruh služil,« 

jim je odvrnil in odšel v deželo tisočerih možnosti. 

Nastanil se je v železarskem središču ob reki Ohio, vendar ni šel med 

železarje, marveč h pogrebnem zavodu.  Tam je skopal kakšno jamo, 

sicer pa je oprezal za lažjim zaslužkom. 

Opazil je, da v kraju prestopnike kaznujejo tako, da jih v posebnem 

vozu prevažajo po mestu in razkazujejo v svarilo drugim. Prebrisani 

Štefuc je nalašč naredi kak kraval, da so ga strpali v »kurnik« na 

sramotilnem vozu. V »kočiji« pa se ni kisal, ampak zganjal take burke, 

da so mu meščani na vsaki vožnji nametali poln klobuk drobiža. Drugi 

»kaznjenci« so »fijakarje« podkupili, da so čim hitreje prešli ulice. Štefuc 

pa ravno narobe; kupil je cigare in naročil prevoznikom: »Počasi vozite 

in cigare rauhajte!« kajpak zato, da se mu je še bolj napolnil mošnjiček. 

Domačim pa je v pismu sporočil: »V Ameriki mi gre dobro – skoraj vsak 

dan se vozim s kočijo.« 

Nenadoma pa so pisma prenehala in o Štefucu ni bilo nobenega glasu 

več; morda jo je ob kakem kravalu skupil.  

                                                                                                                  Leopold Sever
Če ni v glavi, je v pisavi
Domač kviz, ki skuša biti duhovit

1. Kateri svetnik »se spozna« na gašenje?
    a) sveti  Kacijan
    b) sveti Florjan
    c) sveti Felicijan

2. »Korenjaki« najrajši vržejo puško:
    a) v koprive
    b) v koruzo
    c) v kotanjo

 
3. Komu so med 2. svetovno vojno rekli »takosmati«?

    a) partizanom
    b) domobrancem
    c) četnikom 

4) V prejšnjih generacijah so tale strojček uporabljali:

     a) kofetarji
     b) vinski bratje
     c) mlekarji 

5) Koliko vhodov je imela butalska pekarna ….. ? 

 Odgovori: 1. b, 2. b, 3. c, 4. a, 5. dva.

Hudomušnice

Družina, stanujoča v III. nadstropju je šla od doma in pustila 
psa, volčjaka in boksarja, v stanovanju. Zapornika bi šla 
rada na pasji potep, zato je boksar predlagal: »Skočiva skozi              
okno, meni je zadnjič uspelo!« »Figo ti je uspelo,« je bil proti 
volčjak, »samo poglej, kakšen gobec  imaš, ko si treščil na 
pločnik!«

Zvedava zaletava tašča je že prvi dan po svatbi obiskala zeta 
in se pozanimala, kako je bilo prvo noč v postelji z njeno 
hčerjo. »No ja, tako, še kar,« je bil zet kratek.
»To je pa čudno, doslej so bili z njo vsi zelo zadovoljni,« se je 
stara namrdnila. 

Neandertalca opazujeta otroke na poti iz šole, ki se krivijo 
pod težo kamnitih tablic in knjig.
Tedaj je starejši zabrundal: »Gguudimana, ni čudno, če smo 
tako upognjeni, ko nas že od mladosti dol tlačijo!«

Viktor: »Nace, si prišel sinoči domov pred nevihto ali po 
njej?«
Nace: »Pri nas je nevihta vedno tedaj, ko pridem domov.« 
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20 % popusta  
na dodatno opremo 
do 31. 12. 2015!

Vabljeni!

Si.mobil Grosuplje
Brvace 1a, 1290 Grosuplje, m: 040 97 97 88 
Delovnik: pon.-sob.: 9.00-19.30, nedelja: zaprto
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Cikava 38a
1290 Grosuplje

gsm: 051 797 797
t: 01 7865 424

e: info@center-ustne-higiene.si

WWW.CENTER-USTNE-HIGIENE.SI

V SODELOVANJU Z

ZOBOZDRAVSTVO, USTNA HIGIENA, PROTETIKA, ESTETSKO ZOBOZDRAVSTVO

Zobna ambulanta

PREnaDEnt
• estetsko zobozdravstvo,
• protetika,
• implantologija,
• otroško zobozdravstvo,
• brezbolecinsko lasersko  

zobozdravstvo,
• zdravljenje parodontalne 

bolezni

Draga 1, 1292 Ig • GSm: 040 934 000 • www.zobozdravstvo-prenadent.si



Napoved dogodkov

Datum / ura Dogodek Lokacija Organizator

sobota, 19. 9.
od 9.00 do 19.00 ure 

ODBOJKA: 11. MEMORIAL SAMA ZRIMCA (turnir osmih ekip) Športna dvorana
Brinje Grosuplje

Odbojkarsko društvo Flip-Flop

sobota, 19. 9. 
ob 16.30 uri 

NOGOMET: BRINJE GROSUPLJE – BLED HIRTER
(3. liga - center - 5. krog) Stadion Brinje Grosuplje Nogometni klub Brinje Grosuplje

sobota, 19. 9. 7. malonogometni turnir Šmarje - Sap Šmarje - Sap ŠD MNK Šmarje – Sap

sobota, 19. 9. ob 9.30 uri

GROSUPLJE V JESENI; uradna otvoritev bo ob 10.00 uri s Combo 
zasedbo KD Big band Grosuplje in nagovorom župana dr. Petra 
Verliča; bogat kulturni program, predstavitev športnih, kulturnih, 
turističnih in drugih društev, OTROŠKI ŽIVŽAV, ČUKI in Ribič Pepe, 
DAN PODJETNOSTI z Območno obrtno-podjetniško zbornico Gro-
suplje; od 17.00 ure dalje GROŠ NA ULICI: Zborallica, Ansambel 
Nalet, The Closhers, KINGSTON, PERO LOVŠIN in Španski borci

Kolodvorska in Taborska 
cesta v centru Grosu-
pljega

Občina Grosuplje, Študentski klub 
Groš, Območna obrtno-podjetniška 
zbornica Grosuplje

nedelja, 20. 9.ob 11.00 uri
Kulturno turistična prireditev s pestrim dogajanjem; razstave, de-
lavnice, knjižni kotički, lutkovna predstava, kulinarične stojnice, 
kulturni program, srečelov

pred cerkvijo v Šmarju 
- Sapu, v primeru dežja 
v prostorih Podružnične 
šole Šmarje – Sap

Turistično društvo Šmarje-Sap

četrtek, 24. 9. ob 19.00 uri
GLEDALIŠKI VEČER MLADIH IGRALCEV IZ KD TEATER GROSUPLJE S 
PODELITVIJO LINHARTOVIH ZNAČK Kulturni dom Grosuplje ZKD Grosuplje

sobota, 26. 9.
ob 20.00 uri 

ROKOMET: GROSUPLJE – ŠVIS IVANČNA GORICA
(1. B liga – 2. krog)

Športna dvorana
Brinje Grosuplje

Rokometni klub Grosuplje

ponedeljek, 28. 9. ob 19.00
Pogovor z Alenko  Rebula in Josipo Prebeg na temo
POT DO MIRU MED NAMI

Dvorana Mestne
knjižnice Grosuplje

Mestna knjižnica Grosuplje

sreda, 30. 9. ob 19.00 uri
Pogovor s Karlom Gržanom na temo
DIALOG KOT ISKANJE SKUPNIH IMENOVALCEV

Dvorana Mestne
knjižnice Grosuplje

Mestna knjižnica Grosuplje

četrtek, 1. 10. ob 17. uri (in v 
četrtek, 15. 10. ob 17.00 uri)

Angleška pravljična ura za otroke od 5. do 8. leta Pravljična soba Mestne 
knjižnice Grosuplje    

Mestna knjižnica Grosuplje

sobota, 3. 10.
ob 15.30 uri 

NOGOMET: BRINJE GROSUPLJE – ZAGORJE
(3. liga - center - 7. krog) Stadion Brinje Grosuplje Nogometni klub Brinje Grosuplje

torek, 6. 10. ob 17.30 uri Pravljične ure za otroke od 4. do 9. leta Pravljična soba Mestne 
knjižnice Grosuplje   

Mestna knjižnica Grosuplje

četrtek, 8. 10. ob 17.00 uri
(vsak torek v mesecu)

Igralne ure s knjigo za otroke od 2. do 4. leta Pravljična soba Mestne 
knjižnice Grosuplje

Mestna knjižnica Grosuplje

sobota, 10. 10. ob 14.00 uri
RASTEMO Z MLADIMI; slavnostna prireditev ob 40. obletnici 
delovanja Društva prijateljev mladine Šmarje - Sap

Avla Podružnične šole 
Šmarje - Sap

Društvo prijateljev mladine
Šmarje - Sap

sobota, 10. 10.
ob 15.30 uri 

NOGOMET: BRINJE GROSUPLJE – JEZERO MEDVODE
(3. liga - center - 8. krog) Stadion Brinje Grosuplje Nogometni klub Brinje Grosuplje

sobota, 10. 10.
ob 20.00 uri 

ROKOMET: GROSUPLJE – BREŽICE (1. B liga – 4. krog) Športna dvorana
Brinje Grosuplje

Rokometni klub Grosuplje

petek, 16. 10. ob 19.00 uri
Koncert SLOVENSKO-DALMATINSKI VEČER; z vami bodo: citrarka 
Tanja Zajc Zupan, Klapa Gallus, pevka Teja Saksida in voditeljica 
Ana Zupan

Kulturni dom Grosuplje TZZ d.o.o.

sobota, 17. 10. ob 15.00 
uri 

ODBOJKA: ATK GROSUPLJE – VITAL LJUBLJANA
(2. liga zahod – 1. krog)

Športna dvorana
Brinje Grosuplje

Odbojkarsko društvo Flip-Flop

sobota, 17. 10.
ob 17.30 uri 

KOŠARKA – ženske: GROSUPLJE – DOMŽALE (1. liga – 1. krog) Športna dvorana
Brinje Grosuplje

Ženski košarkarski klub Grosuplje

sobota, 17. 10.
ob 20.00 uri 

KOŠARKA – moški: GROSUPLJE – ECE CELJE (2. liga – 1. krog) Športna dvorana
Brinje Grosuplje

Košarkarski klub Grosuplje

četrtek, 22. 10.
ob 20.30 uri 

KOŠARKA – ženske: GROSUPLJE – BADEL 1862
(Mednarodna ženska regionalna liga – 3. krog)

Športna dvorana
Brinje Grosuplje

Ženski košarkarski klub Grosuplje

sobota, 24. 10.
ob 15.00 uri 

NOGOMET: BRINJE GROSUPLJE – RUDAR TRBOVLJE
(3. liga - center - 10. krog) Stadion Brinje Grosuplje Nogometni klub Brinje Grosuplje


